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 T.C. 

ĠZMĠR BÜYÜKġEHĠR BELEDĠYESĠ 

2023 YILI HAZĠRAN AYI TOPLANTISI I. BĠRLEġĠMĠ 

MECLĠS GÜNDEMĠNE ĠLĠġKĠN TOPLANTI TUTANAĞI 

 

1. BÖLÜM  

MECLĠS GÜNDEMĠ 

 

 

Gündem No   :97509404-301.03-6/1                             Toplantı Tarihi : 12/06/2023  

Toplantı Yeri  : Ġzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No‟lu Hol                 Toplantı Saati    : 18.00          

    Konak/ĠZMĠR 

                           (Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 

 

 I. BAġKAN TARAFINDAN MECLĠSĠN AÇILIġI 

 

 II. GEÇEN TOPLANTI TUTANAĞINDA MADDĠ HATA YAPILIP YAPILMADIĞININ 

GÖRÜġÜLMESĠ 

 

 III. MECLĠS ÜYELERĠNCE VERĠLECEK ÖNERGELERĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

 

 IV. ÇEVRE, ġEHĠRCĠLĠK VE ĠKLĠM DEĞĠġĠKLĠĞĠ BAKANLIĞI GENELGESĠ 

DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIġI GÖREVLENDĠRMELERE ĠLĠġKĠN 

BĠLGĠLENDĠRME 

 1.ITF Forum ve Zirvesi etkinliği; ulaĢımda iklim değiĢikliği etkileri ve iklim uyum stratejileri konusu 

ile 24 - 26 Mayıs 2023 tarihleri arasında Almanya'nın Leibzig kentinde düzenlenmiĢtir. Etkinliğe 

BüyükĢehir Belediyemizin uygulamalarını tanıtmak üzere Ġklim DeğiĢikliği ve Temiz Enerji ġube 

Müdürlüğü'nde Mühendis olarak görev yapan Dr. Çağlar TÜKEL 23 - 27 Mayıs 2023 tarihlerinde 

katılım sağlamıĢ olup, personelin konaklama, uçakla gidiĢ-dönüĢ yol ücreti organizasyon tarafından, 

pasaport ücreti, alan vergisi, ulaĢım ve günlük harcırah giderleri Ġklim DeğiĢikliği ve Temiz Enerji 

ġube Müdürlüğü Bütçesinin YurtdıĢı geçici görev yolluğu tertibinden karĢılanmıĢtır. Sayın 

Meclisimizin bilgilerine arz ederim. Mustafa Tunç SOYER Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanı. 

(Ġklim DeğiĢikliği ve Sıfır Atık Dai.BĢk.E.1378184) 

 

 V. BAġKANLIKTAN GELEN ÖNERGELERĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

 1. Belediye ve Bağlı KuruluĢları ile Mahalli Ġdare Birlikleri Norm Kadro Ġlke ve Standartlarına Dair 

Yönetmeliğin 10. ve 11. maddeleri gereğince düzenlenen ve söz konusu Yönetmeliğin ekinde yer alan 

Ek-5 Belediye ve Bağlı KuruluĢları ile Mahalli Ġdare Birlikleri Kadro Cetvellerinden (II) ve (III) sayılı 

Dolu-BoĢ Kadro DeğiĢikliklerine iliĢkin Cetvellerde belirtilen kadroların iptal ve ihdası için önerge 

ekindeki evrakların incelenerek karar verilmesi hususunun görüĢülmesi. (Ġnsan Kaynakları ve Eğitim 

Dai.BĢk.E.1369335) 

 

 2. 2023 Mali Yılı Bütçesi kapsamında ESHOT Genel Müdürlüğünde çalıĢmakta olan Koruma ve 

Güvenlik Görevlisi personeline fiilen yaptıkları iĢ karĢılığında ödenecek maktu fazla çalıĢma ücretinin 

aylık brüt 1.408,00-TL olarak belirlenmesi hususunun görüĢülmesi. (ESHOT-Ġnsan Kaynakları ve 

Eğt.Dai.BĢk.E.139941/E.1363865) 

 

 3. Makine Ġkmal Bakım ve Onarım Dairesi BaĢkanlığı tarafından hazırlananMakine Ġkmal Bakım ve 

Onarım Dairesi BaĢkanlığı ÇalıĢma Usul ve Esasları Hakkında Yönetmelik Taslağının görüĢülmesi. 

(Makine Ġkmal Bakım ve Onarım Dai.BĢk.E.1373001) 
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 4. Bor Balkan Türkleri Derneği BaĢkanı Sayın Abdullah ÖZDAMAR'a ait dilekçeye konu; Konak 

ilçesi, Alsancak Kordon Boyunun baĢında bulunan parka “ġehit Süleyman Fethi Bey” isminin 

verilmesi talebinin görüĢülmesi. (Park ve Bahçeler Dai.BĢk.E.1357480) 

 

 5. Belediyemiz HemĢehri ĠletiĢim Merkezinde 13/05/2022 tarihli ve 495709 sayı ile kayıtlı 

baĢvurusuna konu; KemalpaĢa ilçesi, Sekiz Eylül Mahallesinde bulunan "ġehit Er Ergünay Sarı" 

Sokak isminin sehven "ġehit Er Günay Sarı" Sokak olarak geçtiği belirtilerek gerekli isim 

değiĢikliğinin yapılması talebinin görüĢülmesi. (Harita ve Cbs Dai.BĢk.E.1385294) 

 

 6. Menemen Belediye BaĢkanlığının 24/05/2023 tarihli ve 8974 sayılı Yazısı ve eki krokilerine konu; 

ÇavuĢ Mahallesi sınırları içerisinde bulunan 209 no‟lu sokağın, mevcut bitim noktasından güney 

yönüne doğru devam ederek 203 ve 300 no‟lu sokağın kesiĢimine kadar uzatılıp "209" no‟lu sokak 

olarak isimlendirilmesi; Kesik Mahallesi sınırları içerisinde bulunan 3028 no‟lu sokağın, mevcut bitim 

noktasından kuzeybatı yönüne doğru devam ederek 1147 ada, 1 no‟lu parselin kuzeybatı köĢesine 

kadar uzatılıp "3028" no‟lu sokak olarak isimlendirilmesi; Kesik Mahallesi sınırları içerisinde bulunan 

3038 no‟lu sokağın, mevcut bitim noktasından kuzeybatı yönüne doğru devam ederek 1152 ada,           

1 no‟lu parselin kuzeybatı köĢesine kadar uzatılıp "3038" no‟lu sokak olarak isimlendirilmesi; Kesik 

Mahallesi sınırları içerisinde bulunan 3027 no‟lu sokağın, mevcut bitim noktasından kuzeybatı yönüne 

devam ederek 1159 ada, 1 no‟lu parselin kuzeybatı köĢesine kadar uzatılıp "3027" no‟lu sokak olarak 

isimlendirilmesi taleplerinin görüĢülmesi. (Harita ve Cbs Dai.BĢk.E.1383731) 

 

 7. Aliağa Belediye BaĢkanlığının 28/04/2023 tarihli ve 139492 sayılı Yazısı ve eki krokilerine konu; 

AĢağıĢakran Mahallesi'nde bulunan 11/2 no‟lu sokak ile 11/4 no‟lu sokakların birleĢtirilerek         

"11/2" no‟lu sokak olarak isimlendirilmesi, Çaltıdere Mahallesi'nde bulunan önerge eki krokide 

iĢaretli yola "Eylül" Sokak isminin verilmesi, Güzelhisar Mahallesi'nde bulunan Güzelhisar Tepe 

Küme Evlerinin niteliğinin sokak olarak değiĢtirilmesi, Kapukaya Mahallesinde bulunan 21/4 no‟lu 

sokak ile 21/18 no‟lu sokakların birleĢtirilerek "21/4" no‟lu sokak olarak isimlendirilmesi, Kapukaya 

Mahallesinde bulunan 21/6 no‟lu sokak ile 21/14 no‟lu sokakların birleĢtirilerek "21/6" no‟lu sokak 

olarak isimlendirilmesi, Kapukaya Mahallesinde bulunan 21/13 no‟lu sokak ile 21/15 no‟lu sokakların 

birleĢtirilerek "21/13" no‟lu sokak olarak isimlendirilmesi, Kapukaya Mahallesinde bulunan ve önerge 

eki krokide iĢaretli Küme Evleri niteliğindeki yola "Kapukaya Karaahmetli Yolu" isminin verilmesi, 

Yüksekköy Mahallesi'nde bulunan ve önerge eki krokide iĢaretli Küme Evleri niteliğindeki yola 

"Yüksekköy Atçılar Yolu" isminin verilmesi taleplerinin görüĢülmesi. (Harita ve Cbs 

Dai.BĢk.E.1383958) 

 

 8. KomĢu ilçelerle olan sınırlarda Adres ve Numaralamaya ĠliĢkin Yönetmeliğe uygun olarak 

düzenlenen ve önerge ekinde koordinat özet cetveli ile krokisi bulunan, Buca ve Konak ilçelerinin 

ortak sınırına ait 1 no‟lu noktadan baĢlayıp, 210 no‟lu noktada son bulan yaklaĢık 5.943 metrelik 

kısım sayısal olarak belirlenmiĢ ve belirlenen bu ortak ilçe sınırına iliĢkin Buca Belediye Meclisinin 

02/05/2023 tarihli ve 51 sayılı Kararı ile Konak Belediye Meclisinin 02/05/2023 tarihli ve 92 sayılı 

Kararının, Belediye Meclisimizin 13/02/2017 tarihli ve 05.118 sayılı Kararı doğrultusunda 

görüĢülmesi.  (Harita ve Cbs Dai.BĢk.E.1377024) 

 

 9.KomĢu ilçelerle olan sınırlarda Adres ve Numaralamaya ĠliĢkin Yönetmeliğe uygun olarak 

düzenlenen ve önerge ekinde koordinat özet cetveli ile krokisi bulunan, Bornova ve Konak ilçelerinin 

ortak sınırına ait 1 no‟lu noktadan baĢlayıp, 106 no‟lu noktada son bulan yaklaĢık 5.971 metrelik 

kısım sayısal olarak belirlenmiĢ ve belirlenen bu ortak ilçe sınırına iliĢkinBornova Belediye 

Meclisinin 02/05/2023 tarihli ve 122 sayılı Kararı ile Konak Belediye Meclisinin 02/05/2023 tarihli ve 

93 sayılı Kararının, Belediye Meclisimizin 13/02/2017 tarihli ve 05.118 sayılı Kararı doğrultusunda 

görüĢülmesi.  (Harita ve Cbs Dai.BĢk.E.1379253) 

 

 10. KesinleĢen ilçe sınırları ile komĢuluk iliĢkisi olan Dikili Ġlçesine ait; Çağlan, Çandarlı, Çukuralanı, 

DemirtaĢ, Gökçeağıl, ĠsmetpaĢa, Kıratlı, Kocaoba, Mazılı, Samanlıkköy ve Yenice Mahallelerinin 

sayısal mahalle sınırına iliĢkin Dikili Belediye Meclisinin 03/05/2023 tarihli ve 76 sayılı Kararının; 
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Belediye Meclisimizin 13/02/2017 tarihli ve 05.118 sayılı Kararı doğrultusunda görüĢülmesi. (Harita 

ve Cbs Dai.BĢk.E.1383969) 

 

 11. ÇalıĢmaları tamamlanan ve Ġzmir Valiliği Makamınca da onaylanan Dikili ilçesindeki komĢu 

ilçelerle komĢuluk iliĢkisi olmayan önergede yer alan 19 adet iç mahalleye ait sınırları, Belediye 

Meclisimizin 11/01/2021 tarihli ve 05.13 sayılı Kararı ile kabul edilmiĢ olup, yapılan kadastral 

çalıĢmalar sonucu Kabakum, Nebiler ve Salimbey Mahalle sınırları sayısal olarak revize edilip 

yeniden belirlenmiĢ ve belirlenen bu sayısal mahalle sınırınailiĢkin Dikili Belediye Meclisinin 

03/05/2023 tarihli ve 77 sayılı Kararının; Belediye Meclisimizin 13/02/2017 tarihli ve 05.118 sayılı 

Kararı doğrultusunda görüĢülmesi. (Harita ve Cbs Dai.BĢk.E.1383241) 

 

 12. KarĢıyaka ilçesi, Bostanlı Balıkçı Barınağında faaliyet gösteren S.S KarĢıyaka Su Ürünleri 

Kooperatifinin ihtiyacı doğrultusunda; 1 adet (1 Ton) kapasiteli Dikey Tip Yaprak Buz Makinesinin 

Belediyemiz tarafından temin edilerek Kooperatifin desteklenmesi amacıyla Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesi BaĢkanlığı ile gösteren S.S KarĢıyaka Su Ürünleri Kooperatifi arasında imzalanmak üzere 

hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün görüĢülmesi. (Tarımsal Hizmetler 

Dai.BĢk.E.1370927) 

 

 13. Foça ilçesi, Yeni Foça Balıkçı Barınağında faaliyet gösteren S.S Yeni Foça Su Ürünleri 

Kooperatifinin ihtiyacı doğrultusunda; 1 adet (1 Ton) kapasiteli Dikey Tip Yaprak Buz Makinesinin 

Belediyemiz tarafından temin edilerek Kooperatifin desteklenmesi amacıyla Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesi BaĢkanlığı ile S.S Yeni Foça Su Ürünleri Kooperatifi arasında imzalanmak üzere 

hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün görüĢülmesi. (Tarımsal Hizmetler 

Dai.BĢk.E.1345252) 

 

 14. Karaburun ilçesi, EĢendere Balıkçı Barınağında faaliyet gösteren S.S Ambarseki Su Ürünleri 

Kooperatifinin ihtiyacı doğrultusunda; 1 adet Soğuk Muhafaza Odasının Belediyemiz tarafından temin 

edilerek Kooperatifin desteklenmesi amacıyla Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi BaĢkanlığı ile                 

S.S Ambarseki Su Ürünleri Kooperatifi arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer 

alan Protokolün görüĢülmesi. (Tarımsal Hizmetler Dai.BĢk.E.1355974) 

 

 15. Belediyemiz yatırımı olan “Kemeraltı Altyapı ve Üst Yapı Aydınlatma ĠĢi” kapsamında sahada 

yapılan incelemeler sonucu Türk Telekom A.ġ'nin çalıĢma bölgesindeki yer altı hatlarının proje 

revizyonu çerçevesinde deplase edilmesi gerektiği anlaĢılmıĢ olup, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Fen 

ĠĢleri Dairesi BaĢkanlığı Merkez Bölge Yol ĠĢleri ġube Müdürlüğü ile Türk Telekomünikasyon A.ġ 

Ġzmir Bölge Müdürlüğü arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün 

görüĢülmesi. (Fen ĠĢleri Dai.BĢk.E.1331375) 

 

 

 

16. “2. Ana Jet Üssü Karayolu Alt Geçidi Deprem Dayanıklılığının Belirlenmesi Ve Güçlendirilmesi” 

kapsamında proje alanında bulunan dağıtım varlıklarının deplase edilmesine yönelik, Ġzmir 

BüyükĢehir Belediye BaĢkanlığı ile GDZ Elektrik Dağıtım A.ġ arasında imzalanmak üzere hazırlanan 

ve önerge ekinde yer alan Protokolün görüĢülmesi. (Fen ĠĢleri Dai.BĢk.E.1343285) 

 

 17. “Konak Ġlçesi, Lale Mahallesi 2250 Sokak ile 2260 Sokak KesiĢimi Meles Deresi Üzeri TaĢıt 

Köprüsü Uygulama Projelerinin Yaptırılması ĠĢi” kapsamında proje alanında bulunan dağıtım 

varlıklarının deplase edilmesine yönelik, Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanlığı ile GDZ Elektrik 

Dağıtım A.ġ arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün 

görüĢülmesi. (Fen ĠĢleri Dai.BĢk.E.1343342) 

 

 18. “Seferihisar Ġlçesi Kavakdere Mahallesi Orhanlı Yolu Karakoç Deresi Üzeri Karayolu Köprüsü 

Uygulama Projelerinin Yaptırılması ĠĢi” kapsamında proje alanında bulunan dağıtım varlıklarının 

deplase edilmesine yönelik, Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanlığı ile GDZ Elektrik Dağıtım A.ġ 

arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün görüĢülmesi. (Fen ĠĢleri 

Dai.BĢk.E.1343432) 
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 19. Menderes ilçesi, Tekeli Fevzi Çakmak Mahallesi, 24 ada, 45 parselde tesis edilecek DTM iĢi için 

dağıtım Ģirketinin bağlantı görüĢü yazısına göre DTM tesis edilmesi iĢinin BaĢkanlığımız tarafından 

yapılmasına yönelik, Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanlığı Etüd ve Projeler Dairesi BaĢkanlığı Proje 

Yönetim ve Koordinasyon ġube Müdürlüğü ile GDZ Elektrik Dağıtım A.ġ arasında imzalanmak üzere 

hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Dağıtım Sistemi Bağlantı AnlaĢması Eki Tesis SözleĢmesinin 

kabulü ile söz konusu Tesis SözleĢmesinin imzalanması için BüyükĢehir Belediye BaĢkanına yetki 

verilmesi hususlarının görüĢülmesi. (Etüd ve Projeler Dai.BĢk.E.1354961) 

 

 20. Beydağ ilçesi, Cumhuriyet Mahallesi, 0 ada, 4730 parselde tesis edilecek DTM iĢi için dağıtım 

Ģirketinin bağlantı görüĢü yazısına göre DTM tesisi iĢinin BaĢkanlığımız tarafından yapılmasına 

yönelik Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanlığı ile GDZ Elektrik Dağıtım A.ġ arasında imzalanmak 

üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Dağıtım Sistemi Bağlantı AnlaĢması Eki Tesis 

SözleĢmesinin kabulü ile söz konusu Tesis SözleĢmesinin imzalanması için BüyükĢehir Belediye 

BaĢkanına yetki verilmesi hususlarının görüĢülmesi. (Etüd ve Projeler Dai.BĢk.E.1344807) 

 

 21. Hazine ve Maliye Bakanlığı Merkezi Finans ve Ġhale Birimi Değerlendirme Komitesinin talebi 

doğrultusunda Belediye Meclisimizin 08/05/2023 tarihli ve 05.478 sayılı Kararının “Türkiye ve AB 

Arasında ġehir EĢleĢtirme-II (YeĢil Gelecek için ġehir EĢleĢtirme) Hibe Programı (TTGS-II) 

kapsamında Belediyemizce baĢvurusu yapılan TTGS-II/068 referans numaralı Sustainable Urban 

Future Through Management of Drought and Conserving Wetlands-Kuraklık Yönetimi ve Sulak 

Alanların Korunması Yoluyla Sürdürülebilir Kentsel Gelecek Projesi'nin hibe almaya hak kazanması 

durumunda; Kurumumuzca uygulanması ve bahsi geçen Proje kapsamında Kurumumuzu temsil ve 

ilzama, sözleĢme yapmaya ve gerekli tüm belgeleri imzalamaya Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanı 

Sayın Tunç SOYER'in yetkili kılınması” Ģeklinde revize edilerek görüĢülmesi. (DıĢ ĠliĢkiler ve Turizm 

Dai.BĢk.E.1377676) 

 

 22.Belediyemiz tarafından Avrupa Demokrasi BaĢkenti Unvan BaĢvurusunda bulunulması ve bu 

baĢvuruda demokrasinin tüm boyutları çerçevesinde yerel demokrasinin geliĢtirilmesine yönelik 

olarak tasarlanan "Biz Ġzmir Hareketi", "Kuzey Rotası Yamanlar Yolu" ve "Ġzmir Yeryüzü 

VatandaĢları" baĢlıklı proje fikirlerinin yer alması ve unvanın kazanılması halinde söz konusu 

projelerin ilgili birimlerce uygulanması hususlarının görüĢülmesi. (DıĢ ĠliĢkiler ve Turizm 

Dai.BĢk.E.1385820) 

 

 23. Belediye Meclisimizin 14/09/2020 tarihli ve 05.718 sayılı Kararı ile onaylanan 1/1000 ölçekli 4. 

Etap Karabağlar-Günaltay Mahalleleri ve Civarı Revizyon Ġmar Planında KB-12 nolu Bölgesel 

Otopark Alanında yapılan değiĢiklik nedeniyle; söz konusu bölgede uygulanacak birim otopark bedeli 

yürürlükteki Otopark Yönetmeliğinin 12. maddesi hükümleri gereği hesaplanmıĢ ve söz konusu 

bölgesel otopark bedeline iliĢkin önerge ekinde yer alan Mevcut Durum ve Gruplama Oranları 

Tablosunun görüĢülmesi. (Yapı Kontrol Dai.BĢk.E.1375553) 

 

 24. Yürürlükteki 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planlarındaki bölge ve genel otopark alanları dikkate 

alınarak, Bornova ilçesi BR-11 no‟lu ve Tire ilçesi TR-16 no‟lu bölgesel otopark alan sınırları ve 

birim otopark bedelleri yürürlükteki Otopark Yönetmeliğinin 12. maddesi hükümleri gereği yeniden 

hesaplanmıĢ ve söz konusu bölgesel otopark bedellerine iliĢkin önerge ekinde yer alan Mevcut Durum 

ve Gruplama Oranları Tabloları ile Otopark Bölgeleme Haritalarının görüĢülmesi. (Yapı Kontrol 

Dai.BĢk.E.1375559) 

 

 25. Belediye Meclisimizin 16/06/2022 tarihli ve 05.724 sayılı Kararı ile onaylanan Bayraklı ilçesi, 

Fuat Edip Baksı, Alparslan ve Cengizhan Mahalleleri 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı Revizyonu 

doğrultusunda, BY-22 no‟lu bölgesel otopark alan sınırına isabet eden bölge ve genel otopark alanları 

dikkate alınarak; söz konusu bölgede uygulanacak birim otopark bedeli yürürlükteki Otopark 

Yönetmeliğinin 12. maddesi hükümleri gereği hesaplanmıĢ ve söz konusu bölgesel otopark bedeline 

iliĢkin önerge ekinde yer alan Mevcut Durum ve Gruplama Oranları Tabloları ile Otopark Bölgeleme 

Haritasının görüĢülmesi. (Yapı Kontrol Dai.BĢk.E.1375552) 
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 26. Belediye Meclisimizin 17/09/2021 tarihli ve 05.1089 sayılı Kararı ile onaylanan ÖdemiĢ Ġlçe 

GiriĢi Ġzmir Yolu Çevresi 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı Revizyonu ile 09/05/2022 tarihli ve 

05.573 sayılı Kararı ile onaylanan ÖdemiĢ Ġlçesi Kuzey Çevre Yolu (Kuzey Kesim) 1/1000 ölçekli 

Uygulama Ġmar Planı Revizyonunda ÖD-6, ÖD-7, ÖD-11, ÖD-13 ve ÖD-23 no‟lu Bölgesel Otopark 

Alanlarında yapılan değiĢiklikler nedeniyle; söz konusu bölgelerde uygulanacak birim otopark 

bedelleri, yürürlükteki Otopark Yönetmeliğinin 12. maddesi hükümleri gereği hesaplanmıĢ ve söz 

konusu bölgesel otopark bedellerine iliĢkin önerge ekinde yer alan Mevcut Durum ve Gruplama 

Oranları Tabloları ile Otopark Bölgeleme Haritasının görüĢülmesi. (Yapı Kontrol Dai.BĢk.E.1375555) 

 

 27. Yürürlükteki Menderes Ġlçesi Yeniköy Mevzi Ġmar Planı ile Ġzmir Özdere Turizm Merkezi 1301 

ada, 6 parsel numaralı taĢınmaza ait imar planı değiĢikliği nedeniyle MD-11 ve MD-13 nolu Bölgesel 

Otopark Alanlarında uygulanacak birim otopark bedelleri Otopark Yönetmeliğinin 12. maddesi 

hükümleri gereği hesaplanmıĢ ve söz konusu bölgesel otopark bedeline iliĢkin önerge ekinde yer alan 

Mevcut Durum ve Gruplama Oranları Tabloları ile Otopark Bölgeleme Haritasının görüĢülmesi. (Yapı 

Kontrol Dai.BĢk.E.1375557) 

 

 28. Belediye Meclisimizin 08/08/2022 tarihli ve 05.812 sayılı Kararı ile onaylanan Foça Ġlçesi 

Bağarası-Hacıveli ve Kazımdirik Mahallesi, meydan ve çevresine iliĢkin 1/1000 ölçekli Uygulama 

Ġmar Planı değiĢikliğinde FÇ-5 no‟lu Bölgesel Otopark Alanının yerinin değiĢtirilmesi nedeniyle; söz 

konusu bölgede uygulanacak birim otopark bedeli yürürlükteki Otopark Yönetmeliğinin 12. maddesi 

hükümleri gereği yeniden hesaplanmıĢ ve söz konusu bölgesel otopark bedeline iliĢkin önerge ekinde 

yer alan Mevcut Durum ve Gruplama Oranları Tabloları ile Otopark Bölgeleme Haritasının 

görüĢülmesi. (Yapı Kontrol Dai.BĢk.E.1375560) 

 

 29. Buca Belediye Meclisinin; Buca Belediyesi Fen ĠĢleri Müdürlüğünün 2023 Mali Yılı Ücret 

Tarifelerinin önerge ekinde yer alan listelerde belirtildiği Ģekliyle değiĢtirilmesine yönelik, 03/05/2023 

tarihli ve 54 sayılı Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar Dai.BĢk.E.1368531) 

 

 30. KarĢıyaka Belediye Meclisinin; KarĢıyaka Belediyesi Etüt Proje Müdürlüğü sorumluluğundaki 

“Uygulama Ġmar Planı Bulunmayan Alanlarda Yapı Yeri Uygulama Krokisi Tetkik Ücreti”ne ait 

önergede yer alan tarife cetvelinin uygulanmasına yönelik, 05/05/2023 tarihli ve 111 sayılı Kararının 

görüĢülmesi. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar Dai.BĢk.E.1368338) 

 

 31. KarĢıyaka Belediye Meclisinin; Ġzmir Pazarcılar Esnaf Odasının talepleri doğrultusunda küçük 

esnafımızın desteklenmesi amacıyla, KarĢıyaka ilçesi sınırlarında mevcut karpuz tezgâhları için 

KarĢıyaka Belediyesinin 2023 Mali Yılı Bütçesinde belirlenen 25.016,00-TL+KDV tutarındaki 

bedelin, 10.800,00-TL+KDV olarak değiĢtirilmesine yönelik, 05/05/2023 tarihli ve 113 sayılı 

Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar Dai.BĢk.E.1368339) 

 

 32. Çiğli Belediye Meclisinin; 2023 Mali Yılı Tarife Cetveline eklenmek üzere “Zemin ĠyileĢtirme 

Tetkik Ücreti” kaleminin 950,00-TL olarak tanımlanmasına yönelik, 05/05/2023 tarihli ve 39 sayılı 

Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar Dai.BĢk.E.1368300) 

 

 33. Çiğli Belediye Meclisinin; 2023 Mali Yılı Gelir Tarifeleri Cetvelinde bulunan, AYKOME birimi 

tarafından düzenlenen altyapı kazı ruhsatları için tahsil edilen üstyapı kaplama harçlarından; Asfalt 

Kaplama (12 cm) kaleminin 1.200,00-TL/m², Kilit Parke Kaplama kaleminin 480,00-TL/m², Beton 

Kaplama (C20/25, 20 cm) kaleminin 420,00-TL/m² olarak güncellenmesine yönelik, 05/05/2023 

tarihli ve 41 sayılı Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar Dai.BĢk.E.1368345) 

 

 34. Torbalı Belediye Meclisinin; Asansör ĠĢletme, Bakım ve Periyodik Kontrol Yönetmeliği ile 

Asansör Periyodik Yönetmeliğine dayanılarak hazırlanıp imzalanacak olan en az 4 (dört) yıllık 

protokolde yer almak üzere önergede yer alan tabloda belirtilen 2023 yılı periyodik kontrol 

ücretlerinin taban ücretlerine göre belirlenmesi ve ilgili idare payı (ĠĠP)‟nın %10 olarak belirlenmesine 

yönelik, 05/05/2023 tarihli ve 5/48 sayılı Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar 
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Dai.BĢk.E.1372106) 

 

 35. Urla Belediyesi Plan ve Proje Müdürlüğü Hizmetlerinden 2023 yılında alınacak ücretlerin revize 

edilerek, önerge ekinde yer alan listelerde belirtildiği Ģekliyle ücretlendirilmesi hususunun 

görüĢülmesi. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar  Dai.BĢk.E.1355429) 

 

 36. Buca Belediye Meclisinin; yürürlükteki 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planında "8.00 m‟lik Yaya 

Yolu" kullanım kararında kalan; Kozağaç Mahallesi, 704 ada, 33 parselin, zemin kamulaĢtırma 

iĢlemlerinin yapılabilmesi amacıyla, Buca Belediyesinin 2020-2024 yıllarını kapsayan VII. BeĢ Yıllık 

Ġmar Programına Ek olarak alınmasına yönelik 02/05/2023 tarihli ve 49 sayılı Kararının, Ġlçe 

Belediyelerinin imar programlarına iliĢkin olarak alınan Belediye Meclisimizin 14/06/2013 tarihli ve 

05.863 sayılı Kararı doğrultusunda görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1376147) 

 

 37. Bornova ilçesi, Erzene Mahallesinde, 25 Ö imar paftasında yer alan yürürlükteki 1/5000 ölçekli 

Nazım Ġmar Planında "Eğitim Alanı" kullanımında kalan 8250 ada, 1 no‟lu parselin "Ticaret Alanı, 

Park Alanı ve Genel Otopark Alanı" olarak belirlenmesine yönelik, 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı 

DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1368215) 

 

 38. ĠZSU Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda;Bornova ilçesi, Yaka Mahallesinde, mülkiyeti 

Maliye Hazinesine ait 192 ada, 23 no‟lu parselde Bornova Ġlçesi sınırları içerisinde yer alan Karaçam, 

Çiçekli ve Yaka Mahallelerinde oluĢan atıksuların bertarafı amacı ile atıksu arıtma tesisinin 

yapılabilmesi için Belediye Hizmet Alanı (Atıksu Arıtma Tesisi) belirlenmesine yönelik hazırlanan, 

1/5000 ölçekli Nazım ve 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı önerisi. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1385277) 

 

 39. KarĢıyaka Ġlçesinde; proje çalıĢmaları Raylı Sistem Dairesi BaĢkanlığımızca yürütülen Girne 

Bulvarı ile Yeni Girne - Örnekköy Arasında yapılacak "Tramvay Hattı"nın kesin güzergâhının imar 

planlarına aktarılmasına yönelik 1/5000 ve 1/1000 ölçekli Ġmar Planı DeğiĢikliği önerileri. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.1376974) 

 

 40. Torbalı Belediye Meclisinin 03/03/2023 tarihli ve 28 sayılı Kararı (2. Madde) ile uygun görülen; 

Tepeköy Mahallesi, 362 ada, 18, 19 ve 24 numaralı parsellerde yer alan “Konut Alanı”nın fiili 

kullanımlara uygun olacak Ģekilde “Park Alanı”na dönüĢtürülmesine yönelik hazırlanan, 1/5000 

ölçekli Nazım Ġmar Planı DeğiĢikliği ve 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerileri. 

(Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1360490) 

 

 41. KymeBozhöyük 1.ve 3.Derece Arkeolojik Sit Alanları Koruma Amaçlı Ġmar Planı Ġlave ve 

Revizyonu kapsamında güncellenen Kurum görüĢlerinin (Orman Sınırları, Devlet Demiryolları ve 

Akaryakıt Boru Hattı) plana aktarılmasına yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım 

Ġmar Planı Ġlave ve Revizyonu DeğiĢikliği önerisi ve Aliağa Belediye Meclisinin 07/03/2023 tarihli ve 

66 sayılı Kararı ile uygun görülen 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama Ġmar Planı Ġlave ve 

Revizyonu DeğiĢikliği önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu 

kapsamında iĢlem yapılmak üzere görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1383595) 

 

 42. Konak Belediye Meclisinin 02/05/2023 tarihli ve 88 sayılı Kararı ile uygun görülen; Umurbey 

Mahallesi, 3535 ada 1, 5, 6 ve 7 parsellerin tescil gösterimlerinin iĢlenmesine, 7 parselin plan 

kararının belirlenmesine ve Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararları 

doğrultusunda tescilli parsellerin koruma alanı sınırlarının iĢlenmesine yönelik hazırlanan 1/1000 

ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma 

Kanunu kapsamında iĢlem yapılmak üzere görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1385401) 

 

 

 43. Konak Belediye Meclisinin 02/05/2022 tarihli ve 222 sayılı Kararı ile uygun görülen, 2. 

Süleymaniye Mahallesi 130 ada, 41 parselin KAKS:1.20 Yençok: 4 Kat yapılaĢma koĢullu Ortaokul 
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Alanı olarak belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.1380894) 

 

 44. Aliağa Belediye Meclisi'nin 07/03/2023 tarihli ve 65 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 

ölçekli Aliağa Merkez Uygulama Ġmar Planı Revizyonu ve Ġlavesi Plan Notlarının 2.2.4 maddesindeki 

Ticaret-Turizm-Konut Alanı (TĠCTK) plan hükmünde yapılan düzenlemelere yönelik hazırlanan, 

1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı Plan Notu DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1384903) 

 

 45. Urla Belediye BaĢkanlığının 03/05/2023 tarihli ve E.96891 sayılı Yazısı ekinde Belediye 

BaĢkanlığımıza iletilen, Denizli Mahallesi, 3834 ada 1, 2, 3, 4, 5, 6 ve 7 parsellerdeki E:1.00 h:6.50 m 

yapılaĢma koĢullu Ticaret Alanı kullanım kararının TAKS:0.20 KAKS:0.40 Ayrık Nizam 2 Kat 

yapılaĢma koĢullu Konut Alanı olarak düzenlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢiklik önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1368835) 

 

 46. ÇeĢme Belediye Meclisinin 07/03/2023 tarihli ve 4-37 sayılı Kararı ile uygun görülen; Sakarya 

Mahallesi, 184 ada, 19 parsel numarası ile kayıtlı tescilli hamam yapısının çevresel iliĢkilerini 

sürdürmeye olanak sağlayacak Ģekilde taĢınmazın kuzeyindeki çıkmaz sokağın korunması ve mevcut 

planda konut olan iĢlevinin değiĢtirilmesini içeren, Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma 

Bölge Kurulunun kararı doğrultusunda hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği 

önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında iĢlem yapılmak 

üzere görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1386155) 

 

 47. Urla Belediye BaĢkanlığının 03/05/2023 tarihli ve E-96893 sayılı Yazısı ve ekleri ile Belediyemize 

iletilen; Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı doğrultusunda, Yeni 

Mahallesi, 167 ada, 30 parselin "Tescilli Yapı" gösteriminin kaldırılarak "Aynen Korunan Konutlar" 

olarak planlanmasına yönelik hazırlanan, 1/500 ve 1/1000 ölçekli Urla Kentsel Sit ve Etkileme GeçiĢ 

Alanı Koruma Amaçlı Ġmar Planı DeğiĢikliğinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma 

Kanunu kapsamında iĢlem yapılmak üzere görüĢülmesi.  (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1371274) 

 

 VI. BÜYÜKġEHĠR BELEDĠYE BAġKANI TARAFINDAN ÜST UNVANLI GÖREVLERE 

ATANAN PERSONELE ĠLĠġKĠN BĠLGĠLENDĠRME 

 1. 657 sayılı Devlet Memurları Kanununun 76‟ncı ve 68/B maddeleri ile 5216 sayılı BüyükĢehir 

Belediye Kanununun 18/i maddesi gereği; Belediyemiz Kültür ve Sanat ġube Müdürlüğü Veri 

Hazırlama ve Kontrol ĠĢletmeni kadrosunda bulunan Ceren UMAY'ın, 1‟inci derece Kültür ve Sanat 

Dairesi BaĢkanı kadrosuna ataması yapılmıĢtır. Bilgilerinize arz ederim.Mustafa ÖZUSLU Ġzmir 

BüyükĢehir Belediye BaĢkan Vekili. (Ġnsan Kaynakları ve Eğitim Dai.BĢk.E.1395935) 

 

 VII. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

 1. Ġmar ve ġehircilik Dairesi BaĢkanlığının 17/03/2023 tarihli ve E.1259117 sayılı BaĢkanlık 

Önergesinde ve dolayısıyla Belediye Meclisimizin 10/05/2023 tarihli ve 05.534 sayılı Kararında 

sehven „BornovaBelediye Meclisinin 01/02/2022 tarihli'Ģeklinde yazılan ifadenin„Bornova Belediye 

Meclisinin 01/02/2023 tarihli' Ģeklinde düzenlenerek tashih edilmesi hususunun görüĢülmesi. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.1389587) 

 

 2. Çevre Koruma ve Kontrol Dairesi BaĢkanlığı tarafından hazırlanan, “Çevre Koruma ve Kontrol 

Dairesi BaĢkanlığı ÇalıĢma Usul ve Esasları Hakkında Yönetmelik Taslağı”nın görüĢülmesi  (Çevre 

Koruma ve Kontrol Dai.BĢk.E.1389933) 

 

 3.“Bilim Müzesi Bisiklet ve Yaya Köprüsü Uygulama Projelerinin Yaptırılması ĠĢi” kapsamında proje 

alanında bulunan Enerji Dağıtım Varlıklarının deplase edilmesine yönelik Ġzmir BüyükĢehir Belediye 

BaĢkanlığı ile GDZ Elektrik Dağıtım A.ġ arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer 

alan Protokolün görüĢülmesi. (Fen ĠĢleri Dai.BĢk.E.1386784) 

 



8 

 

 4.Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi sınırları içerisinde ilgili Yönergeler doğrultusunda "ÇalıĢma Ġzin 

Belgesi'' veya "Güzergâh Ġzin Belgesi'' düzenlenen ġehir içi taksi, dolmuĢ, otobüs, minibüs ve yük 

taĢımacılığında kullanılan ticari araçlarda; ''Özel Tüketim Vergisi (ÖTV) indirimi'' uygulanması 

halinde, araç marka, model değiĢikliklerinde Belediyemiz UlaĢım Dairesi BaĢkanlığı Toplu UlaĢım 

Hizmetleri ġube Müdürlüğünce ''Araç Faaliyet Durum Belgesi'' düzenlenmesi talebi, 01/06/2023 

tarihinde gerçekleĢtirilen UKOME Teknik Kurul Toplantısında görüĢülerek uygun görülmüĢ olup, 

düzenlenecek olan ''Araç Faaliyet Durum Belgesi''nin 1.000,00-TL olacak Ģekilde tahsil edilebilmesi 

hususunun görüĢülmesi. (UlaĢım Dai.BĢk.E.1391022) 

 

 5.  2872 sayılı Çevre Kanunu ve buna dayalı çıkarılan Hafriyat Toprağı, ĠnĢaat ve Yıkıntı Atıklarının 

Kontrolü Yönetmeliği, SayıĢtay Denetim Raporları ve 5216 sayılı BüyükĢehir Belediyesi Kanununun 

7. ve 26. maddeleri gereğince Hafriyat Yönetim Sisteminin uygulanmasına yönelik önergede bahsi 

geçen tüm hususların görüĢülmesi. (Ġklim DeğiĢikliği ve Sıfır Atık Dai.BĢk.E.1392299) 

 

 6. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Sosyal Projeler Dairesi BaĢkanlığı Meslek Fabrikası ġube Müdürlüğü 

ve Ġzmir Yüksek Teknoloji Enstitüsü'nün birlikte gerçekleĢtirecekleri ortak çalıĢmaların esaslarını 

belirleyen iĢ birliği protokolünün kabulü ve söz konusu protokolün imzalanabilmesi için BüyükĢehir 

Belediye BaĢkanına yetki verilmesi hususlarının görüĢülmesi. (Sosyal Projeler Dai. BĢk. E.1394019) 

 

 7. Belediyemizin iĢtiraki olan ĠZTARIM A.ġ‟nin 09/06/2023 tarihli Olağanüstü Genel Kurul 

Toplantısında alınan karar doğrultusunda, BüyükĢehir Belediyemizin, ĠZTARIM A.ġ içerisindeki 

sermaye payının korunabilmesi için sermaye artırımından payına düĢen (%96,7878...'sine tekabül 

eden) 130.663.553,04-TL‟lik rüçhan hakkının kullanılarak sermaye artıĢına iĢtirak edilmesi hususunun 

görüĢülmesi. (Destek Hizmetleri Dai.BĢk.E.1394169) 

 

 8. KarĢıyaka Belediye Meclisinin;  KarĢıyaka Belediyesi 2023 Mali Yılı Bütçesi ekindeki Katı Atık 

Toplama Bedellerinin değiĢtirilerek, tarife miktarlarında önerge ekinde yer alan tabloda belirtildiği 

Ģekilde artıĢ yapılmasına yönelik 05/06/2023 tarihli ve 124 sayılı Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢleri 

ve Kararlar Dai.BĢk.E.1389660) 
 

 9. Selçuk Belediye Meclisinin; 2023 Mali Yılı Tarife Cetveline yönelik önergede yer alan hususlara 

iliĢkin 07/06/2023 tarihli ve 2023-95 sayılı Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar 

Dai.BĢk.E.1394798) 

 

 10.Belediye Meclisimizin 17/03/2023 tarihli ve 05.351 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan      

02/05/2023-31/05/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Çiğli ilçesi, AtaĢehir, Yenimahalle ve 

Küçükçiğli Mahallelerinin bir kısmını kapsayan, 1/5000 ölçekli Büyükçiğli Ova Kesimi Nazım Ġmar 

Planı Revizyonuna, TMMOB ġehir Plancıları Odası Ġzmir ġubesi tarafından yapılan itirazın 

incelenmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1386979) 

 

 11. Belediye Meclisimizin 17/03/2023 tarihli ve 05.351 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan      

02/05/2023-31/05/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Çiğli ilçesi, AtaĢehir, Yenimahalle ve 

Küçükçiğli Mahallelerinin bir kısmını kapsayan, 1/5000 ölçekli Büyükçiğli Ova Kesimi Nazım Ġmar 

Planı Revizyonuna, Münire KAHYA vekili Abdullah ÖNDEġ tarafından yapılan itirazın incelenmesi. 

(Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1386158) 

 

 12. Belediye Meclisimizin 17/03/2023 tarihli ve 05.351 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan      

02/05/2023-31/05/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Çiğli ilçesi, AtaĢehir, Yenimahalle ve 

Küçükçiğli Mahallelerinin bir kısmını kapsayan, 1/5000 ölçekli Büyükçiğli Ova Kesimi Nazım Ġmar 

Planı Revizyonuna, önerge ekindeki listede yer alan 3 adet dilekçe ile yapılan itirazın incelenmesi. 

(Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1386145) 

 

 13. Seferihisar ilçesi, Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi, 1. Derece ve 3. Derece Arkeolojik Sit 

Alanlarına iliĢkin, 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım Ġmar Planı Revizyonu ve Ġlavesi Plan 

DeğiĢikliğine; Hıdırlık Mahallesi, 3700 ada, 6 parsel malikleri Asil Onur DOĞRAMACI ve Özgür 
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DOĞRAMACI tarafından yapılan itirazın incelenmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1387780) 

 

 14.Seferihisar ilçesi, Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi, 1. Derece ve 3. Derece Arkeolojik Sit 

Alanlarına iliĢkin, 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım Ġmar Planı Revizyonu ve Ġlavesi Plan 

DeğiĢikliğine; Hıdırlık Mahallesi, 3738 ada, 1 parsel malikleri vekili Av. Serdar GÜLSEVEN 

tarafından yapılan itirazın incelenmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1387707) 

 

 15. Seferihisar ilçesi, Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi, 1. Derece ve 3. Derece Arkeolojik Sit 

Alanlarına iliĢkin, 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım Ġmar Planı Revizyonu ve Ġlavesi Plan 

DeğiĢikliğine; Sığacık Mahallesi, 3033 ada, 4 parsel maliki vekili Hatice Gül MĠS tarafından yapılan 

itirazın incelenmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1387636) 

 

 16.Seferihisar ilçesi, Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi, 1. Derece ve 3. Derece Arkeolojik Sit 

Alanlarına iliĢkin, 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım Ġmar Planı Revizyonu ve Ġlavesi Plan 

DeğiĢikliğine; Hıdırlık Mahallesi, 3645 ada, 1 parsel maliklerinden Salman POLAT tarafından yapılan 

itirazın incelenmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1387540) 

 

 17.Seferihisar ilçesi, Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi, 1. Derece ve 3. Derece Arkeolojik Sit 

Alanlarına iliĢkin 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım Ġmar Planı Revizyonu ve Ġlavesi Plan 

DeğiĢikliğine; Hıdırlık Mahallesi, 610 ada, 11 parsel maliklerinden Can OLTAY, 611 ada, 9 parsel 

maliki Beytiye DAVRAK, 3666 ada, 1 parsel maliklerinden Mehmet Yücel ġENTÜRK, 600 ada, 11 

parsel maliki Kaplan ATALAY, 3751 ada, 26-27 parsel (E:272 ada, 127-128 parsel), 3751 ada, 28 

parsel (E:272 ada, 129 parsel), 3700 ada, 12-13 parsel (E:272 ada, 138-139 parsel), 3700 ada, 14 

parsel (E: 272 ada, 140 parsel) malikleri vekili Av. Erman ERÇELTĠK, 3664 ada, 3 parsel malikleri 

Basri Murat KÖROĞLU ve AyĢe Selmin TEKELĠ tarafından yapılan itirazın incelenmesi. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.1387027) 

 

 18. Seferihisar ilçesi, Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi, 1. Derece ve 3. Derece Arkeolojik Sit 

Alanlarına iliĢkin 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım Ġmar Planı Revizyonu ve Ġlavesi Plan 

DeğiĢikliğine; Hıdırlık Mahallesi, 3666 ada, 1 parsel maliklerinden Tülay ÖZTÜRK BALAMĠR, 

Ünyay BALAMĠR, Üstün BALAMĠR ve Bünyamin BALAMĠR tarafından yapılan itirazın 

incelenmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1387668) 

 

 19. Ġzmirdeniz Projesi (1. Bölge) MaviĢehir-Alaybey kıyı kesimine iliĢkin hazırlanan 1/5000 ölçekli 

Nazım Ġmar Planı ile 1/1000 ölçekli Revizyon ve Ġlave Uygulama Ġmar Planı Çevre, ġehircilik ve 

Ġklim DeğiĢikliği Bakanlığınca onaylanmıĢ ve 14/12/2022-12/01/2022 tarihleri arasında otuz gün süre 

ile Ġzmir Valiliği (Çevre, ġehircilik ve Ġklim DeğiĢikliği Ġl Müdürlüğü) tarafından askıya çıkarılmıĢ 

olup; bu kapsamda Çevre, ġehircilik ve Ġklim DeğiĢikliği Bakanlığının 25/01/2023 tarihli ve 5606524 

sayılı yazısı ile tarafımıza iletilen Ġzmir ĠnĢaat Emlak Bölge BaĢkanlığı, Ġzmir Ġl Tarım ve Orman 

Müdürlüğü, KarĢıyaka Belediye BaĢkanlığı, Türkiye Yelken Federasyonu, KarĢıyaka Spor Kulübü ve 

ġemikler, Yalı, Örnekköy, Demirköprü, Emek, Ġmbatlı Su Ürünleri Kooperatifi tarafından yapılmıĢ 

olan itirazların incelenmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1385943) 

 

 20. Bayraklı ilçesi, Bayraklı Mahallesine yönelik 1/5000 ölçekli Bayraklı Höyüğü (Symrna) Koruma 

Amaçlı Nazım Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi Belediye Meclisimizin 15/03/2023 tarihli ve 05.312 

sayılı Kararı ile kabul edilerek, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında 

değerlendirilmek üzere Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kuruluna gönderilmiĢ ve 

söz konusu Kurul Kararı doğrultusunda yeniden hazırlanan, 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım 

Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1389472) 

 

 21. Bayraklı ilçesi, Bayraklı Mahallesine yönelik 1/1000 ölçekli Bayraklı Höyüğü (Symrna) Koruma 

Amaçlı Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi Belediye Meclisimizin 15/03/2023 tarihli ve 05.313 

sayılı Kararı ile kabul edilerek, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında 

değerlendirilmek üzere Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kuruluna gönderilmiĢ ve 
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söz konusu Kurul Kararı doğrultuda yeniden hazırlanan, 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama 

Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1389505) 

 

 22. ĠZSU Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda; Karabağlar ilçesi, Bozyaka Mahallesi, 3471 ada, 

95, 428, 429 ve 431 parsellerin bir kısmında yer alan "Belediye Hizmet Alanı (Ġtfaiye - Ġdari Tesisler - 

Su Deposu)" kullanımının "Belediye Hizmet Alanı (Ġtfaiye - Ġdari Tesisler - Su Deposu - Atıksu 

Arıtma Tesisi)" olarak düzenlenmesine iliĢkin hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢiklik önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1391167) 

 

 23. Tire Belediye Meclisinin 06/03/2023 tarihli ve 29 sayılı Kararı ile uygun görülen; Yeni Mahallesi 

1113 ada 228, 204, 205, 206, 207, 208, 209, 210, 211 parsellerin yapılaĢma koĢullarının yeniden 

düzenlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1389616) 

 

 24. Konak Belediye Meclisinin 05/06/2023 tarihli ve 118 sayılı Kararı ile uygun görülen; Mimar 

Sinan Mahallesi, 1823 ada, 17 parsele iliĢkin Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge 

Kurulunun Kararı doğrultusunda yeniden düzenlenerek hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar 

Planı önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında iĢlem 

yapılmak üzere görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1395405) 

 

 25. Konak Belediye Meclisinin 01/03/2023 tarihli ve 53/2023 sayılı Kararı ile uygun görülen; 

Pazaryeri Mahallesi, 1565 ada 2 parselin bahçe duvarında yer alan Ġzmir 1 Numaralı Kültür 

Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı ile tescillenen çeĢmenin imar planına iĢlenmesine iliĢkin 

1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Revizyon Ġmar Planı DeğiĢikliği ve 1/500 ölçekli YerleĢim Planı 

DeğiĢikliği önerilerinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında iĢlem 

yapılmak üzere görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1390589) 

 

 

 

VII. KOMĠSYONLARDAN GELEN RAPORLARIN GÖRÜġÜLMESĠ 

 1. Narlıdere Belediye Meclisinin 03/04/2023 tarihli ve 33 sayılı Kararıyla uygun görülen;                       

Narlı Mahallesi, Ġsmet Ġnönü Caddesi ile Kazançoğlu Sokak arasında bulunan yeĢil alana                     

"Tahtacı Hızır Dede" isminin verilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Hukuk – Kent 

Konseyi Komisyonları Raporu. (Park ve Bahçeler Dai.BĢk.E.1313075) 

 

 2. Bornova ilçesi, Ergene Mahallesi, 3577 ada, 3 no‟lu taĢınmazın 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar 

Planında "BHZ Su Deposu" kullanımında kalması ve üzerinde ĠZSU T-46 ile P-25 no‟lu Su 

Deposunun yer alması nedeniyle söz konusu taĢınmazda Belediyemiz mülkiyetinde bulunan 

135013/289144 (2700,26 m²) hissenin, imar planı amacı doğrultusunda kullanımına yönelik olarak 

ĠZSU Genel Müdürlüğüne 25 yıl süre ile bedelsiz tahsisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin 

Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonları Raporu. (Emlak Yönetimi Dai.BĢk.E.1313421) 

 

 3. Bornova ilçesi, Altındağ Mahallesi, 5910 no‟lu parselin kamulaĢtırma dıĢı kalan 52,45 m
2
'lik kısmı 

için toplam 59.478,30-TL kamulaĢtırma bedelinin taĢınmaz maliklerine ödenerek Belediyemiz adına 

tescil edilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkinPlan ve Bütçe – Hukuk Komisyonları 

Raporu. (Emlak Yönetimi Dai.BĢk.E.1322744) 

 

 4. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesince; Belediyemiz ġirketlerine iĢletme hakkı devredilmiĢ olan 

taĢınmazlara iliĢkin Belediyemiz ile ilgili ġirketler arasında imzalanmıĢ Protokollerin "ĠĢletme Hakkı 

Bedeli" baĢlıklı maddesinde yer alan "Müteakip yıllara ait işletme hakkı bedelleri, bir önceki yılın 

bedelini yeniden değerleme oranında arttırarak tespit edilecektir." hükmünün "Müteakip yıllara ait 

işletme hakkı bedelleri herhangi bir ihtara gerek kalmaksızın her yıl (taşınmazın kira başlangıç 

dönemi ayından bir önceki ayda TÜİK tarafından açıklanan) Tüketici Fiyatları Endeksi'nin (TÜFE) 

oniki aylık ortalamaları oranında arttırılacaktır" Ģeklinde değiĢtirilerek kabulü ile Kiralama ve Takip 

ġube Müdürlüğü ve Muhasebe ġube Müdürlüğü kayıtlarının 2023 yılı Ocak ayı itibarıyla bu 
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doğrultuda düzenlenmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – Hukuk – 

ġirketler Komisyonları Raporu. (Emlak Yönetimi Dai.BĢk.E.1330519) 

 

 5. Belediyemiz Mezarlıklar Dairesi BaĢkanlığına bağlı Defin Hizmetleri ġube Müdürlüğünün 

sorumluluğundaki umumi mezarlıkların dıĢında kalan özel arazilerde (mezarlık vasfı taĢımayan) 

geçmiĢ yıllarda Mezarlıklar Dairesi BaĢkanlığının bilgisi dıĢında defin iĢlemleri yapılmıĢ olup, bu 

arazilerden umumi mezarlıklarımıza taĢınabilmesi için arazi sahipleri tarafından Kurumumuza 

baĢvurular yapılmakta, bu baĢvurulardan bir tanesi de Ġzmir ili, Urla ilçesi, Barbaros Köyü Ġsmailcik 

Mevkii 136 ada 11 parselde kayıtlı taĢınmaza iliĢkin mülk sahibi Asiye KAFADAR tarafından yargıya 

taĢınmıĢ olup, Ġzmir 4. Ġdare Mahkemesinin 2020/1518 Esasına kayden açılan davada verilen 

13/01/2022 tarih, 2022/42 sayılı Karara karĢı Belediyemiz tarafından Ġzmir Bölge Ġdare Mahkemesi 

Altıncı Ġdare Dava Dairesi nezdinde yürütmenin durdurulması istemli istinaf yoluna baĢvurulmuĢ 

olup, 16/03/2022 tarih, 2022/546 Esas sayılı Kararla yürütmenin durdurulması isteminin reddine karar 

verildiği bildirilmiĢ olduğundan; konu ile ilgili yasa ve yönetmelikler ile Ġzmir Bölge Ġdare 

Mahkemesi Altıncı Ġdare Dava Dairesi tarafından alınan karar ve Belediyemiz 1. Hukuk 

MüĢavirliğinin görüĢüne istinaden, ''umumi mezarlıkların dışında kalan özel mülkiyete tabi 

taşınmazlarda defin işlemi yapılan ve Mezarlıklar Dairesi Başkanlığının kayıtlarında mevcut olmayan 

mezar yerlerinin umumi mezarlıklara taşınabilmesinin emsal oluşturabilecek benzer konularda 

mahkeme kararı beklemeksizin cenaze yakınlarına yazılı bilgi verilerek, cenaze yakınlarına 

ulaşılamaması durumunda ise ilgili muhtarlıklara yazılı tebligat yapılarak cenaze nakil işlemlerinin 

yapılması''nın oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Sosyal Hizmetler– Hukuk Komisyonları 

Raporu. (Mezarlıklar Dai.BĢk.E.1143359) 

 

 6. Ġzmir ilinde “Kozmetik Köy Projesi”ne iliĢkin Protokol, Belediye Meclisimizin 13/12/2021 tarihli 

ve 05.1435 sayılı Meclis Kararı ile onaylanmıĢ olup, söz konusu Protokolün "Madde 6. 

YÜKÜMLÜLÜKLER:" maddesinin "Kooperatifin Yükümlülükleri;" alt maddesinde değiĢiklikler ile 

eklemeleri, "Madde: 9. PROTOKOLÜN SÜRESİ:"nde güncellenmesi ve "MADDE: 10. 

ANLAŞMAZLIK HALİ:" maddesi eklenmesi nedeniyle Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi BaĢkanlığı ile 

S.S. UlamıĢ Köyü Tarımsal Kalkınma Kooperatifi arasında yeniden imzalanmak üzere hazırlanan 

Protokolün oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Hukuk – Plan ve Bütçe – Tarım, Orman ve 

Hayvancılık – Kooperatifler Komisyonları Raporu. (Tarımsal Hizmetler Dai.BĢk.E.1344967) 

 

 7. "Bornova ilçesi Çamkule Mahallesi Fevzi PaĢa Caddesi Ġmar Yollarına Ait Sanat Yapısı Uygulama 

Projelerinin Yaptırılması ĠĢi" kapsamında proje alanında bulunan Dağıtım Varlıklarının deplase 

edilmesine yönelik Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanlığı ile GDZ Elektrik Dağıtım A.ġ arasında 

imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün oybirliği ile uygun bulunduğuna 

iliĢkin Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonları Raporu. (Fen ĠĢleri Dai.BĢk.E.1340111) 

 

 8. Çiğli ilçesi, Küçük Çiğli Mahallesi, 1176 ada, 1 parselde "Çiğli Sosyal Tesisi Projesi" alanında       

M-1980 no‟lu trafonun deplasesi ile ilgili TEDAġ 12. Bölge Müdürlüğü tarafından onaylanan 

Deplase/Ġptal Komisyonu Teknik Raporuna dayanılarak, Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanlığı ile 

Türkiye Elektrik Dağıtım A.ġ (TEDAġ) ve GDZ Elektrik Dağıtım A.ġ (GDZ EDAġ) arasında 

imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün kabulü ile söz konusu Protokolün 

imzalanabilmesi için BüyükĢehir Belediye BaĢkanına yetki verilmesi hususlarınınoybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonları Raporu. (Etüd ve Projeler 

Dai.BĢk.E.1328458) 

 

 9. Bornova Belediye Meclisinin; Bornova Belediyesi Spor ĠĢleri Müdürlüğünün Spor Okullarında 

satılan spor ürünlerine ait değiĢen piyasa koĢullarından dolayı 2023 yılı için alımı yapılan ürünlerde 

fiyat artıĢı olması sebebi ile ürünlerde fiyatların revize edilmesine ihtiyaç duyulduğundan, 2023 yılı 

ücret tarifesinin önergede belirtildiği Ģekliyle uygulanmasına yönelik, 02/05/2023 tarihli ve 121 sayılı 

Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu.(Yazı ĠĢleri ve 

Kararlar Dai. BĢk. E.1341582) 
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 10. KarĢıyaka Belediye Meclisinin; Sancar Maruflu Sivil Toplum YerleĢkesinin ÇalıĢma Yöntemi, 

YerleĢke Kullanımı Usul ve Esaslarının belirlendiği Yönergenin “Komisyonun Görev ve 

Sorumlulukları” baĢlığı Madde-6 içerisinde yer alan kullanım izni verilen STK‟lar için ofis ve tesis 

ortak giderlerine katılım bedelinin günün koĢulları dikkate alınarak aylık 300,00-TL olarak 

güncellenmesine yönelik, 07/04/2023 tarihli ve 98 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna 

iliĢkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar Dai.BĢk.E.1309049) 

 

 11.KarĢıyaka Belediye Meclisinin; KarĢıyaka Belediyesi Zabıta Müdürlüğünce iĢ ve iĢlemleri 

yürütülen çiçek tezgahlarından istifade eden küçük esnafların talepleri doğrultusunda desteklenmesi 

maksadıyla 2023 yılı için belirlenen ücretin 12.000,00-TL KDV hariç olarak değiĢtirilmesine yönelik, 

07/04/2023 tarihli ve 99 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – 

Tüketiciyi Koruma – Esnaf ve Meslek Odaları Komisyonları Raporu.(Yazı ĠĢleri ve Kararlar 

Dai.BĢk.E.1329132) 

 

 12. Narlıdere Belediye Meclisinin; 2023 Mali Yılı Bütçesine konulan ödeneklerin bir kısmının 

önceden belirlenemeyen veya öngörülenin üstünde harcamayı gerektiren durumların doğması 

nedeniyle önergede belirtilen Müdürlük kodlarına toplam 51.800.000,00-TL ek ödenek (ek bütçe) 

verilmesine yönelik 07/04/2023 tarihli ve 36 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin 

Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu.(Yazı ĠĢleri ve Kararlar Dai.BĢk.E.1309350) 

 

 13. ÇeĢme Belediye Meclisinin; 04/05/2018 tarihli ve 30411 sayılı Resmi Gazete‟de yayımlanarak 

yürürlüğe giren Asansör Periyodik Kontrol Yönetmeliğinin 10. maddesinde hesaplama esasları 

belirtilen Periyodik Kontrol Ücretlerinin ilgili idare payı %10 olarak belirlenmiĢ olup; Uygulanacak 

Periyodik Kontrol Ücreti adı altında önergede yer alan tabloda belirtildiği Ģekilde 2023 Mali Yılı Ek 

Gelir Tarife Cetvelinin belirlenmesine yönelik, 04/05/2023 tarihli ve 2023/7-67 sayılı Kararının 

oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar 

Dai. BĢk. E.1341830) 

 

 14. Dikili Belediye Meclisinin; Dikili Belediyesinin I. Derece Çevre Koruma ve Kontrol Müdürü 

Kadrosunun iptal edilmesine dayanılarak iptal edilen Çevre Koruma ve Kontrol Müdürlüğüne ait 

önerge eki listede belirtilen toplam 2.452.236,07-TL bütçenin Ġklim DeğiĢikliği ve Sıfır Atık 

Müdürlüğüne aktarılmasına yönelik, 05/04/2023 tarihli ve 63 sayılı Kararının oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu.(Yazı ĠĢleri ve Kararlar Dai.BĢk.E.1308844) 

 

 15. Selçuk Belediye Meclisinin; Selçuk Belediyesi Mali Hizmetler Müdürlüğünün 2023 Mali Yılı 

Tarife Cetvelinde değiĢiklik ve ekleme talebi ile Yedinci Bölüm Ġmar ve ġehircilik Müdürlüğü Ücret 

Tarifesinin 6. maddesine "Kahramanmaraş merkezli depremde etkilenen vatandaşlarımızın adres 

işlemlerinde gerekli olan numarataj belge ücreti depremzede olduğunu belgelemek koşulu ile 

alınmaz." cümlesinin eklenmesi ve Onbirinci Bölüm Temizlik ĠĢleri Müdürlüğü Ücret Tarifesinin 49. 

maddesinin "Görev Malulü, Gaziler ile şehit (1. derece yakınları), bedensel engelliler (en az %40 

engelli olduğunu belirtir sağlık raporu) ile 6 Şubat 2023 tarihinde meydana gelen depremde etkilenen 

vatandaşlarımızın konut abonelerinden belgelerinin ibraz etmek koşuluyla katı atık ücreti alınmaz." 

olarak değiĢtirilmesine yönelik, 07/04/2023 tarihli ve 71 sayılı Kararının oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – Tüketiciyi Koruma Komisyonları Raporu. (Yazı ĠĢleri ve 

Kararlar Dai.BĢk.E.1328087) 

 

 16. Ġlimizde ikamet eden ġehit Yakınları, Gaziler ve Gazi Yakınlarına hizmet vermek amacıyla Sosyal 

Hizmetler Dairesi BaĢkanlığına bağlı ġehit Yakınları ve Gaziler ġube Müdürlüğünce müdürlük hizmet 

binası olarak Çınar Mahallesi, 5003 Sokak Kat: Z (8663 ada, 9 parsel) Bornova/Ġzmir adresinde 

bulunan taĢınmaz kiralanmıĢ olup, bu kapsamda Ġzmir ilinde bulunan ġehit Yakınları, Gazi ve Gazi 

Yakınlarına hizmet veren Sivil Toplum KuruluĢlarından ''ġehit Aileleri ve Gaziler Derneği (ġAGAD)'' 

tarafından; Belediyemizin plan ve programı doğrultusunda, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi BaĢkanlığı 

ile 'ġehit Aileleri ve Gaziler Derneği arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan 

Protokolün “5393 sayılı Belediye Kanununun 75/c maddesi kapsamında Mülki İdare Amirinin onayı 
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sonrasında yürürlük kazanma şartı ile” Ģeklindeki müĢterek görüĢ doğrultusunda oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – Hukuk – Aile ve Çocuk – Engelsiz Ġzmir – Toplumsal Cinsiyet 

EĢitliği Komisyonları Raporu. (Sosyal Hizmetler Dai.BĢk.E.1342364) 

 

 17. Karabağlar Belediye Meclisinin; Bozyaka Mahallesi, 3622 ada 665, 666, 671, 672 parselleri içeren 

48 poz no‟lu iĢlem dosyasının, Karabağlar Belediyesinin 2020-2024 yıllarını kapsayan 3. BeĢ Yıllık 

Ġmar Programına ek olarak alınmasına yönelik, 03/04/2023 tarihli ve 38 sayılı Kararının; Ġlçe 

Belediyelerinin imar programlarına iliĢkin olarak alınan Belediye Meclisimizin 14/06/2013 tarihli ve 

05.863 sayılı Kararı doğrultusunda oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık 

Komisyonu Raporu.(Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1323887) 

 

 18. Torbalı ilçesi, Ayrancılar Mahallesinde bulunan yaklaĢık 53 hektarlık alanın, Çevre, ġehircilik ve 

Ġklim DeğiĢikliği Bakanlığınca onaylanan, Ġzmir-Manisa Planlama Bölgesi 1/100000 ölçekli Çevre 

Düzeni Planı DeğiĢikliği Kararları doğrultusunda düzenlenmesine yönelik hazırlanan, 1/25000 ölçekli 

Çevre Düzeni Planı DeğiĢikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve 

Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1246948) 

 

 19. Belediye Meclisimizin 12/12/2022 tarihli ve 05.1457 sayılı Kararı ile uygun görülerek ve 

03/04/2023-02/05/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Bayındır ilçesi, Fatih Mahallesi, 247 ada, 

28 no‟lu parselin "Sağlık Alanı" olarak belirlenmesine yönelik, 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planına 

Bülent GÖLGEÇEN'e ait 26/04/2023 tarihli dilekçe ile yapılan itirazın oybirliği ile uygun 

bulunmadığına iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1334129) 

 

 20. Belediye Meclisimizin 13/02/2023 tarihli ve 05.157 sayılı Kararı ile kabul edilen; 31/03/2023 – 

01/05/2023 tarihleri arasında Ġlçe Belediyesinde askıya çıkarılan; Bornova ilçesi, Atatürk 

Mahallesinde, Ġzmir Su ve Kanalizasyon Ġdaresi Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda 25OIb-

25OIc paftalarda "Rekreasyon Alanı" kullanımında kalan alanda "Belediye Hizmet Alanı (ĠZSU-Terfi 

Merkezi)" belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢiklik önerisine askı 

süresi içerisinde yapılan Bornova Belediye BaĢkanlığının 28/04/2023 tarihli ve E.117181 sayılı Yazısı 

ekinde iletilen 1 adet itiraz dilekçesinin oybirliği ile uygun bulunmadığına iliĢkin Ġmar ve 

Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1336345) 

 

 21. Mezarlıklar Dairesi BaĢkanlığının talebi doğrultusunda, Belediye Meclisimizin 12/12/2022 tarihli 

ve 05.1458 sayılı Kararı ile uygun bulunarak onaylanan; Güzelbahçe ilçesi, Mustafa Kemal PaĢa 

Mahallesinde, 1854 ada 1, 2 ve 3 parsel no‟lu taĢınmazlarda, imar planındaki “Ağaçlandırılacak Alan 

(Mezarlık)”, “Konut Alanı” ve “YeĢil Alan” kullanım kararlarının yeniden düzenlenerek, “Mezarlık 

Alanı” olarak belirlenmesine yönelik 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliğine askı süresi 

içerisinde Çevre, ġehircilik ve Ġklim DeğiĢikliği Ġl Müdürlüğünün 03/04/2023 tarihli ve 6119137 sayılı 

yazısı ile yapılan ve Güzelbahçe Belediye BaĢkanlığının 07/04/2023 tarihli ve 1296822 kayıt sayılı 

yazısı ekinde iletilen itirazın oybirliği ile uygun bulunmadığına iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık 

Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1335275) 

 

 22. Mezarlıklar Dairesi BaĢkanlığının talebi doğrultusunda, KemalpaĢa ilçesi, Bayramlı Mahallesi 

dâhilinde bulunan 119 ada, 19 parsel no‟lu tapuda tarla vasıflı KemalpaĢa Belediyesi adına kayıtlı 

taĢınmazın bir kısmında, “Mezarlık Alanı” belirlenmesine iliĢkin hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım 

Ġmar Planı önerisi ile 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı önerilerininoybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1336708) 

 

 23. Mezarlıklar Dairesi BaĢkanlığının talebi doğrultusunda, Bergama ilçesi, Alhatlı Mahallesi 

dâhilinde bulunan 153 ada, 16 parsel no‟lu, tapuda fıstık çamlığı Bergama Belediyesi adına kayıtlı 

taĢınmazın bir kısmında, “Mezarlık Alanı” belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım 

Ġmar Planı önerisi ile 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı önerilerininoybirliği ile uygun 



14 

 

bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1336680) 

 

 24. Bergama Belediye BaĢkanlığının 23/02/2023 tarihli ve 30629 sayılı Yazısı ile Belediye 

BaĢkanlığımıza iletilen; Zafer Mahallesi, 1312 ada, 3 parselde Eğitim Alanı yapılması amacıyla 

hazırlanan 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı DeğiĢikliği ile Bergama Belediye Meclisinin 01/02/2023 

tarihli ve 23/17 sayılı Kararı ile uygun görülen; Zafer Mahallesi, 1312 ada, 3 parselde Eğitim Alanı 

(BĠLSEM) yapılması ve yapılaĢma koĢullarının belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli 

Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerilerinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve 

Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1333050) 

 

 25. Karabağlar Belediye Meclisinin 01/03/2023 tarihli ve 27/2023 sayılı Kararı ile uygun görülen; 

Fahrettin Altay Mahallesi, L18A12A2C paftada yürürlükteki 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planında 

kamuya terkli park alanında 6.84 m x 7.83 m ebatlarında 1 adet trafo alanı ayrılması ve plan notu 

kararı getirilmesine yönelik 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin 

değiĢiklikleoybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar 

ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1259773) 

 

 26. Karabağlar Belediye Meclisinin 01/03/2023 tarihli ve 28 sayılı Kararı ile uygun görülen; Fahrettin 

Altay Mahallesi, 6126 ada, 13 parselde "Regülatör Alanı"nın kaldırılması ve 2.11 m x 4.20 m 

ebatlarında 1 adet "Trafo Alanı" belirlenmesi, 6092 ada, 1 parselin batısında kamuya terkli alanda 8.17 

m x 3.71 m ebatlarında 1 adet "Trafo alanı" belirlenmesi ve 266 ada, 47 parselin güneyinde kamuya 

terkli park alanında 4.00 m x 4.00 m ebatlarında 1 adet "Regülatör Alanı" belirlenmesine yönelik, 

1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerilerinden; “Regülatör Alanının oybirliği ile 

uygun bulunduğuna, Trafo Alanlarının ise yer altında olması kaydıyla”değiĢiklikleoybirliği ile 

uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1263293) 

 

 27. Bornova Belediye Meclisinin 01/03/2023 tarihli ve 63 sayılı Kararı ile uygun görülen, Naldöken 

Mahallesi, 22694 ada 4 ve 5 parsel numaralarında bulunan özel ve kamu mülkiyetinde kayıtlı 

taĢınmazlarda yer alan eski Zeytinyağı Fabrikasının, Ġzmir I Numaralı Kültür Varlıkları Koruma Bölge 

Kurulunun Kararı ile belirlenen koruma alan sınırlarının imar planına iĢlenmesine yönelik hazırlanan, 

1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını 

Koruma Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1326333) 

 

 28. Bornova Belediye Meclisinin 01/03/2023 tarihli ve 62 sayılı Kararı ile uygun görülen; PınarbaĢı-

KemalpaĢa Mahallesi, Hacılarkırı Caddesi üzerinde bulunan mevcut taĢ köprünün Ġzmir I Numaralı 

Kültür Varlıkları Koruma Bölge Kurulunun Kararı ile belirlenen koruma alan sınırlarının imar planına 

iĢlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin, 2863 

sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek 

üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.1326261) 

 

 29. Bornova Belediye Meclisinin 01/03/2023 tarihli ve 64 sayılı Kararı ile uygun görülen; Ġzmir I 

Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 27/09/2022 tarihli ve 14552 sayılı Kararı 

doğrultusunda, Kazımdirik Mahallesi, 2 ada 114 parsel ile Ġzmir I Numaralı Kültür Varlıklarını 

Koruma Bölge Kurulunun 16/12/2022 tarihli ve 15124 sayılı Kararı doğrultusunda, Kazımdirik 

Mahallesi, 2 ada 77 parselin 1. Derece Arkeolojik Sit Alanı olarak tesciline yönelik, 1/1000 ölçekli 

Koruma Amaçlı Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını 

Koruma Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1334385) 
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 30. Bornova Belediye Meclisinin 01/02/2023 tarihli ve 41 sayılı Kararı ile uygun görülen; KemalpaĢa 

Mahallesi, 24P4C (30M4D) paftasında yer alan "Park Alanı"nda 8.00 m x 5.00 m ebatlarında "Trafo 

Alanı" belirlenmesi ve plan notu kararı getirilmesine yönelik 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢikliği önerisinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğunailiĢkin Ġmar ve Bayındırlık 

Komisyonu Raporu.(Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1258089) 

 

 31. Bornova Belediye Meclisinin 01/03/2023 tarihli ve 65 sayılı Kararı ile uygun görülen; Altındağ 

Mahallesi, 15089 parselin doğusunda yer alan "Park Alanı"nda 5.00 m x 8.00 m ebatlarında "Trafo 

Alanı" belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin 

değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar 

ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1277285) 

 

 32. Konak ilçesi, BeĢtepeler Bölgesi 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı Revizyonu sınırları 

içerisinde bulunan, mülkiyeti Vakıflar Genel Müdürlüğü'ne ait parsellere iliĢkin açılan davalarda, 

parsel bazında verilen yargı kararları doğrultusunda Duatepe Mahallesi, 62 ada 5 parsel, 1. Kadriye 

Mahallesi, 36468 ada 24 parsel, Dolaplıkuyu Mahallesi, 470 ada 2, 43, 44 parseller, 475 ada 2 parsel, 

479 ada 5 parsel, Çimentepe Mahallesi, 7217 ada, 2 parsele iliĢkin hazırlanan 1/1000 ölçekli 

Uygulama Ġmar Planı önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık 

Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1333039) 

 

 33. ĠZSU Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda, yer altında yapılmak üzere, Konak ilçesi, 

Halkapınar Mahallesi L18A09A2D-L18A09A3A paftalarda 2 adet, 2. KarataĢ Mahallesi L18A08D3B 

paftada 1 adet, Üçkuyular Mahallesi L18A07C4D-L18A12B1A paftalarda 1 adet, Göztepe Mahallesi 

L18A12B2A paftada 1 adet, Bayraklı ilçesi, Salhane Mahallesi L18A09A2B paftada 1 adet olmak 

üzere toplamda 6 adet “Terfi Merkezi Alanı”; Konak ilçesi, Salhane Mahallesi 22L2B paftada 1 adet, 

Köprü Mahallesi 22L2D paftada 1 adet, Karabağlar ilçesi, Muammer Akar Mahallesi L18A12B1D 

paftada 1 adet olmak üzere toplamda 3 adet “Yağmursuyu Geciktirme Deposu Alanı” belirlenmesine 

yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerilerinin oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık – Çevre ve Sağlık Komisyonları Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1334159) 

 

 34. KarĢıyaka Belediye Meclisinin 01/11/2022 tarihli ve 268 sayılı Kararı ile uygun görülen; Milli 

Savunma Bakanlığı, Lojistik Genel Müdürlüğünün 11/02/2022 tarihli ve 920176 sayılı Yazısı gereği, 

Çiğli Kaklıç Havaalanına iliĢkin 15/12/2021 tarihinde onaylanan Çiğli-Kaklıç-Askeri Havaalanı 

Mania Planı Revizyonunun yürürlükteki imar planlarına iĢlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli 

Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve 

Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1326600) 

 

 35. KarĢıyaka Belediye Meclisinin 07/04/2023 tarihli ve 96 sayılı Kararı ile uygun görülen; Atakent 

Mahallesi, 25L-1C plan paftasında 26788 ada, 1 parselde Park Alanı olarak belirlenen alan içerisinde 

5.51 m x 5.71 m ebatlarında ''Trafo Alanı'' belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar 

Planı DeğiĢikliği önerisinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğunailiĢkin Ġmar ve Bayındırlık 

Komisyonu Raporu.(Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1327442) 

 

 36. Bayraklı Belediye Meclisinin 02/01/2023 tarihli ve 12 sayılı Kararı ile uygun görülen, Soğukkuyu 

Mahallesi, 9922 ada, 3 parsel doğusunda yürürlükteki Uygulama Ġmar Planında park olarak 

belirlenmiĢ alanda 3.70 m x 7.55 m ebatlarında 1 adet "Trafo Alanı" ayrılmasına ve plan notu 

eklenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin değiĢiklikle 

oybirliği ile uygun bulunduğunailiĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu.  (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1237719) 

 

 37. Bayraklı Belediye Meclisinin 01/02/2023 tarihli ve 29 sayılı Kararı ile uygun görülen; Turan 

Mahallesi, 2044, 2045, 2047 ve 2723 no‟lu adalar arasındaki yaya yolu ve park alanının yeniden 
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düzenlenerek uygulama sorununun ortadan kaldırılması amacıyla hazırlanan, 1/1000 ölçekli 

Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve 

Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1292564) 

 

 38. Bayraklı Belediye Meclisinin 01/02/2023 tarihli ve 30 sayılı Kararı ile uygun görülen; Salhane 

Mahallesi, 8720 ada, 1, 2, 3, 4 ve 5 parseller, 8721 ada, 1 ve 2 parseller, 8722 ada, 3 ve 4 parseller, 

1144 ada, 2 parselde kayıtlı taĢınmazları kapsayan alandaki "Birlikte Uygulama Yapılacak Alan 

Sınırı”nın ve söz konusu sınırın iptal edilmesi hâlinde uygulanma imkânı kalmayacak 14 no‟lu plan 

notunun iptal edilmesine iliĢkin açılan davada, Ġzmir 4. Ġdare Mahkemesince verilen 10/09/2020 

tarihli, 2019/1011 Esas, 2022/1285 Karar sayılı Kararı doğrultusunda hazırlanan, 1/1000 ölçekli 

Salhane Turan Yeni Kent Merkezi Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin oybirliği ile uygun 

bulunmadığına iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1292628) 

 

 39. Torbalı Belediye Meclisinin 02/02/2023 tarihli ve 19 sayılı Kararı ile uygun görülen; Muratbey 

Mahallesi, 195 ada, 1 parselin kuzeyinde bulunan kamuya terkli Park Alanı içerisinde 2,5 m x 5,5 m 

ebatlarında belirlenen Trafo Alanının kaldırılarak aynı alanda 4 m x 8 m ebatlarında; Muratbey 

Mahallesi, 630 ada, 1 parselin kuzeyinde bulunan kamuya terkli Park Alanı içerisinde 2,5 m x 5,5 m 

ebatlarında belirlenen Trafo Alanının kaldırılarak aynı alanda 4 m x 8 m ebatlarında olmak üzere 

toplam 2 adet "Trafo Alanı" belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢiklik önerilerinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğunailiĢkin Ġmar ve Bayındırlık 

Komisyonu Raporu.  (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1290119) 

 

 40. Torbalı Belediye Meclisinin 06/01/2023 tarihli ve 2 (2. Madde) sayılı Kararı ile uygun görülen; 

YazıbaĢı Mahallesi, 2906 parsele isabet eden Park Alanının bir kısmının GeliĢme Konut Alanı olarak 

belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin oybirliği ile 

uygun bulunmadığına iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1306640) 

 

 41. Torbalı Belediye Meclisinin 06/01/2023 tarihli ve 2 (3. madde) sayılı Kararı ile uygun görülen; 15 

m geniĢliğindeki yol hattında ve Konut Alanı kullanımında yer alan Torbalı Mahallesi, 778 ada, 8 

parselin, mevcut "Ayrık Nizam 4 Kat Taks:0.30, Kaks:1.20" yapılaĢma koĢullarının, Ġzmir 2. Ġdare 

Mahkemesinin Kararı doğrultusunda, "Ayrık Nizam 6 Kat Taks:0.30, Kaks:1.80" olarak yeniden 

düzenlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin oybirliği ile 

uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1302128) 

 

 42. Torbalı Belediye Meclisinin 03/03/2023 tarihli ve 28 sayılı Kararı (5. madde) ile uygun görülen; 

Türkmen Mahallesi, 116 ada, 1 parselin kuzeyinde kamuya terkli "Park Alanı" olarak belirlenen alan 

içerisinde 5.00 m x 8.00 m ebatlarında "Trafo Alanı" belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama 

Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğunailiĢkin Ġmar ve 

Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1301831) 

 

 43. ĠZSU Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda, Menemen ilçesi, Kır Mahallesinde, mülkiyeti 

ĠZSU Genel Müdürlüğüne ait 1207 ada, 21 ve 25 no‟lu parsellerde Yenilenebilir Enerji Tesislerinin 

yer alabilmesine yönelik plan notu ilavesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢiklik 

önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık - Ġklim DeğiĢikliği ve Uyum 

Komisyonları Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1336639) 

 

 44. Gaziemir Belediye Meclisinin 01/03/2023 tarihli, 29/2023 sayılı Kararı ile uygun görülen; Sakarya 

Mahallesi, 1481 ada 1, 19, 20, 21, 22, 23 parseller, 437 ada 1, 2, 3, 4 parseller ile 438 ada 1 parseli 

kapsayan alanda yer alan "Konut DıĢı Kentsel ÇalıĢma Alanı, Ticaret, Park ve Yol" kullanımlarının 

"Ticaret, Park ve Yol" olacak Ģekilde yeniden düzenlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar 

Planı DeğiĢiklik önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu 
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Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1307930) 

 

 45. Gaziemir Belediye Meclisinin 01/02/2023 tarihli ve 25 sayılı Kararı ile uygun görülen; Atıfbey 

Mahallesi, 150 ada, 211 parselin kuzeyindeki Rekreasyon Alanı içerisinde yer alan 4.00 m x 3.00 m 

boyutlarında ve 1222 ada, 1 parselin kuzeyindeki Rekreasyon Alanı içerisinde yer alan 4.60 m x 6.40 

m boyutlarındaki iki adet Trafo Alanının kaldırılarak, 150 ada, 118 parselin kuzeyindeki Rekreasyon 

Alanı içerisinde 4.00 m x 3.00 m ve 3.60 m x 8.13 m boyutlarında iki adet Trafo Alanı belirlenmesine 

yönelik,  1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢiklik önerisinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun 

bulunduğunailiĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1253442) 

 

 46. KemalpaĢa ilçesi, Sekiz Eylül Mahallesi, 782 ada 1 parselin "Kamu Hizmet Alanı" belirlenmesine 

iliĢkin 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi ile "Resmi Kurum Alanı (Adliye Hizmet 

Binası ve Lojmanı)" belirlenmesine iliĢkin KemalpaĢa Belediye Meclisinin 03/04/2023 tarihli ve 

05/65 sayılı Kararı ile uygun görülen 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin 

oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1339071) 

 

 47. Bergama Belediye Meclisinin 01/02/2023 tarihli ve 18 sayılı Kararı ile uygun görülen; Ertuğrul 

Mahallesi, 722 adada yapılaĢma koĢulu belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu 

Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1303329) 

 

 48. Bergama Belediye Meclisinin 01/02/2023 tarihli ve 16 sayılı Kararı ile uygun görülen; Çalıbahçe 

Mahallesi, 123 ada, 135 parsel ile 119 ada 46, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 104, 105, 106 parsellerde 

hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin değiĢiklikle oybirliği ile 

uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1248588) 

 

 49. Aliağa Belediye Meclisinin 09/02/2023 tarihli ve 43 sayılı Kararı ile uygun görülen;  Aliağa ilçesi, 

2204 Sokak ve 2222 Sokak kesiĢiminde yer alan Park Alanı içerisinde 4.00 m x 4.00 m ebatlarında 

''Regülatör Alanı'' belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin 

oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1336657) 

 

 50. Menderes Belediye Meclisinin; Menderes ilçesinde tespiti yapılan Küner Mahallesinin “Kırsal 

Mahalle” olarak kabul edilmesine yönelik talebin; “söz konusu mahalle idari sınırları içerisinde kırsal 

yerleşim özelliği göstermeyen Konut, Turizm, Ticaret, Sanayi, Depolama, Akaryakıt vb. amaçlı yapılar 

ile bu tür fonksiyonlara yönelik 1/5000 ve /veya 1/1000 ölçekli ilave, mevzii, imar planları olan 

alanlar ve bu kapsamda imar planı yapılacak olan alanların 5216 sayılı Yasanın EK Madde 3 

hükümlerinde belirtilen muafiyetlerin ve indirimlerin uygulanmaması kaydıyla”oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1326186) 

 

 51.Menderes Belediye Meclisinin 07/02/2023 tarihli ve 29 sayılı Kararı ile uygun görülen; Merkez 

YerleĢim Alanı ve GazipaĢa Kesimi Kapsamında kalan alana iliĢkin 1/1000 ölçekli Ġlave Revizyon 

Uygulama Ġmar Planı sınırları içerisinde muhtelif alanlara iliĢkin hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama 

Ġmar Planı DeğiĢikliği önerilerinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna, Ġzmir 1 Numaralı 

Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulu Müdürlüğünün 21/03/2019 tarihli ve 8900 sayılı Kurul 

Kararı ile tescillenen Gölcükler Cami ve Mezarlık ile 25/07/2019 tarihli ve 9488 sayılı Kurul Kararı 

ile tescillenen KasımpaĢa Camiinin Koruma Alan Sınırlarının ĠĢlenmesine ĠliĢkin Uygulama Ġmar 

Planı DeğiĢiklik önerisinin ise 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu 

doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğunailiĢkin Ġmar 

ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1336779) 
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 52. Tire Belediye Meclisinin 10/02/2023 tarihli ve 17 sayılı Kararı ile uygun görülen; Toki Mahallesi, 

31L-1B paftada, 1620 no‟lu imar adasının kuzeybatısında Park Alanı içerisinde 8.00 m x 5.00 m 

ebatlarında ''Trafo Alanı'' belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği 

önerisinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğunailiĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu 

Raporu.(Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1327460) 

 

 53. Urla Belediye BaĢkanlığının 08/03/2023 tarihli ve 89971 sayılı Yazısı ekinde Belediye 

BaĢkanlığımıza iletilen; Gülbahçe Mahallesi ve Karapınar Mevkii Uygulama Ġmar Planının Plan 

Notlarının 2.2. maddesine "…. Ancak Tapu Sicili Tüzüğünün 29. maddesine göre oluşan ortak 

mülkiyetlerle, Medeni Kanunun 701. maddesi kapsamında oluşan elbirliği mülkiyetleri bu hükmün 

dışındadır. Ayrıca bu alanlar sadece kamusal kullanım için ayrılmış alanlar olup, plan değişikliği 

yoluyla kamusal kullanımdan başka bir kullanım kararı getirilemez." hükmünün eklenmesine yönelik 

hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢiklik önerisinin oybirliği ile uygun 

bulunmadığına iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1300499) 

 

 54. Urla Belediye BaĢkanlığının 03/02/2023 tarihli ve E.86019 sayılı Yazısı ekinde Belediye 

BaĢkanlığımıza iletilen; KuĢcular Mahallesi, 2 ada, 5 parselin kuzeyinde kalan, yürürlükte bulunan 

Mevzi Ġmar Planında kamuya terkli Park Alanı içerisinde 8.00 m x 5.00 m ebatlarında bir adet "Trafo 

Alanı" belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Mevzi Ġmar Planı DeğiĢiklik önerisinin değiĢiklikle 

oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1268056) 

 

 55. Urla Belediye BaĢkanlığının 24/02/2023 tarihli ve E.88262 sayılı Yazısı ekinde Belediye 

BaĢkanlığımıza iletilen; Zeytinalanı Mahallesi, 3102 ada 7 parselin güneyindeki kamuya terkli Park 

Alanı içerisinde 6.00 m x 4.00 m ebatlarında bir adet ve M. Fevzi Çakmak Mahallesi, 4040 ada, 1 

parselin güneyindeki kamuya terkli Park Alanı içerisinde 8.00 m x 5.00 m ebatlarında bir adet olmak 

üzere toplamda 2 adet "Trafo Alanı" belirlenmesine yönelik 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢiklik önerilerinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık 

Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1275417) 

 56. Urla Belediye BaĢkanlığının 24/02/2023 tarihli ve E.88257 sayılı Yazısı ekinde Belediye 

BaĢkanlığımıza iletilen; Kalabak Mahallesi, 4585 ada, 41 parselin güneyindeki kamuya terkli Park 

Alanı içerisinde 8.00 m x 5.00 m ebatlarında bir adet ve ġirinkent Mahallesi, 4498 ada, 17 parselin 

güneyindeki kamuya terkli Park Alanı içerisinde 8.00 m x 5.00 m ebatlarında bir adet olmak üzere 

toplamda 2 adet "Trafo Alanı" belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢiklik 

önerilerinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu 

Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1274982) 

 

 57. Urla Belediye BaĢkanlığının 24/02/2023 tarihli ve E.88260 sayılı Yazısı ekinde Belediye 

BaĢkanlığımıza iletilen; Yenice Mahallesi, 3419 ada, 1 parselin kuzeybatısında kamuya terkli Park 

Alanı içerisinde 8.00 m x 5.00 m ebatlarında bir adet, Yelaltı Mahallesi 3194 ada, 1 parsel 

güneyindeki kamuya terkli Park Alanı içerisinde 8.00 m x 5.00 m ebatlarında bir adet, Yenice 

Mahallesi 3422 ada, 2 parsel güneyindeki kamuya terkli Park Alanı içerisinde 8.00 m x 5.00 m 

ebatlarında bir adet ve Yenice Mahallesi 3429 ada, 2 parsel güneyindeki kamuya terkli Park Alanı 

içerisinde 8.00 m x 5.00 m ebatlarında bir adet olmak üzere toplamda 4 adet "Trafo Alanı" 

belirlenmesine yönelik 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢiklik önerilerinin değiĢiklikle 

oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1287200) 

 

 58. Narlıdere Belediye Meclisinin 01/03/2023 tarihli ve 20 sayılı Kararı ile uygun görülen; Sahilevleri 

Mahallesi 155 ada, 223 parselin (eski 155 ada 205 parsel) doğusunda yer alan Park Alanı içerisinde 

8.00 m x 5.00 m ebatlarında Trafo Alanı belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢikliği önerisinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık 

Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1292133) 
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 59. Narlıdere Belediye Meclisinin 01/03/2023 tarihli ve 19 sayılı Kararı ile uygun görülen; Altıevler 

Mahallesi, 79 ada, 291 parselin güneyinde kamuya terkli ''Otopark Alanı'' olarak belirlenen alan 

içerisinde 8.00 m x 5.00 m ebatlarında ''Trafo Alanı'' belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama 

Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve 

Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1301846) 

 

 60. Dikili Belediye Meclisinin 01/06/2022 tarihli ve 84 sayılı Kararı ile uygun görülen; ĠsmetpaĢa 

Mahallesi, 2188 nolu imar adasında yapılaĢma koĢullarının yeniden belirlenmesine yönelik 1/1000 

ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna 

iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1304559) 

 

 61.Dikili Belediye Meclisinin 03/03/2023 tarihli ve 47 sayılı Kararı ile uygun görülen; Dikili ilçesinde 

Türkiye Bina Deprem Yönetmeliği kapsamında ZF grubu zeminlere yönelik hazırlanan, 1/1000 

ölçekli Uygulama Ġmar Planı Plan Notu önerisinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna 

iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1335998) 

 

 62. ÇeĢme Belediye Meclisinin 07/02/2023 tarihli ve 3-23 sayılı Kararı ile uygun görülen; Alaçatı 

Mahallesi, 31L3D paftasında yer alan "Park Alanı"nda 4.00 m x 8.00 m ebatlarında 2 adet "Trafo 

Alanı" belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin 

değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar 

ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1289477) 

 

 63. ÇeĢme Belediye Meclisinin 03/01/2023 tarihli ve 2023/1-8 sayılı Kararı ile uygun görülen; Ilıca 

Mahallesi, 5816 ada, 1 parselin mevcuttaki Blok Nizam 2 Kat Taks:0.20 Kaks:0.60 yapılaĢma koĢullu 

Kamu Lojman Alanı plan kararının Blok Nizam 3 Kat Taks:0.20 Kaks:0.60 yapılaĢma koĢullu Resmi 

Kurum Alanı (Emniyet Müdürlüğü) olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli 

Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve 

Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1335085) 

 

 64. ÇeĢme Belediye Meclisinin 03/01/2023 tarihli ve 1-11 sayılı Kararı ile uygun görülen; Dalyan 

Mahallesi, 6832 ada, 3 parsel ve 879 ada, 17 parsele iliĢkin Ġzmir 2. Ġdare Mahkemesinin 2015/758 

sayılı Kararı doğrultusunda hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin 

oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1335025) 

 

 65. ÇeĢme Belediye Meclisinin 07/03/2023 tarihli ve 4-35 sayılı Kararı ile uygun görülen; Reisdere 

Mahallesi, 3902 ada, 1 parselin mevcuttaki Sosyal Tesis kullanım kararının Özel Sosyal Tesis Alanı 

olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin 

değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar 

ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1335113) 

 

 66. ÇeĢme Belediye Meclisinin 07/03/2023 tarihli ve 4-34 sayılı Kararı ile uygun görülen; Reisdere 

Mahallesi, 4039 ada, 1 parselin mevcuttaki Sosyal Tesis kullanım kararının Özel Sosyal Tesis Alanı 

olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin 

oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1335135) 

 

 67. ÇeĢme Belediye Meclisinin 07/11/2022 tarihli ve 157 sayılı Kararı ile uygun görülen; Sakarya 

Mahallesi, "Trafo Alanı" amaçlı 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin; 2863 

sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek 

üzere değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. 

(Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1334246) 
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 68. ÇeĢme Belediye Meclisinin 01/11/2022 tarihli ve 13-153 sayılı Kararı ile uygun görülen; Reisdere 

Mahallesi sınırları içerisinde 8427 ada, 1 parselin doğusu ve 7238 ada, 5 parselin güneyinde “Park 

Alanı” kullanım kararında yer alan Yel Değirmeni ve Koruma Alanı sınırına iliĢkin, Ġzmir I No‟lu 

Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun kararı doğrultusunda hazırlanan, 1/1000 

ölçekli Koruma Amaçlı Ġmar Planı önerisinin oybirliği ile uygun bulunmadığına iliĢkin Ġmar ve 

Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1304658) 

 

 69. ÇeĢme Belediye Meclisinin 03/01/2023 tarihli ve 1-10 sayılı Kararı ile uygun görülen; Alaçatı 

Kentsel Sit Alanı 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Ġmar Planı Plan Notlarında yer alan ''A: Konum ve 

Büyüklüğü Ġtibarı Ġle Korunarak Yenilenecek Yapı'' baĢlığı altında tanımlı ifadenin ''Parsel içinde 

konumlanışı ile Alaçatı yerleşim dokusuna, sahip olduğu yapı metrekaresi ile parselin TAKS değerine 

uyan ya da bu değerin üzerinde olan yapıların bulunduğu parseller için belirlenmiş yapılaşma 

düzeni: Yıkılıp yeniden yapılmaları halinde Alaçatı mimari özelliklerine uygun cephesel özelliklere 

sahip olmak koşulu ile yapılacak yapının TAKS değeri parsel için belirlenen değerden büyük olması 

durumunda aynı inşaat taban alanı ve parsel içi konumu ve yüksekliği korunarak, TAKS değerinin 

parsel için belirlenen değerden az olması durumunda ise parsel için belirlenen değere kadar 

arttırılarak 2 kat yapı yapılabilir.'' Ģeklinde yeniden düzenlenmesine yönelik 1/1000 ölçekli Alaçatı 

Kentsel Sit Alanı Koruma Amaçlı Ġmar Planı Plan Notu DeğiĢikliği önerisinin oybirliği ile uygun 

bulunmadığınailiĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1330005) 

 

 70. Foça Belediye Meclisinin 06/01/2023 tarihli ve 7 sayılı Kararı ile uygun görülen; Yenibağarası 

Mahallesi, 515182 ada, 1356 parselde yer alan "Resmi Kurum Alanı"nda 10.05 m x 7.70 m 

ebatlarında 1 adet "Trafo Alanı" belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢikliği önerisinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık 

Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.1302992) 

 

 71. Konak Belediye Meclisinin 01/02/2023 tarihli ve 37 sayılı Kararı ile uygun görülen; Ġzmir I 

Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 29/05/2019 tarihli ve 9181 sayılı Kararı 

doğrultusunda Kestelli Mahallesi, 3639 ada, 13 parselin tescil gösteriminin iĢlenmesi, güncel kadastral 

veriler doğrultusunda 3639 adada yapı kitleleri ile imar hatlarının düzeltilmesi ve ada içi farklı 

fonksiyon sınırlarının yeniden belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Revizyon Ġmar 

Planı DeğiĢikliği ve 1/500 ölçekli YerleĢim Planı DeğiĢikliği önerilerinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat 

Varlıklarını Koruma Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile 

uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1334264) 

 

 72. Buca Belediye Meclisinin; Valirahmibey Mahallesi, 126/2 Sokağın, Planlı Alanlar Ġmar 

Yönetmeliğinin ilgili maddeleri kapsamında, Yönetmelikte belirtilen ticari kullanımların zemin 

katlarda yer alabilmesine yönelik, 05/01/2023 tarihli ve 17 sayılı Kararının oybirliği ile uygun 

bulunmadığına iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1237631) 

 

 73. Buca Belediye Meclisinin; KuruçeĢme Mahallesi 205/27 Sokağın Planlı Alanlar Ġmar 

Yönetmeliğinin ilgili maddeleri kapsamında Yönetmelikte belirtilen ticari kullanımların zemin 

katlarda yer alabilmesine yönelik, 02/02/2023 tarihli ve 25 sayılı Kararının oybirliği ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.1236452) 

 

 IX. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLĠS ÜYELERĠNĠN MAZERETLERĠNĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 
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 X. GÜNDEM DIġI KONUġMA TALEPLERĠ 

 

 XI. ĠKĠNCĠ BĠRLEġĠMĠN GÜN VE SAATĠNĠN TESPĠTĠ VE KAPANIġ 

 

 

 

 

 

2. BÖLÜM 

2023 YILI HAZĠRAN AYI I. BĠRLEġĠMĠ TOPLANTI TUTANAĞI 

 

 

Tutanak No   :  97509404-301.04-6/1                     Toplantı Tarihi : 12/06/2023  

Toplantı Yeri  : Ġzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No‟lu Hol          Toplantı Saati  : 18.00  

     Konak/ĠZMĠR 

                           (Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 

 

TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa ÖZUSLU, Taner KAZANOĞLU, Serkan 

KALMAZ, Ġlhan DAL, Fikret AKTAġ, Mümtaz RODOS, Ceyhan KAYHAN, Ġbrahim UlaĢ 

POLAT, Bahar GÜRSUL, Hüseyin ÜNAL, Yahya YILDIZ, Abdül BATUR, Ali Emrah 

KARAMUSTAFAOĞLU, ġamil Sinan AN, Erhan UZUNOĞLU, Cenap BÖRÜHAN, Asker 

GÜNEġ, Saadet ÇAĞLIN, Birgül SURAL ÜNER, Murat AYDIN, Nilüfer BAKOĞLU AġIK, 

Serdar SANDAL, Ġsmail SARI, YeĢim TEKOĞLU, Gamze Gül ÇAMUR, Ġrfan ÖNAL, Cindi 

Can POLAT, Selim Utku GÜMRÜKÇÜ, Ali Rıza KÖÇER, Burhan Suat ÇAĞLAYAN, Ali GÜL, 

Deniz BEKTAġ, Mithat TEKĠN, Ömer ġENTÜRK, Özkan YILDIZ, Sıla ĠLGĠ AKKAġ, Sultan 

ĠPEKLĠ AKSOY, Ali YILMAZ, Çağlar GÜLEZ, Ġbrahim ÖZKARA, Necati KIRMAZ, Ġzel 

ZENGĠNOBUZ, Ġlhan ÖZKÖSE, Emin AKSOY, Mehmet ERĠġ, Ufuk AYKOL, Özay KAPTAN, 

Mustafa GERÇEK, Nazan DÖNMEZ, Rıdvan KARAKAYALI, Mehmet TÜRKMEN, Muharrem 

BAYRAKTAR, Erkan ÖZKAN (Menderes Belediye BaĢkan Vekili), Fatma EKĠCĠOĞLU, 

Gürsel RÜZGAR, Halil ÇULHAOĞLU, Mehmet Onur BaĢar ÜÇKAN, Ufuk YÖRÜK, Murat 

CĠHAN, Ġsmet ORHAN, Bülent KÖKLÜ, Ertan CERTEL, Ali ENGĠN, Onur YĠĞĠT, Dolunay 

BAYER, Ġbrahim Halil KILIÇ, Memet MALTEPE, Fikriye ARSLAN, Ayhan KAYA, Hüsniye 

YILDIRIM, Hasan KORKMAZ, Berkhan PARLAK, Sefer TOPÇU, Aybars YILDIRIM, Fayıka 

ÖNER, Filiz CERĠTOĞLU SENGEL, Nuri CAFEROĞLU, Hasan UYSAL, RaĢit DĠRĠM, 

Hakan BARÇIN, Alp ATAY, Özdem Mustafa ĠNCE, Özan PARLAR, Zeynep Ferda 

DEMĠRBAġ, Kazım ÇAM, Ahmet ĠNANLI, Feridun YILMAZLAR, Refik SÜREN, Ruhi 

SELEK, Alpaslan BĠLEN, Raife KARABATAK, Mustafa SOLMAZ, Burçin Kevser SEVĠL, Ġsa 

NEZĠR, Mustafa Alper GÜLDALI, Fırat EROĞLU, Selma KISA, Fatih TAġTAN, Hakan 

YILDIZ, Hıdır ALPTEKĠN, Ahmet Uğur BARAN, Özgür HIZAL, Osman SAĞLAM, Hüsnü 

BOZTEPE, Göksel DĠNÇER, Yusuf DEMĠRCĠOĞLU, ġevket HASIRCI, Murat ÖNCEL, Metin 

YAġAR, Okan BĠLDĠRĠCĠ, Çile ÖZKUL, AĢkın UYAR, AyĢegül DURAN TÜRKER, Mümin 

BAYRAM, Ali AYYILDIZ, Mehmet PINAR, Erhan ÇALIġKAN, BarıĢ BÜKÜLMEZ, Semih 

YALIN, Erol ÇOMAK, Ümit CĠNGÖZ, Ġsmail EKEROĞLU, Ertuğrul AKGÜN, Sema 

YEġĠLÇĠMEN,  Hakan ERTANE, Fikret MISIRLI, Kemal SEVĠNÇ, Halil AKBULUT, Cüneyt 

UMUTLU, Hakan ġĠMġEK, Turgut PINAR, Nezih ÖZUYAR, Alpaslan KOPARAL 
 

TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Erhan KILIÇ, Muhittin 

SELVĠTOPU, Mustafa ġafak BARAN, Mustafa ĠDUĞ, Cemil TUGAY, Mehmet Atilla 

BAYSAK, Sabahattin UÇAR, Halil ARDA, Ali BOR, Oğuzhan ÖZġAHĠN, Musa ÖZCAN, 

Mustafa KAYALAR, Fatma ÇALKAYA, ġerif SÜRÜCÜ, Seda ÖZTÜRE, Adil KIRGÖZ, Ġsmail 

YETĠġKĠN, Muammer Ekrem ORAN, ġükrü SÜREROĞLU, Fatih GÜRBÜZ, Ġlkay GĠRGĠN 

ERDOĞAN, Özgür Erman ÇAĞLAR, Aydın PEHLĠVAN (Menemen Belediye BaĢkan Vekili), 

Ali GÖNEN, Galip ATAR, Hakan KOġTU, Orçun ERSEZGĠN, AyĢegül ALTUĞ, Saliha 

ÖZÇINAR, Uğur DEMĠREZEN, Sadık DOĞRUER, Ġlhan AVCI, Tarkan Fikret ÇALIK, Sedat 
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SARI, Salih Atakan DURAN, Halil Doğukan EROĞLU, Serkan ACAR, Eda KILIÇ, Nafiz 

KÜKLER, Serdar AKSOY, Hasan ÜNAL, Murtaza DAYANÇ (Urla Belediye BaĢkan Vekili) 

 

MECLĠS BAġKANI: Değerli Meclis Üyeleri, bildiğiniz üzere bir ülkenin geleceği gençlerindir. 

Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi olarak gençlere gerçekten önem veren bir Belediyeyiz. Dolayısıyla 

yaptığımız çalıĢmaların yanında bir de biliyorsunuz Gençlik Belediyemiz var. ġimdi Gençlik 

Belediyemizin BaĢkanı, Gençlik Belediyesi‟nin tanıtımını yapacağı kısa bir sunum olacak, onu 

hep beraber izleyelim, gençlere dikkat edelim. Buyurun Sevgili BaĢkan‟ım. Evet dinliyoruz 

Sevgili BaĢkanımızı. 

 

 

(ĠZMĠR GENÇLĠK BELEDĠYESĠNĠN TANITIMI ĠLE ĠLGĠLĠ GENÇLĠK BELEDĠYESĠ 

BAġKANI KAAN LEVENT BOZDAĞ TARAFINDAN SUNUM YAPILDI.) 

 

 

MECLĠS BAġKANI: Gençlik Belediyemizin Değerli BaĢkanı Kaan KardeĢimize çok teĢekkür 

ediyorum, çok sağ olun.  

 

I. BAġKAN TARAFINDAN MECLĠSĠN AÇILIġI 

MECLĠS BAġKANI: Değerli Meclis Üyeleri,Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi 2023 Yılı Haziran 

Ayı Olağan Toplantısının I. BirleĢimini açıyorum. Toplantı yeter sayımız mevcuttur. Gündeme 

geçmeden önce Gençlik Belediyesi bağlamında yaptığı çalıĢmalarla ilgili olarak bir Meclis Üyesi 

ArkadaĢıma gündem dıĢı söz vereceğim. Sayın Sinan Bey, buyurun. 

ġAMĠL SĠNAN AN: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli ArkadaĢlarım, Sevgili Ġzmirliler biraz önce 

sunumunu izlediğiniz Ġzmir Gençlik Belediyesi ÇalıĢmaları bundan 2,5 yıl önce baĢladı. Bu 

çalıĢmalara genç kardeĢlerimiz, genç arkadaĢlarımız yoğun bir destek ve ilgi gösterdiler. Ve 

sonuçta… 

SALONDAN: BaĢkan‟ım sesin gelmiyor…  

ġAMĠL SĠNAN AN: Sesim açılmadı mı? 

MECLĠS BAġKANI: Mikrofon açık, buyurun. 

ġAMĠL SĠNAN AN: ġöyle yapayım… Sonuçta Ġzmir‟de ilk defa bir Gençlik Belediyesi Meclisi 

oluĢturulmuĢ oldu. Bu çalıĢmalarda ben uzun bir notlar almıĢtım ama fazla zamanınızı almamak 

için Ģunu belirtmek isterim. Bu çalıĢmalar bizim temennimiz, bizim ümidimiz olan gençlerin 

yerel yönetimler konusunda o kente katkı koymasını değerlendirmek için önümüzü açması 

konusunda bir çalıĢma yapan Kurum olarak değerlendirdik. Daha Türkçesi, geleceğin Meclis 

Üyelerinin veya geleceğin siyasetçilerinin yoğunlaĢtığı ve etkileĢim süreci içerisinde de kent için 

bir Ģeyler üreten bir yapı oluĢturmaktı. Bu yapının oluĢturulmasında yoğun emeği ve desteği olan 

Sevgili BaĢkanımız Sayın Tunç SOYER‟e, Sayın Ertuğrul TUGAY‟a bu konuyla ilgili, ilintili 

olduğu için söylüyorum. Ertuğrul TUGAY‟a ve Sosyal Projeler Dairesi BaĢkanımız Sayın Anıl 

KAÇAR‟a ve emeği geçen bütün arkadaĢlarımıza teĢekkür ediyorum. Bu çalıĢmalar umarım 

kentimiz için güzellikler ve iyilikler getirir, hepinize teĢekkür ediyorum, saygılar sunuyorum. (1 

dakika 53 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki, Sinan Bey‟e çok teĢekkür ederim. KonuĢmasında, sunumunda daha 

doğrusu Gençlik Belediyesi BaĢkanımız Kaan KardeĢim bana da atfederek hani, geleceğimiz, 

“gençler geleceğimizdir” aslında, biz bu mottoyu kullanmıyoruz biz bugün de ama… Benim 

söylediğimde bugün gençlerin daha fazla siyasi katılım içinde yer almaları, daha söz ve karar 

mekanizmalarında ve temsiliyette daha fazla olmalarına engel durum değil o. Aksine, bilfiil onu 

da içeren ama ondan daha ileriye yani kategorik olarak bir gençliğin… Yani kendimle mukayese 

edeyim; tabii ki ben gelecek değilim, gelecek olan onlar. Bu anlamda bunu da not düĢelim.  

SALONDAN: Sayın BaĢkan… 

MECLĠS BAġKANI: Söz vereceğim, söz vereceğim. Önce bir pozitif ayrımcılık yapacağım 

yine, bir duyuru var. Bunu sona bırakmayacağım çünkü bu duyuruyu da. Çünkü ben 

Bergamalıyım. Bu Bergama‟ya da bu kadar pozitif ayrımcılık Meclisi yöneten bir BaĢkan olarak 

olsun. Bir duyurumuz var önce onu Cüneyt KardeĢimiz, buyurun Cüneyt Bey. Bergama Belediye 
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BaĢkan Yardımcımız ve Meclis Üyemiz MHP Grup BaĢkan Vekilimiz. 

CÜNEYT UMUTLU: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyesi ArkadaĢlarım ilk önce Belediye 

BaĢkanımız Sayın Hakan KOġTU‟nun selamlarını iletiyorum. Önümüzdeki günlerde Mustafa 

Kemal ATATÜRK‟ün Bergama‟yı ziyaretinde telkin ve talimatlarıyla hayata geçen Bergama 

Kermesi Kültür ve Sanat Festivali 1937 yılından beri aralıksız olarak kutlanıyor. Bu sene de 

87.‟sini kutlayacağız inĢallah. 19-25 Haziran arasında festivalimiz var. Tüm Meclis Üyesi 

ArkadaĢlarımızı, sizleri, BaĢkanımızı… Tabii davetiyeler dağıtılmıĢtır herhalde Ģu an teslim ettik 

ve bekliyoruz, sizleri ağırlamaktan da büyük bir Ģeref ve onur duyacağız. Uluslararası Festival 

olması hasebiyle ilk defa bir uluslararası sanatçı getiriyoruz, Ġnna geliyor. Güzel sanatçılar, 

tiyatro festivallerimiz var, kültürel etkinliklerimiz var. Hepinizi tekrar davet ediyoruz BaĢkan‟ım. 

(53 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki,çok teĢekkür ederim. Ben de buradaki tüm Meclis Üyesi 

ArkadaĢlarıma aynı çağrıyı tekrarlayayım. Hep beraber açılıĢta Bergama‟ya gidersek o Festival‟e 

orada, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin Meclisi olarak ağırlığımızı hissettirirsek çok güzel olur. 

Bir Bergamalı olarak da ben bundan onur duyarım. TeĢekkür ederim.Değerli Meclis Üyeleri 

biliyorsunuz geçen Meclisimizdeki bir konuĢmada Sayın BOZTEPE bu karavanlarla ilgili 

önemli bir konuya temas etmiĢti. Onunla ilgili bize gelen, bürokrasimizden gelen, ilgili yönetici 

arkadaĢlarımızdan gelen bir kısa yanıt var, onu da Ģimdi okutacağım. Buyurun.  

DİVAN KÂTİBİ: İlimiz Balçova ilçesi, İnciraltı Rekreasyon Alanı içerisinde uzun zamandır 

park halinde bulunan karavanların tahliye edilmesi taleplerine istinaden, Zabıta Dairesi 

Başkanlığımıza bağlı ekiplerimizce karavanların tahliye edilmesi hususunda tebligatlar 

yapılarak süreç takip edilmiş, 10 Kasım 2022 tarihinde İnciraltı Kent Ormanı içerisinde 

bulunan toplam 259 adet karavanın Belediyemiz Ulaşım Dairesi Başkanlığınca belirlemiş 

olduğu 4 ayrı lokasyona (Çiğli Garaj Yanı, Olimpiyat Evleri ESHOT Otobüs Garajı ve Eğitim 

Tesisi karşısı, Gıda Çarşısı ve Bornova Yüzbaşı İbrahim Hakkı Parkı) tahliyeleri sağlanmıştır. 

Alan girişine yüksek araçların girişini engelleyici tak uygulaması yapılmıştır. Ayrıca 3 Mayıs 

2023 tarihi itibarı ile Bostanlı Pazar Yeri karşısı ve Beşikçioğlu Camii yani Ahmet Taner 

Kışlalı Rekreasyon alanları içerisinde bulunan (Bostanlı Pazaryeri Karşısı 174 - Beşikçioğlu 

Cami yani 56) karavan sahiplerine duyuru belgesi tebliğ edilmiştir. Ulaşım Dairesi 

Başkanlığımızca geçici ücretsiz park yeri olarak belirlenen 8250 Sokak yani Havaalanı 

Caddesi kesişimi 'Çiğli ESHOT Garaj Bitişiğine tahliye etmeleri hususunda tebligatlar 

yapılarak süreç başlatılmış, pazar yeri karşısında sahibine ulaşılamayan 6 (altı) adet karavan 

ise çekicilerimiz marifeti ile alınarak Gürçeşme yerleşkemize yediemin olarak nakledilmiş, 

karavanlardan 5 (Beş) adedi sahiplerine sağlam olarak teslim edilmiş, 1 (Bir) adet karavan is 

yerleşkemizde muhafaza altında tutulmaktadır. Tamamen boşaltılan Bostanlı Pazar Yeri 

karşısındaki otopark giriş ve çıkışlarına tak uygulaması yapılmıştır. Ahmet Taner Kışlalı Parkı 

içerisinde bulunan 8 (Sekiz) adet karavandan 6 (altı) tanesi tahliye edilmiş, diğer ikisinin 

tahliye süreci devam etmektedir. Tahliye işlemlerinin sonuçlanmasına müteakip her iki alan 

girişlerinde tak uygulaması yapılacaktır. Söz konusu karavanların tahliye süreçlerinde geçici 

ve ücretsiz olarak nakledilecek bölge ve yer bilgileri Ulaşım Dairesi Başkanlığımızca daha 

önce belirlenerek Zabıta Dairesi Başkanlığımıza bildirilmiş olup, karavan tahliyeleri 

hususunda bu lokasyonlara geçişleri sağlanmıştır. Karavan otoparkları ve konuşlanmaları ile 

ilgili olarak herhangi bir yasal düzenleme bulunmamakla birlikte ana yol, cadde ve sokak 

içlerinde park halinde olan karavanlar 2918 sayılı Karayolları Trafik Kanunu gereğince 

emniyet birimlerimiz tarafından değerlendirilmektedir. Arz ederim. 

MECLĠS BAġKANI: Peki, teĢekkür ederim, sağ olun. Evet, Hakan Bey buyurun. 

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla selamlamak 

istiyorum. Biz de Kaan KardeĢimizin ortaya koyduğu sunumdan dolayı AK Parti Grubu adına 

teĢekkür ediyoruz. 156 yıllık Belediye Meclis tarihimizde geç kalınmıĢ bir faaliyet olduğunu 

düĢünüyoruz. Özgür BaĢkan‟ım da ben de siyasete AK Parti‟nin Gençlik Kollarında baĢlamıĢ, 

daha halen Meclis Grubumuzda da Gençlik Kollarından gelen, siyaset yapan Meclis Üyemiz 

olduğu düĢünüldüğünde AK… Siyasetin ne kadar önemli olduğunu gösteren bir teĢkilatın da 

mensubu olmaktan hep mutlu olduk. Çünkü 21 yıldır çok farklı görevler edindik. Bu nedenden 

dolayı Gençlik Meclisinin alacağı kararların bu Meclisler tarafından daha bağlayıcı hükümler 
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taĢımasını arzu ediyoruz. Kaan KardeĢimize de buradan açık çek olarak bunu söylüyoruz. 

Kurdukları Komisyonlarda aldıkları kararları BaĢkanlık Önergesi olarak Meclise getirirlerse, biz 

de Meclis Gruplarımızda değerleyip onların en azından Belediye Kanunu kapsamında daha 

geçerli olmasına katkı koymak isteriz. Bu Meclislerin değerli ve önemli olduğunu düĢünüyoruz. 

Bu vesileyle söz almıĢken de dün biliyorsunuz Ġzmir‟de Ziraat Türkiye Kupası‟nın final maçı 

oynandı. Türkiye‟nin en büyük iki kulübü Fenerbahçe ve BaĢakĢehir, Ġstanbul kulüplerini 

Ġzmir‟de ağırlamak bize nasip oldu. Bu organizasyon bakımından baĢta Sayın 

CumhurbaĢkanımıza ve bir önceki dönem ve Ġzmir Milletvekilliğini Ģu an yapan, Gençlik Spor 

Bakanlığımızı yapmıĢ Sayın Mehmet KASAPOĞLU‟na teĢekkür etmek istiyoruz. Çünkü bu 

organizasyonun buraya getirilmesinde onların takdirleri vardır ve Ġzmir yine Göztepe Stadı‟nda 

ki bu Ģehirde birçok tartıĢmalara sebep olmuĢ ama 2,5 yıl gibi kısa sürede bitirilmiĢ ve 

uluslararası organizasyonlara ev sahipliği yapma niteliğine sahip Gürsel Aksel Stadı‟nda böyle 

bir kupa maçının oynanması Ġzmir açısından çok kıymetli ve değerli. Hem Sayın Bakanımıza, 

hem Bakanlığımıza burada teĢekkür ediyoruz. Çünkü Gençlik Bakanlığımızın da Ġzmir‟de bu 

anlamda gençlerin önünü açacak çok ciddi yatırımları oldu. Bugün Altay Stadı‟ndaki Gençlik 

Merkezini de gidip arkadaĢlarımızın görmesini çok arzu ederim. Özellikle Kaan KardeĢimize de 

bu konuda Gençlik Meclisi‟nin BaĢkanı olarak orada aktivitelerde bulunması, gençlerimizin 

oradaki faaliyetlerden faydalanmasını önemli buluyorum. Yine “Alsancak Tekel Binaları”nda 

açılmıĢ olan kütüphanenin yine gençlerimizin faydalanmasında çok değerli ve önemli olduğunu 

düĢünüyoruz. Bu kapsamda hem Gençlik Meclisi, hem de Kaan KardeĢimizi tekrar tebrik 

ediyorum, saygılar sunuyorum. (2 dakika 30 saniye) 
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MURAT AYDIN: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla selamlıyorum. 

Haziran Ayı Meclis Toplantılarımızın Ģehrimiz için iyi Ģeylere vesile olmasını diliyorum. Mayıs 

ayında bildiğiniz gibi iki turlu bir seçim süreci yaĢadık. Hem parlamentomuz yenilendi, hem 

CumhurbaĢkanlığı seçimleri yapıldı. Seçimlerden önce de dile getirmiĢtim; seçimlerin bitmesi 

vesileyle bir kere daha dile getirmek isterim ki seçmenin karĢısına çıkıp aday olan, bu Ģekilde 

topluma karĢı kendi fikirlerini, düĢüncelerini, yapmak istediklerini dile getiren, bu anlamda 

cesaret gösteren, seçilen seçilmeyen bütün adaylara, bütün emeğini ortaya koyan, bütün siyasi 

parti örgütlerine, seçim kurullarında görev alanlara, müĢahitlere, saha görevlilerine, propaganda 

sürecinde çalıĢan herkese demokrasiye gösterdikleri bu bağlılık ve katkı nedeniyle Cumhuriyet 

Halk Partisi Grubu olarak Ģükranlarımızı sunuyoruz. Ġzmir‟de seçim sürecinde yaĢanan kimi 

olumsuzluklar olsa da genel olarak sürecin doğru bir Ģekilde yönetildiğini ve sürecin sonucunda 

halkın iradesinin ve oylarının sandığa yansıması konusunda herkesin emek ve katkı koyduğunu 

biliyoruz. Bu seçim sonuçlarının da ülkenin daha iyi, daha güzel sonuçlar elde etmesi konusunda 

bir vesile olmasını diliyoruz. Elbette ki genel seçim sonuçlarında ortaya çıkan iktidar modeli, 

parlamentodaki çoğunluk, dağılım… Hepsi önümüzdeki günlerdeki siyasal süreçlerin ve 

tartıĢmaların içerisinde olacak. Biz de burada zaman zaman özellikle bu yönetimin, yönetimlerin 

muhalefetin, iktidarın Ģehrimize yönelik yansımaları baĢta olmak üzere bu konudaki 

görüĢlerimizi dile getireceğiz. Ama daha önce de söylediğim gibi 200 yılı bulan demokrasi 

çabası, 100 yılı bulan Cumhuriyet deneyimi konusunda Türkiye‟nin bir eĢiği daha aĢtığını 

düĢünüyoruz ve demokrasimiz adına bunun da bir kazanım olduğunu düĢünüyoruz, teĢekkür 

ederim. (1 dakika 51 saniye) 

 

MECLĠS BAġKANI: Sayın AYDIN‟a çok teĢekkür ederim. BaĢkaca söz… Özgür Bey buyurun. 

ÖZGÜR HIZAL: Evet, Sayın BaĢkan, Çok Kıymetli Meclis Üyesi ArkadaĢlarım hepinizi saygı 

ve sevgiyle selamlıyorum. Sayın Grup BaĢkan Vekili AYDIN‟ın da dile getirdiği gibi Mayıs 

ayında Türk Demokrasi tarihindeki önemli sınavlardan birini daha hep beraber geçtiğimizi 

düĢünüyorum. Yine demokrasi tarihimizde bir ilk olan iki turlu bir seçimin sonuçlarını hep 

beraber görüyoruz. Tabii bu vesileyle seçimi kazanan Genel BaĢkanımız ve Sayın 

CumhurbaĢkanımız Sayın Recep Tayyip ERDOĞAN‟ı Grubum adına tekrar tebrik ediyorum. 21 

yıllık bir iktidarın sonucunda girmiĢ olduğu yeni bir seçimde yine zaferle çıkmıĢ olması, bir AK 

Parti mensubu olarak beni ve tüm arkadaĢlarımızı mutlu ettiğini söylememiz mümkün. Tabii en 

nihayetinde bir seçim. Bir demokrasinin gereği olarak yapılmıĢ olan bir seçim. ġimdi, Sayın 
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AYDIN‟ı da dinlerken bazı Ģeyleri de hatırlatmak isterim. Gönül isterdi ki, bugün bu 

konuĢmanın benzerlerini geçmiĢ dönemde de seçim süreci döneminde de yapılsaydı. ġimdi 

baktığımızda dönem dönem burada, dönem dönem değiĢik mecralarda yapılan birtakım 

konuĢmalar oldu. Sayın BaĢkan, Tunç Bey gönül isterdi ki bugün burada bulunsaydı. “Ġktidarın 

Belediye BaĢkanı olacağım” ifadesi… Tabii siyaset iddia iĢidir elbette ki. Gerçi ne söylemek 

istediğini çok anlayamadık. “Gidiyorsunuz” ve “yargılanacaksınız” gibi ifadelerin kullanılması 

açıkçası milletin iradesine, milletin takdirine öncesinde gem vurma çabasından öte bir Ģey 

değildir diye düĢünüyorum. Ve bu seçim bize bir Ģeyi daha gösterdi ki seçim; birtakım 

uluslararası dergi kapaklarıyla, birtakım sosyal medyadaki manipülatif hareketlerle ya da 

birtakım anket sonuçlarıyla kazanılmıyor. Seçim millete kendini doğru, net ifade eden tarafın, 

milletin takdiriyle kazanılıyor. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan 

sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Evet, buyurun. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) ArkadaĢlar… Buyurun. 

ÖZGÜR HIZAL: Evet. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler 

ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Evet, Değerli ArkadaĢlar, bir değerlendirme… Buyurun. 

ÖZGÜR HIZAL: Evet. 

MECLĠS BAġKANI: Özgür Bey buyurun. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Evet arkadaĢlar, Hatibi dinleyelim. Buyurun. 

ÖZGÜR HIZAL: Demek ki seçim milletin iradesiyle kazanılıyor Sayın BaĢkan. Dolayısıyla 

milletimiz 28 Mayıs‟ta yapılan 2. tur seçimde iradesini ortaya koyarak 21 yıldır ülkemizi, 

memleketimizi yöneten siyasi anlayıĢı yeniden ülkemizin baĢında görmek istedi. Bu vesileyle 

tabii bir seçim analizi herkes tarafından yapılıyor. Elbette ki, iç dinamiklerle ilgili bir tartıĢma 

ortaya koymak istemiyorum. Ama Ģu ifadeler, seçim kampanyası döneminde yapılmıĢ ifadeler 

kadar içimizi acıtmıyor değil. Biz, AK Parti olarak hiçbir zaman seçmene kentli ya da kırlı diye 

ayrım yapmadık. Kırsal seçmen ya da kentli seçmen ayrımı yapmaksızın 85 milyon ya da oy 

kullanacak olan tüm seçmenler bizim için çok kıymetliydi. Dolayısıyla burada, “Kentli seçmen 

demokrasi yönünde oy kullandı, kırdaki seçmen 500 liraya tamah etti.” ifadesi çok doğru bir 

ifade değil. Yine seçimin analizini yaparken, “Seçim sadece Ġzmir‟de yapılsaydı biz kazanırdık.” 

ifadesini de 85 milyona ve 81 kentimize, Ģehrimize 900 küsur ilçemize ve köylerimize, 

mahallelerimize yapılmıĢ bir haksızlık olduğunu düĢünüyorum. Ve artık seçimi bitirdik, kimsenin 

bir yere gittiği yok. Hepimiz buradayız, ülkemizdeyiz ve ülkemizde yaĢamaya devam edeceğiz 

ve önümüzde bir Yerel Seçim var. 8-9 ay sonra yapılacak olan bir Yerel Seçim var. Ve bu 

seçimde yine demokratik bir yarıĢ yapılacak yine siyasiler olarak bizler vatandaĢın karĢısına 

çıkacağız ve kim kendini vatandaĢ nezdinde doğru ve net anlatabilir ise o seçimin sonucunda da 

vatandaĢın, milletin iradesi doğrultusunda bir karar verilecek. Bu demokrasinin gereğidir; ama 

buradan bir Ġzmir Meclis Üyesi olarak bir Grup BaĢkan Vekili olarak önümüzdeki 8 ay süresince 

burada Ġzmir‟in ve Ġzmirlilerin sorunlarını konuĢup, sorunları hep beraber ortadan kaldırmak için 

Meclis olarak ortaya bir irade koymamız gerektiğini düĢünüyorum, teĢekkür ediyorum. (6 

dakika) 
MECLĠS BAġKANI: Peki, Sayın HIZAL‟a teĢekkür ediyorum. Sayın AYDIN söz vereceğim 

ama önce Milliyetçi Hareket Partisi Grup BaĢkan Vekili söz ister mi acaba? 

CÜNEYT UMUTLU: Sayın BaĢkan‟ım tabii ki… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

MECLĠS BAġKANI: ġimdi Grup BaĢkan Vekillerine söz verdiğimiz için adil olalım. Kemal 

Bey‟e de aynı Ģeyi soracağım. Yani varsa… 

CÜNEYT UMUTLU: TeĢekkür ederim. 

MECLĠS BAġKANI: Almak zorunda değilsiniz ama.  

CÜNEYT UMUTLU: TeĢekkür ederim Sayın BaĢkan‟ım. Biz de tabii ki CumhurbaĢkanlığı 

Seçiminde, seçimi baĢarıyla göğüsleyen CumhurbaĢkanımızı tebrik ediyoruz. Seçim, demokrasi 

bayramı Ģenliğinde geçti. Herhangi bir olumsuzluk da yaĢanmadı, en sevindirici tarafı. Ülkemiz 

5 yıl boyunca tekrar Sayın CumhurbaĢkanımız tarafından yönetilecek ve Meclis iradesi ortada. 
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Ben tüm kazanan vekillere, CumhurbaĢkanımıza tebriklerimi sunuyorum, baĢarılar… (30 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki teĢekkür ederim. Sayın SEVĠNÇ buyurun. 

KEMAL SEVĠNÇ: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyesi ArkadaĢlarım ben de yapılan 

Milletvekilliği Seçimleriyle, CumhurbaĢkanlığı Seçimlerinin ülkemize hayırlı olmasını 

diliyorum. Yine Belediyemizin Gençlik Meclisine de baĢarılar diliyorum. (18 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Çok teĢekkür ederim. Sayın AYDIN buyurun. 

MURAT AYDIN: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi tekrar saygıyla 

selamlıyorum. Yani Sayın HIZAL‟ın söylem ve tarzına ne söylemem gerektiğini doğrusu 

düĢünüyorum deminden beri, bulamadım çünkü; bulduğum sözler bu Meclise yakıĢmaz, 

kendisine hiç yakıĢmaz, bana zaten yakıĢmaz. Bir demokratik mücadele sonucunda bu Meclis‟te 

bulunan her siyasetçi gibi ben de nezaketle seçim sonuçlarını değerlendirmek ve seçim 

sonuçlarının… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

Bir dinlerseniz ben cevap vereyim, ondan sonra söylersiniz.  

MECLĠS BAġKANI: Buyurun. 

ÖZGÜR HIZAL: BaĢkana karĢı konuĢuyoruz… 

MECLĠS BAġKANI: Buyurun buyurun. 

MURAT AYDIN: Tamam bana söylemenize gerek yok. Nezaket…(Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  
MECLĠS BAġKANI: Özgür Bey, Sayın Hatip konuĢsun buyurun. 

MURAT AYDIN: Nezaketle sözlerine cevap vermeye çalıĢıyorum; ama Ģimdi bir kere burada 

doğru olmayan bir Ģeyi söylemek kendilerine yakıĢmaz. Sayın SOYER burada kimse için 

yargılanacaksınız cümlesini kullanmadı. Sayın SOYER‟in ismini zikredip arkasından bu cümleyi 

sanki o söylüyormuĢ gibi söylemek kendisine yakıĢmaz. Sayın Genel BaĢkanımızın sözlerini 

burada bir seçim nezaketi konuĢmasında değiĢtirerek söylemek hiç yakıĢmaz. Sayın Ġl 

BaĢkanımız üzerinden burada polemiğe girmek bir seçim sonrası için yapılmıĢ nezaket 

konuĢmasının hiç çerçevesine uymaz. Çok açık söylüyorum; burada olabildiğince bütün 

çeliĢkilerimize rağmen birbirimizi saygı ve nezaketle dinlemeye, anlamaya çalıĢıyoruz. Bu 

konuĢma biçimini ve bu tarzı Sayın HIZAL‟a yakıĢtıramadığımı söylemekle yetineyim, baĢka da 

söz söylemeyeyim, teĢekkür ederim. (1 dakika 50 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Buyurun HIZAL, Sayın HIZAL buyurun. 

ÖZGÜR HIZAL: Evet, Sayın BaĢkan çok uzatmayacağım. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  Tabii, Gündemimiz de yoğun…                              

MECLĠS BAġKANI: ArkadaĢlar, geçeceğiz Gündeme geçeceğiz, buyurun. 

ÖZGÜR HIZAL: Evet, ben tabii siyasi bir eleĢtiri ortaya koydum, bir siyasetçiyiz, bir seçim 

değerlendirmesi yapıyoruz. Seçim değerlendirmesinde bu siyasi eleĢtirilerimizi ortaya koyarız. 

Sayın BaĢkan‟ın, Tunç SOYER‟in benim de Belediye BaĢkanım olduğunu söyleyerek, benim de 

Belediye BaĢkanım olduğunu söyleyerek ama farklı siyasi partilerde siyaset yapmamız 

münasebetiyle kendisini eleĢtirmem gayet doğal ve doğrudur. Ama beni bu nezaketsizlik 

noktasında eleĢtirmeye çalıĢan Sayın AYDIN, bugün Türkiye Cumhuriyetinde 27,5 milyon oy 

almıĢ Türkiye Cumhuriyeti CumhurbaĢkanına benim CumhurbaĢkanım değil nezaketsizliği 

göstermiĢ birinin bana nezaket dersi vermesi de manidardır, teĢekkür ediyorum. (47 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki. Değerli ArkadaĢlar… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
FĠLĠZ CERĠTOĞLU SENGEL: Lütfen Meclis‟e geçelim artık… 

MECLĠS BAġKANI: BaĢkan‟ım tamam. ArkadaĢlar bir müsaade buyurun. Değerli ArkadaĢlar, 

Değerli ArkadaĢlar… Önemli bir seçim geçirdi ülkemiz. Evet, Sayın Grup BaĢkan Vekillerinin 

de bahsettikleri gibi gerçekten de ülkemiz adına sevindirici bir demokrasi eĢiğiydi. Bunu da 

baĢarıyla geçtik. Seçimin sonuçlarını herkes kendi Kurullarında, kendi yetkili organlarında 

değerlendirecektir ve bu değerlendirmeyi tabii yapacaktır ve yapmaya da devam ediyorlar zaten. 

Meclisimizde de bu yapılabilir. Yani bir arkadaĢımız gündem dıĢı bir konuĢma alır. Orada eğer 

söyleyeceği bir Ģey varsa… Çünkü adı üzerinde Gündemin dıĢında söyler. Gündemin baĢında, 

Meclisin açılıĢında bir nezaket söylemi olarak, hani seçimi bir genel olarak suhuletle ve 

demokratik olgunlukla geçtiğimiz bir seçimi bir anlamda herkes kendi açısından, tebrik etmesi 

açısından söz vermiĢtik ama bence bu kadar yeter. Bu konuĢulmayacak değildir. Her seçimin 
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sonuçları değerlendirmeye açıktır, değerlendirmeliyiz. Burada bu seçimi değerlendirebilecek 

yetkinlikte, siyasi olgunlukta, deneyime sahip, siyasi mücadelenin içinden gelmiĢ her partide çok 

Kıymetli Meclis Üyesi ArkadaĢlarımız var. Ġzmir BüyükĢehir Belediye Meclisi de belki diğerki 

aĢamalarda bunların değerlendirileceği bir Oturum, Gündem DıĢı KonuĢmalarla bu tür 

değerlendirmelerin yapılacağı bir imkân ortaya yaratabilir. ġimdi ben Gündemimize geçiyorum. 

 

II. GEÇEN TOPLANTI TUTANAĞINDA MADDĠ HATA YAPILIP YAPILMADIĞININ 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS BAġKANI: Geçen Toplantı Tutanağında Değerli ArkadaĢlar, Maddi Hata Yapılıp 

Yapılmadığını sormak istiyorum. Maddi hata var mıdır efendim?  

GAMZE GÜL ÇAMUR: Hayır, yok. 

MECLĠS BAġKANI: Olmadığına göre… Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? 

Geçen Toplantı Tutanağının olduğu gibi kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 

 

III. MECLĠS ÜYELERĠNCE VERĠLECEK ÖNERGELERĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS BAġKANI: ġimdi Meclis Üyelerimizce verilecek önergelerimiz var mı? Var mı? 

Olmadığına göre, olmadığına göre… 

 

IV. ÇEVRE, ġEHĠRCĠLĠK VE ĠKLĠM DEĞĠġĠKLĠĞĠ BAKANLIĞI GENELGESĠ 

DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIġI GÖREVLENDĠRMELERE ĠLĠġKĠN 

BĠLGĠLENDĠRME 

MECLĠS BAġKANI: ġimdi bir bilgilendirmemiz var. O bilgilendirmeyi okuyacak Değerli 

ArkadaĢlarımız sonra Gündeme devam edeceğiz, buyurun. 

DİVAN KÂTİBİ: ITF Forum ve Zirvesi etkinliği; ulaşımda iklim değişikliği etkileri ve iklim 

uyum stratejileri konusu ile 24 - 26 Mayıs 2023 tarihleri arasında Almanya'nın Leibzig 

kentinde düzenlenmiştir. Etkinliğe Büyükşehir Belediyemizin uygulamalarını tanıtmak üzere 

İklim Değişikliği ve Temiz Enerji Şube Müdürlüğü'nde Mühendis olarak görev yapan Dr. 

Çağlar TÜKEL 23 - 27 Mayıs 2023 tarihlerinde katılım sağlamış olup, personelin konaklama, 

uçakla gidiş-dönüş yol ücreti organizasyon tarafından, pasaport ücreti, alan vergisi, ulaşım ve 

günlük harcırah giderleri İklim Değişikliği ve Temiz Enerji Şube Müdürlüğü Bütçesinin 

Yurtdışı geçici görev yolluğu tertibinden karşılanmıştır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz 

ederim. Mustafa Tunç SOYER İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı. (İklim Değişikliği ve Sıfır 

Atık Dai.Bşk.E.1378184) 

MECLĠS BAġKANI: Peki, bilgilendirme için teĢekkür ediyoruz. ġimdi Gündemimize devam 

ediyoruz Sayın Meclis Üyelerimiz. 

 

V. BAġKANLIKTAN GELEN ÖNERGELERĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS BAġKANI: Önergelerin görüĢülmesi maddesindeyiz. Buyurun Sayın ÇAMUR. 

GAMZE GÜL ÇAMUR: BaĢkan‟ım,Gündem önceden ilan edildi ve Meclis Üyelerimize 

dağıtıldı. Öncelikle madde baĢlıklarıyla görüĢülüp oylanmasını öneriyoruz.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? Değerli Meclis 

Üyeleri Gündemimizin madde baĢlıklarıyla görüĢülüp oylanmasını oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 1? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 1 ve 2 doğrudan oylansın. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? Değerli Meclis 

Üyeleri  1 ve 2 no’lu Önergelerin doğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 3? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? Değerli ArkadaĢlar                 

3 no’lu Önergemizin Hukuk Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 4? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 4 ve 5, Hukuk – Kent Konseyi Komisyonları. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? 4 ve 5 no’lu 
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Önergelerin Hukuk – Kent Konseyi Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 6? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? 6 no’lu Önergemizin 

Hukuk Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 7? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk – Kent Konseyi. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? 7 no’lu Önergenin 

Hukuk – Kent Konseyi Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 8? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 8‟den 11‟e kadar 11‟de dâhil olmak üzere aradaki tüm maddeler 

Hukuk Komisyonu.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? Değerli Meclis 

Üyeleri  8 no’lu Önerge dâhil 11 no’lu Önerge dâhil aradaki tüm Önergelerin Hukuk 

Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 

ile kabul edilmiĢtir, 12? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe… 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 12, 13, 14, Bütçe – Kooperatif – Tarım – Deniz ve Kıyı Alanları 

Komisyonları. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? Değerli Meclis 

Üyeleri 12, 13 ve 14 no’lu Önergelerimizin Plan ve Bütçe - Kooperatifler - Tarım, Orman ve 

Hayvancılık - Deniz ve Kıyı AlanlarıKomisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 15? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 15 ve 19 aradaki maddeler de dâhil Hukuk – Bütçe. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ?Değerli Meclis 

Üyeleri15, 16, 17, 18 ve 19 no’lu Önergelerimizin Hukuk – Plan ve Bütçe Komisyonlarımıza 

havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiĢtir, 20? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk – Bütçe, acil. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? 20 no’lu Önergenin 

acil kaydıyla Hukuk – Plan ve Bütçe Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 21? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 21,Bütçe – Hukuk – Ġklim DeğiĢikliği – Avrupa Birliği ve DıĢ ĠliĢkiler 

Komisyonlarımıza acil kaydıyla.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? Değerli ArkadaĢlar                  

21 no’lu Önergemizin Plan ve Bütçe – Hukuk – Ġklim DeğiĢikliği ve Uyum – Avrupa Birliği 

ve DıĢ ĠliĢkiler Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir, 22?  

GAMZE GÜL ÇAMUR: 22, Hukuk – Bütçe – Kent Konseyi Komisyonları, acil. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ 22 no’lu 

ÖnergeninHukuk – Plan ve Bütçe – Kent Konseyi Komisyonlarımıza havale edilmesini 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiĢtir. 23? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 23 ve 28. maddeler aradaki maddeler de dâhil Bütçe – UlaĢım – 

Tüketici Komisyonlarına. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? Değerli ArkadaĢlar 

23 no’lu Önerge dâhil, 28 no’lu Önerge dâhil aradaki tüm Önergelerin Plan ve Bütçe – 

UlaĢım – Tüketiciyi Koruma Komisyonlarınahavale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiĢtir. 29? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 29 ve 35aradaki maddeler de dâhil olmak üzere Bütçe Komisyonu.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? Değerli ArkadaĢlar 

29 no’lu Önerge dâhil, 35 no’lu Önerge dâhil aradaki tüm Önergelerin Plan ve Bütçe 

Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle 

kabul edilmiĢtir. 36? 
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GAMZE GÜL ÇAMUR: 36 ve 37, Ġmar Komisyonu.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? 36 ve 37 no’lu 

ÖnergelerinĠmar ve Bayındırlık Komisyonu havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiĢtir. 38? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Ġmar – Ġklim DeğiĢikliği Komisyonları. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? 38 no’lu 

ÖnergemizinĠmar ve Bayındırlık – Ġklim DeğiĢikliği ve Uyum Komisyonlarına havale 

edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiĢtir. 39? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 39, 40, 41 Ġmar. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? 39, 40 ve 41 no’lu 

ÖnergelerimizinĠmar ve Bayındırlık Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiĢtir. 42? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 42 ve 43, Ġmar Komisyonları, acil kaydıyla.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? Değerli Meclis 

Üyeleri42 ve 43 no’lu Önergelerimizin acil kaydıylaĠmar ve Bayındırlık Komisyonumuza 

havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul 

edilmiĢtir. 44? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 44, 45, 46 ve 47.maddeler Ġmar Komisyonu.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? 44, 45, 46 ve 47. 

no’lu Önergelerimizin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiĢtir. 45? 

 

VI. BÜYÜKġEHĠR BELEDĠYE BAġKANI TARAFINDAN ÜST UNVANLI 

GÖREVLERE ATANAN PERSONELE ĠLĠġKĠN BĠLGĠLENDĠRME 

MECLĠS BAġKANI: ġimdi Ek Gündeme geçiyoruz ArkadaĢlar. Ek Gündemde. Bir 

bilgilendirmemiz var. Onu alalım. 

DĠVAN KÂTĠBĠ: 657 sayılı Devlet Memurları Kanununun 76’ncı ve 68/B maddeleri ile 5216 

sayılı Büyükşehir Belediye Kanununun 18/i maddesi gereği; Belediyemiz Kültür ve Sanat 

Şube Müdürlüğü Veri Hazırlama ve Kontrol İşletmeni kadrosunda bulunan Ceren UMAY'ın, 

1’inci derece Kültür ve Sanat Dairesi Başkanı kadrosuna ataması yapılmıştır. Bilgilerinize arz 

ederim.Mustafa ÖZUSLU İzmir Büyükşehir Belediye Başkan Vekili. (İnsan Kaynakları ve 

Eğitim Dai.Bşk.E.1395935) 

 

VII. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS BAġKANI: Peki bilgilendirme için teĢekkür ederiz. ġimdi buradaki Önergelerin 

değerlendirmesine geçiyoruz. 1? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Doğrudan oylansın.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? Ek1 No’lu 

Önergenindoğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle 

kabul edilmiĢtir 2?  

GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? Değerli Meclis 

Üyeleri Ek 2 no’lu ÖnergemizinHukuk Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiĢtir. 3? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe - Hukuk.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? Ek 3 no’lu 

ÖnergemizinPlan ve Bütçe - Hukuk Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; 

kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiĢtir. 4? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe - UlaĢım.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? Ek 4 no’lu 

Önergemizin Plan ve Bütçe - UlaĢım Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiĢtir. 5? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk - Bütçe - Çevre.  
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MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ?Ek 5 no’lu 

ÖnergemizinPlan ve Bütçe – Hukuk – Çevre ve SağlıkKomisyonlarımıza havale edilmesini 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiĢtir. 6? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk - Bütçe.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? Değerli Meclis 

Üyeleri Ek 6 no’lu ÖnergemizinPlan ve Bütçe – Hukuk Komisyonlarımıza havale edilmesini 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiĢtir. 7? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe - ġirketler Komisyonu, acil kaydıyla.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? Ek 7 no’lu 

ÖnergemizinPlan ve Bütçe – ġirketler Komisyonlarımızaacil kaydıylahavale edilmesini 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiĢtir. 8? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: 8 ve 9 Bütçe Komisyonu. Ġkisi de acil kaydıyla. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? Ek 8 ve Ek 9 no’lu 

Önergelerimizinacil kaydıylaPlan ve Bütçe Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiĢtir. 10? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: BaĢkan‟ım 10 ve 25 aradaki tüm maddeler dâhil Ġmar Komisyonuna. 

Ancak bu maddelerdeki 19, 20, 21 ve 22. maddelerin acil kaydı olarak.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? ġimdi Değerli Meclis 

Üyeleri, Ek 10 no’lu Önerge dâhil Ek 25 no’lu Önerge dâhil aradaki tüm ÖnergelerinĠmar 

ve Bayındırlık Komisyonumuza havale edilmesini; ancak 19, 20, 21, 22 ve 24. maddelerinde 

acil kaydıylaĠmar ve Bayındırlık Komisyonuna havale oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiĢtir. 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Bir tane okutularak… 

MECLĠS BAġKANI: Bir tane okunarak alacağımız bir Önergemiz var. Buyurun.  

DĠVAN KATĠBĠ:Aliağa İlçesi Kültür Mahallesi 2900 parsel, 890 ada 1 parsel, 891 ada 1 ve 2 

parseller ile 1442 ada 2, 3, 4 ve 5 parselleri kapsayan alanda "Mevcut Konut Alanı, 

Günübirlik Tesis Alanı, Park ve Yeşil Alan" kullanım kararlarının yeniden düzenlenerek 

"Park ve Yeşil Alan" 'ın bir kısmının "Mevcut Konut Alanı", "Günübirlik Tesis Alanı" nın 

bir kısmının "Rekreasyon Alanı" olarak belirlenmesine yönelik plan müellifince hazırlanarak 

Belediye Başkanlığımıza sunulan 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği önerisinin 

incelenerek 5216 sayılı Yasanın 7/b maddesi uyarınca karara bağlanması hususunu 

tensiplerinize arz ederim.(İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1394177) 
MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar… 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Ġlgili madde Gündem‟e alınsın ve Ġmar Komisyonu. 

MECLĠS BAġKANI: Ġmar Komisyonuna? Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVĠNÇ? 

Okunan Ek 26 no’lu Önergenin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonumuza acil kaydıyla havale 

edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiĢtir. ġimdi 

Önergeler tamam galiba, değil mi ArkadaĢlar?  

GAMZE GÜL ÇAMUR: Evet.  

 

VIII. KOMĠSYONLARDAN GELEN RAPORLARIN GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS BAġKANI: O zaman Komisyon Raporlarının GörüĢülmesi maddesine geçebiliriz. 

Evet? 

GAMZE GÜL ÇAMUR: BaĢkan‟ım Komisyonlarımızdan 73 rapor gelmiĢ. Hepsi de 

oybirliğiyle geldiği Ģekliyle oylansın. 

MECLĠS BAġKANI: BaĢkaca bir görüĢ var mıdır? Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın 

SEVĠNÇ?  BaĢkaca bir görüĢ olmadığına göre? 1 dâhil, 73 dâhil, değil mi? 73 değil mi?  

GAMZE GÜL ÇAMUR: Evet 73.  

MECLĠS BAġKANI: Değerli Meclis Üyeleri 1 no’lu Komisyon Raporu dâhil 73 no’lu 

Komisyon Raporu dâhil aradaki tüm Komisyon Raporlarımızın Komisyonlardan geldiği 

Ģekilde oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle Komisyonlarından geldiği 

Ģekilde kabul edilmiĢtir. 
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IX. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLĠS ÜYELERĠNĠN MAZERETLERĠNĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS BAġKANI: Değerli Meclis Üyeleri Toplantıya Katılmayan Meclis Üyelerimizin 

Mazeretlerini kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul 

edilmiĢtir.  

 

X. GÜNDEM DIġI KONUġMA TALEPLERĠ 

MECLĠS BAġKANI: Gündem DıĢı KonuĢma talebi var mıdır?  

SALONDAN: Yok. 

HÜSSNÜ BOZTEPE: Var, nasıl yok… 

MECLĠS BAġKANI: VararkadaĢ… Gündem DıĢı KonuĢma talebi isteyen varsa? Sayın 

BOZTEPE var, Sayın HIZAL var, peki. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Ġki arkadaĢımız var. Tamam. Değerli 

ArkadaĢlar oturursanız Meclis bitmedi henüz. Sayın HIZAL buyurun. (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Buyurun. Sayın, Sayın 

BOZTEPE. Sayın HIZAL buyurun. Evet. Değerli ArkadaĢlar. 

ÖZGÜR HIZAL: Sayın BaĢkan bir uğultu geliyor. Ġsterseniz arkadaĢlar ayrılmak isteyenler 

ayrılabilir.  

MECLĠS BAġKANI: Buyurun. 

ÖZGÜR HIZAL: Ama söyleyeceklerimizi muhtemelen duyarlar. Ama salonda duymak isteyen 

varsa salonda durabilir tabii yani. Evet. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Estağfurullah müsaade niye verelim canım? 

Merakla beklediğinizi biliyorum. Sayın UlaĢ Bey. Evet. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: UlaĢ‟ın haberi var herhalde.Evet, Sayın Hatibi dinleyelim. 

ÖZGÜR HIZAL: Özellikle senin duymanı istiyorum. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL buyurun. 

ÖZGÜR HIZAL: Özellikle senin duymanı istiyorum. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL buyurun.  

ÖZGÜR HIZAL: Ağlanacak hâlinize nasıl gülüyorsunuz… Göreceksiniz. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL buyurun.  BaĢkan‟a hitap edin lütfen. Evet, Buyurun. 

ÖZGÜR HIZAL: Sayın BaĢkan, Çok Kıymetli Meclis tekrar hepinizi saygıyla ve sevgiyle 

selamlıyorum. ġimdi tabii az önce bir seçim değerlendirmesi yaptık. Seçim değerlendirmemizi 

maalesef ki nezaket üzerinden yapılan bir eleĢtiriyle görmüĢ olmanın da üzüntüsünü yaĢıyoruz. 

ġimdi Sayın BaĢkan, biz burada 4 yılı aĢkın bir süredir ki dönemimizin artık sonuna 

yaklaĢıyoruz, 4 yılı aĢkın bir süredir Ġzmir'in temel sorunları üzerinde tartıĢıyoruz. Ġktidar Partisi 

Mensubu ArkadaĢlarımız, Muhalefet Mensubu bizler, bize oy veren Ġzmirlilerin haklarını ve 

hukuklarını korumak için bir mücadele veriyoruz. Ve bazen farklı düĢünebiliyoruz, farklı yönde 

kararlar alınabiliyor. Ġzmir'in en temel sorunlarından bir tanesi nedir Sayın BaĢkan? Hepimiz 

biliyoruz ki, Ġzmir'in en temel sorunu maalesef ki deprem, deprem gerçeği ve kentsel dönüĢüm. 

ġimdi bir Ģehirde kentsel dönüĢüm neden yapılır? Bir Ģehirde kentsel dönüĢümün yapılmasının 

birçok nedeni vardır elbette ki. Sosyo-ekonomik birçok nedeni vardır. Ama Ġzmir gibi bir Ģehirde 

bir kentsel dönüĢüm yapıyorsanız bunun temel nedeni, depremdir. Yani depreme dayanıksız 

olduğunu düĢündüğümüz bir yapıyı dönüĢtürerek, depreme dayanıklı hâle getirerek Ġzmirlilerin 

daha sağlıklı konutlarda yaĢamalarını sağlamaktır. Temel amaç budur. ġimdi Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesi 10 yılı aĢkın bir süredir bir kentsel dönüĢüm faaliyeti içerisinde. Detay vermeyeceğim 

tabii yani bu kadar süre içerisinde eksik yaptı, yavaĢ yaptı... Bunlar bir eleĢtiri konumuzdu, 

bunları defalarca dile getirdik. Bunların tamamlanması, hızlandırılması noktasında elbette ki bir 

çaba gösterilmesi gerektiğini söylüyoruz, söylemeye de devam edeceğiz. Bizim görevimiz de 

budur zaten. Ama yakın zamanda Ġzmir'de gerçekten çok büyük bir skandala imza atıldı Sayın 

BaĢkan. Bugüne kadar bu kürsülerden yaptığımız belki de en hassas konuĢmayı yapacağım 

bugün. Çünkü Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi 150 yıllık tarihindeki en büyük skandal, belki de tek 

skandala imza attı diyebilirim. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan 

sesler ve sözler.) Dinleyecek misiniz arkadaĢlar? (Salondan ses kayıtlarında 
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anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL, lütfen. Sayın HIZAL dinliyoruz. 

ÖZGÜR HIZAL: Sayın BaĢkan… 

MECLĠS BAġKANI:  Dinliyoruz, dinliyoruz. 

ÖZGÜR HIZAL: ArkadaĢlar… 

MECLĠS BAġKANI:  Dinliyor… ArkadaĢlar, Sayın Hatibi dinleyelim. 

BÜLENT KÖKLÜ: Bekliyoruz. Dinliyoruz. 

ÖZGÜR HIZAL: Ġlhan Bey, Ġmar Komisyonundaki hassasiyetinizin tamamı demek ki 

yalanmıĢ. Ġmar Komisyonundaki hassasiyetlerinizin tamamı siyasetmiĢ.Ġmar Komisyonundaki 

hassasiyetlerinizin tamamı göz boyamaymıĢ demek ki. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Evet. ġimdi kalkar kendisi cevap verir Murat 

Bey. 

MECLĠS BAġKANI: ArkadaĢlar… 

ÖZGÜR HIZAL: Kalkar kendisi cevap verir.  

MECLĠS BAġKANI: Evet. ArkadaĢlar lütfen. 

ÖZGÜR HIZAL: Evet… Kalkar kendisi cevap verir. Ben konuĢurken Grubunuzdaki bir 

arkadaĢın bu kadar hassas bir konuda gülmesi yazık değil; ama benim eleĢtirim yazık değil mi 

Murat Bey? 

MURAT AYDIN: BaĢkan‟a hitap edin… 

ÖZGÜR HIZAL: Evet. Ben BaĢkana hitap ediyorum. Sayın BaĢkan… 

MURAT AYDIN: BaĢkan‟a hitap edin… 

ÖZGÜR HIZAL: Evet. ġimdi, Ģimdi… 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar, lütfen. 

MURAT AYDIN: Kendi aramızda konuĢuyoruz senin için.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL, Sayın HIZAL buyurun devam edin, devam edelim.  

ÖZGÜR HIZAL: Evet, ġimdi Sayın BaĢkan… ġimdi, demek ki “Ġzmir'in temel sorunu 

deprem.” dedik. “Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi de kentsel dönüĢüm konusunda baĢarısız” dedik 

ve bu Meclis‟te bu tartıĢmalar devam ederken önümüze bir Önerge geldi. Ve bu Önergede iĢin 

hızlandırılması adına Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin bir iĢtiraki olan ĠZBETON‟a kentsel 

dönüĢüm faaliyetlerinin yapılması için bir oylama yapıldı. Ġlk oylama, ilk Önerge geldiğinde dün 

gibi hatırlıyorum, hepimiz hatırlıyoruz, sizler de çok iyi hatırlıyorsunuz, ne dedik? “Biz buna 

oybirliği veriyoruz Sayın BaĢkan. ĠĢin yapılabilmesi için önünü açmak adına oybirliği veriyoruz; 

ama bir takım soru iĢaretleri var kafamızda, birtakım hususlarda hâlâ mesele netleĢmedi.” dedik. 

Siz de Sayın BaĢkan‟la bu Ģehrin Belediye BaĢkanı da çıkıp “Biz Ģirketimize ĠZBETON‟a 

güveniyoruz, ĠZBETON bu iĢi en sağlıklı bir Ģekilde yürütecek.” dedi. Ve sonrasındaki 

dönemlerde gördük ki aslında bu iĢ çok sağlıklı yürütülmüyordu. Ġzmir BüyükĢehir Belediye 

Meclisinin bütün iradesini ortaya koyarak, ortak iradesini ortaya koyarak vermiĢ olduğu bir yetki 

o günlerde kötüye kullanılmaya baĢlandı Sayın BaĢkan, o günlerde. Biz yetkiyi verdikten hemen 

sonra bu iĢi yapmak adına, bu iĢi yaptırmak adına birilerinin, birilerinin ki kimler olduğunu 

birazdan anlatacağım... Birilerinin apar topar kooperatif kurarak o iĢleri nasıl aldığı hâlâ 

muamma Sayın BaĢkan. Ve o kooperatiflerin kimlere, hangi firmalara, hangi kiĢilere bu inĢaatları 

yapılması için bu iĢlerin nasıl ve hangi niyetle verdiği muamma Sayın BaĢkan. Ve biz burada 

bunları defalarca dile getirdik. “Hukuki dayanaktan yoksun.” dedik. Ve dedik ki “ĠZBETON ile 

kooperatifler arasında imzalanmıĢ protokolleri ve sözleĢmeleri bize verin.” dedik. “Ġncelemek 

istiyoruz.” dedik. “Bu yetkiyi biz verdik.” dedik.  Ve hatta ve hatta Sayın Tunç SOYER'le yapmıĢ 

olduğumuz Ġzmir'e dair bir görüĢmede, kendi bürokratlarının olduğu bir ortamda, o dönemin 

CHP Ġl BaĢkanı, o dönemin AK Parti Ġl BaĢkanının olduğu bir ortamda kendisine Ģu ifadeyi 

kullandım. “Sayın BaĢkan, burada birtakım soru iĢaretleri var ve bu soru iĢaretlerinin giderilmesi 

adına o sözleĢmenin tarafımıza verilmesini talep ediyorum.” dedim. Ve Sayın BaĢkan da tüm 

nezaketiyle “Elbette ki Özgür Bey, o sözleĢme, o protokol yarın, en geç yarın ya da bir sonraki 

gün tarafınıza verilecek.” dendi. Ne oldu? O sözleĢme bizlere buradaki bürokratlar tarafından, 

ilgili bürokratlar tarafından, yani ĠZBETON tarafından verilmedi. Ve çıktım ben bu kürsüden ne 

dedim? “Siz bir Ģeyler saklıyorsunuz, siz çok Ģeyler saklıyorsunuz.” dedim. Birileri güldü az 

önce güldükleri gibi gülmeye devam ettiler. Ve ne oldu, ve ne oldu? Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi 
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“demir hırsızı” damgası yedi. “Beton hırsızı” damgası yedi… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Evet, evet… Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi, 

150 yıllık BüyükĢehir Belediyesinin geldiği nokta. Kentsel dönüĢüm faaliyeti yapacak, inĢaat 

yapacak. Demir eksikliğinden dolayı o inĢaat mühürlenecek, beton eksikliğinden dolayı o inĢaat 

mühürlenecek arkadaĢlar. Buna ne derler? Demir ve beton hırsızlığı derler arkadaĢlar. (Salondan 

ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Demir ve beton hırsızlığı 

derler arkadaĢlar. Ve bu olay nasıl çıktı ortaya, nasıl çıktı? Bir Milletvekilimiz Eyüp Kadir 

ĠNAN, bir tweet attığında ortaya çıktı. Cesaretle hiçbiriniz çıkıp burada, bu hususta, bugüne 

kadar bir açıklama yaptınız mı? Yapmadınız. Ne oldu? Basına düĢtü. Kamuoyunun bilgi sahibi 

olduğunu gördük. Bizler de bu iĢin takipçisiydik ve sonuçta çok daha hazin tablolarla karĢılaĢtık. 

Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin bir kentsel dönüĢüm inĢaatı baĢka bir belediye tarafından, demir 

eksikliğinden dolayı mühürleniyor. Ve sonrasında ne oluyor? Bir açıklama yapılıyor Kıymetli 

ArkadaĢlar, bir açıklama yapılıyor. Ne bu açıklama? Hemen size okuyayım. Sayın BaĢkan bir 

açıklama yapıyor, BüyükĢehir Belediyesi bir açıklama yapıyor. Ne diyor? “Bir iletiĢim kazası, bir 

iletiĢim kazası.” Nasıl bir iletiĢim kazasıymıĢ arkadaĢlar? ġimdi inĢaat mühendislerimiz var, 

kamuyla iĢ yapan, geçmiĢ dönemde kamuda bürokrat arkadaĢlarımız var ki kendi bilgi ve 

deneyimine çok değer verdiğim Kemal Ağabey var, ĠYĠ Parti Grup BaĢkan Vekili. Sayın BaĢkan, 

düĢünebiliyor musunuz? Kamunun yaptırdığı bir inĢaata, dolayısıyla Kamunun Mühendisleri 

gidecek, kontrol edecek. Çok doğal bir durum değil mi Kemal Ağabey, Sayın BaĢkan? ĠĢ o. En 

büyük iddianız da buydu, “Biz kontrol ediyoruz.” dediniz. Evet, doğru, kontrol ediyorsunuz. Ve 

iletiĢim eksikliğine bakıyoruz, mühendisler gitmiĢ, kontrolü yaparken eksik hususları tespit 

etmiĢler ve bu eksik hususlarla ilgili firma kimse, taĢeron diyorsunuz, X firma diyorsunuz, Ģahıs 

diyorsunuz… Ne derseniz deyin. DemiĢ ki, “Bunlar bunlar hatalı ve bu hatalı 

durumlardüzeltilmeden buraya kesinlikle ama kesinlikle beton dökmeyiniz.” Bu uyarısına 

rağmen bakın iletiĢim eksikliği, bu iletiĢim yapılmıĢ. SöylenmiĢ kendilerine, saat verilerek, 

raporda var. Bu buradaki Bürokrat ArkadaĢların tuttuğu rapor. Sonrasında, bu denetimler devam 

ederken bir bakmıĢlar, bir bakmıĢlar beton mikserleri geliyor ve beton dökmeye baĢlıyorlar. Bu 

Mühendis ArkadaĢlar da alandan ayrılıp, tutanağı tutuyor. ġimdi, Ģimdi, evet, Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesinin basiretli mühendisleri ve bürokratları her zaman söylediğim gibi sorun bürokraside 

değil, sorun baĢka bir yerde. ġimdi ona geleceğiz. ġimdi Kıymetli ArkadaĢlar, bu bu… Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesinin Bürokrasisiyle ilgili asla laf söylemedim, söylemeyeceğim de ama 

baĢka bir yere laf söyleyeceğim. ġimdi bu cüreti, bu iĢi yapan kiĢi ya da kiĢiler nereden buluyor 

Kıymetli ArkadaĢlar? Bu gücü nereden buluyor? Bu gücü, bu cüreti nereden buluyor? Sorumuz 

bu. ġimdi, Kıymetli ArkadaĢlar, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin Kontrol Mühendisleri gidiyor 

“Yapmayın” diyor, “Hadi oradan, sen de kim oluyorsun.” diyorlar ve onlar oradayken siz, beton 

mikserlerini getireceksiniz ve dökeceksiniz. Çaldığınız demire rağmen. 

MECLĠS BAġKANI: Özgür Bey toparlayalım mı?  

ÖZGÜR HIZAL: Toparlayacağım. 

MECLĠS BAġKANI: Lütfen. 

ÖZGÜR HIZAL: Evet. ġimdi bu cüreti nereden buluyorlar arkadaĢlar? Bu cüret nereden 

bulunuyor Sayın BaĢkan, söyleyeyim. Yine bu kürsülerden, yine bu kürsüden bir eleĢtiri ortaya 

koymuĢtum. Genel itibarıyla hukuki bir eleĢtiri ortaya koymuĢtum, genel itibarıyla usulü eleĢtiri 

ortaya koymuĢtum. Bunların tamamlanması söz konusu olması gerektiğini söylemiĢtim ama bir 

konuĢmamda bir teknik eleĢtiri ortaya koymuĢtum, Gaziemir'deki yine benzer bir kentsel 

dönüĢüm alanıyla ilgili. Ne demiĢtim? DemiĢtim ki; “Gaziemir'de Genel BaĢkanınıza temel 

attırdığınız ama sözde temel olan bölgede, inĢaatta birtakım problemler var.” dedim. Neydi o 

problemler Sayın BaĢkan? O problemler, zeminle ilgili problemdi, zeminle alakalı bir rapor 

hazırlanmıĢtı. O rapor, zemin iyileĢtirilmesi yapılması gerektiğini söylüyordu. Peki, ne oldu? Ne 

oldu biliyor musunuz Sayın BaĢkan? Bu iĢi verdiğimiz Ģirketin, yani ĠZBETON‟un Genel 

Müdürü, Ģu an CHP Ġl BaĢkanı olan o dönem bütün kooperatiflerin koordinatörü olan kiĢi, 

Gaziemir'deki Kooperatif BaĢkanı ne yaptı? Bürokratlara baskı yaptı. “Bu raporu düzeltin.” diye. 

ĠĢte bu cüret, bugünkü cüret, bu rapordaki cüret oradan geldi. Birileri o kooperatifleri kurarken 

bir takım siyasileri arkasına alınca, birtakım CHP'li Siyasetçileri arkasına alınca bu cüreti 

gösteriyorlar Sayın BaĢkan. 
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MECLĠS BAġKANI: Evet, toparlayalım Sayın HIZAL. 

ÖZGÜR HIZAL: ġimdi Sayın BaĢkan. Eğer, bu Ģehrin Belediye BaĢkanı Tunç SOYER, o gün 

bu eleĢtirilerimizi göz ardı etmeyip, çıkıp ilgili kiĢilerle ilgili, kiĢilerle ilgili gerekli iĢlemleri 

yapmıĢ olsaydı bugün bunlarla karĢılaĢılmayacaktı. Bugün Ġzmir'in gerçekten çok büyük bir 

ayıbıyla karĢı karĢıyayız. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin ayıbıyla karĢı karĢıyayız. Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesi adeta bir “demir hırsızı” damgası yemiĢtir Sayın BaĢkan. Bitiriyorum 

Sayın BaĢkan. 

MECLĠS BAġKANI: Lütfen lütfen...  

ÖZGÜR HIZAL: Bitiriyorum. ġimdi, biz burada Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi olarak 

ĠZBETON‟a bir yetki verdik, az önce söylediğim gibi. Ama o yetki kötü kullanıldı, kötü 

kullanılmaya devam ediyor. O yetkiyi kötü kullanan kiĢiler, o yetkiyi kötü kullanan kiĢiler, siz 

ister eleĢtirin, ister kızın, ister bağırın, ister üzülün, ister sevinin hiç fark etmez ama 

söyleyeceğim. O yetkiyi kötü kullanan kiĢiler bugün kendi siyasi ikballeri için ĠZBETON‟u da 

kullanıyor, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin kurumsal yapısını da kullanıyor ve Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesini böyle rezil bir duruma sokuyor. Bu ayıp da gerçekten Cumhuriyet Halk Partisi 

Grubuna yeter diyorum. Saygılar sunuyorum. (16 dakika 31 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki, teĢekkür ederim. Sayın BOZTEPE buyurun ve söz vereceğim. 

Sayın BOZTEPE buyurun. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan, Değerli Meclis Üyeleri ilk önce karavanlarla ilgili Sayın 

Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ve Ġlçe Belediyesindeki Bürokrat ArkadaĢların yaptığı çalıĢmalar 

için hepsine çok teĢekkür ediyorum. Fakat evet, o yazılan bölgelerde çalıĢmalar oldu fakat 

oralarda çıkan karavanlar, bu sefer kent içindeki otoparklara girdiler. Özellikle Ģimdi o videoyu 

ben yine çektim, yine MaviĢehir‟de yine Bostanlı‟nın birçok yerinde özellikle ara sokaklarda. 

Yani bizlerin park etmesi gereken, oradaki vatandaĢların kendilerinden %45‟le iĢte %40 terk 

edilen ve orada yapılan otoparklara kendilerini park etmesi gerekirken, oralara bu karavanları 

park etmesini de engellerse… KarĢıyaka Belediyesi de bunlarla ilgili yaptığı çalıĢmaları 

biliyorum. Bütün Karavanların üstlerinde yazı bastılar. Eğer ki çekmeseler kendileri 

“çekeceğim” diye yazdılar. Evet, Sayın BaĢkan, Değerli Meclis Üyeleri ben de aslında yeni bir 

dönem sayılır. Yerel yönetimler olarak değil ama genel seçimler olarak Ġktidar, Ankara Hükümeti 

olarak yeni bir dönem baĢlıyor. Tüm Milletvekillerine baĢarılar diliyorum. Hem Cumhur Ġttifakı 

hem Millet Ġttifakı hem de diğer bileĢenler hepsini inĢallah baĢarılı olmasını diliyorum. Bu kente 

kim ne kadar katkı yaparsa, biz yanında dururuz ve “doğruya doğru, eğriye eğri” deriz. Biraz 

sonra söyleyeceğim lafları da inĢallah aynı Ģekilde karĢılarsınız. Evet, Sayın BaĢkan gerçekten de 

demin Özgür BaĢkan konuĢtu. Kooperatiflerle ilgili özellikle bizim Grubumuzda Hakan BaĢkan 

olsun, Özgür BaĢkan olsun, ben üçümüz de bu konuyla ilgili defalarca konuĢtuk. Sizlere çok 

desteğimiz de oldu, daha sonra uyarılarımız oldu. Bu olay Özgür BaĢkan‟la ben bir haftayı geçti, 

paylaĢtık ve biz Ģunu karar aldık kendi aramızda. Dedik ki, “bunun evrakını da bir görelim ki ne 

olur ne olmaz. Bizi yanlıĢ yönlendirebilirler.” diye ve daha sonra ortaya çıktı ki bu yeni değil 

Değerli ArkadaĢlar. Bir seneye yakındır bu tartıĢmalar vardı. O bölgedeki kooperatiflerde 

devamlı var. Bu bir kez, herhalde sanırım en son buradaki arkadaĢlar da inĢaatçı olan arkadaĢlar 

bilir. En son “yeter artık” deyip, böyle bir rapor tutma gereği duymuĢlar. Aslında burada Raporu 

okursam oradaki üye arkadaĢlarımız çok tedirgin olurlar. Bu kadar çok vahim sözcükler ve 

hatalardan bahsediliyor ki onun için burada onu bugün okumayacağım; ama oradaki yarın öbür 

gün çoluk çocuğuyla yaĢayacak insanların da oraya bir bedel ödüyorlar. Bu bedelin karĢılığında 

da bir mezar ev değil, baĢlarına çökmeyecek, evlerin içinde rahat rahat oturabilecekleri, huzurlu 

oturabilecekleri hatta bina sağlam bile olsa bu söylentilerden dolayı yarın öbür gün bir deprem, 

bir bir sallantı olunca herkes evden kaçar. Özellikle MaviĢehir'de bu deprem olduğu zaman ben 

kendi ailemde biliyorum; hemen kaçmaya çalıĢtılar. Ben oysa “çıkmayın” derim, “bekleyin” 

derim. Çünkü inĢaatın yapılıĢını biliyorum, o dönemini hatırlıyorum. Hepsini tek tek biliyorum, 

nasıl yapıldığını biliyorum. Yine orası da o dönemin 1992 ile 1996 arasında TOKĠ tarafında 

yapılmıĢtı. O zaman Emlak Konut‟tu ismi. Değerli ArkadaĢlar tabii ki çok büyük bir hata, çok 

vahim bir hata. ġimdi, demin Özgür BaĢkan söyledi. Bakın Gaziemir'deki Gaziemir'deki 

kooperatifin kurucularına bakalım, daha doğrusu yönetimine bakalım. Serdar DENĠZ, bu 

arkadaĢı daha önce yine söylemiĢtik, kime yakın, hangi milletvekiline yakın? Kimin danıĢmanı? 



35 

 

Yine aynı Ģekilde Salim Birol ASLANOĞLU kimdir? Nedir? Sonu ASLANOĞLU herhalde Ġl 

BaĢkanı yakını. Yine Anıl DEMĠRCĠ. Yaren Zeynep ERDAL, Ali Haydar KAYHAN, Fakize 

KAVAK, AyĢe Cansu AYHAN pardon… AyĢe Cansu AYHAN evet. Sayın BaĢkan‟ım bunların 

bazıları KarĢıyaka'da, bazıları Buca'da, bazıları Ġstanbul'da, bazıları ilin baĢka yerlerinde 

oturuyorlar, ikamet ediyorlar ve bunlar kimlere yakın, hangi milletvekillerine yakın olduklarını 

hepimiz biliyoruz. Bunu siz de biliyorsunuz. ġimdi Çiğli'de bir kooperatife baĢladı. Sanırım 

geçen sene Eylül ayında, Eylül ayında temel atıldı. ġimdi ben bugün olay yerine gittim, bir 

bakayım dedim kooperatifi ne aĢamada? Ne kadar iĢ yapılmıĢ? ġimdi Sayın BaĢkan sadece bir 

hafriyatlar var. ġu… ġu, boĢ alan. Yani sadece bir kazılara yapılmıĢ, Murat Bey siz de görmek 

isterseniz, Çiğli'deki burası. Değerli ArkadaĢlar, bakın Ģu alan. Bu alan, boĢ, hiçbir Ģey yok. 

Sanırım 100‟er metre galiba, sanırım 100-150 metrekare civarında iki tane temel atılmıĢ. Birisi 

sanırım Ģantiye binası olarak kullanacaklar ve orada hâlâ Ģu an gördüğüm kadarıyla hafriyat 

yapılıyor, kamyonlar çalıĢıyor. Tabii ki bir seneye yakın, Eylül ayında, 10 aya yakındır bir 

çalıĢma yapılıyor orada ve bu çalıĢmanın bugün bu aĢamada olduğunu görüyoruz. Bakın 

arkadaĢlar, bir kez daha söyleyeceğim, kooperatifçiliği iyi bilen bir arkadaĢınızım. Buradaki 

bayındırlık birim fiyatlarıyla yapılmakta. Bayındırlık birim fiyatları +%10‟la yapılmakta ve artı 

her Ģey, hemen hemen her Ģey yani iğnesinden ipliğe kadar fiyat farkı verilmekte. Eğer ki 

bayındırlık birim fiyatlarında bu fiyat belirtilmemiĢse, proforma faturayla Ticaret Odasından 

onaylanarak burada fiyat farkları alınmakta. Bu da Ģu demektir, yapılan bir 10 milyonluk hak 

ediĢin 6 milyon lira gibi, 6 milyon liranın üstünde bir kâr olduğu ortadadır. Değerli 

ArkadaĢlarım, bu para kimden çıkacak? Bu para Sayın BaĢkan, bu kooperatifin üyelerinden 

çıkacak. Daha doğrusu Ġzmir BüyükĢehir Belediyesine inanan, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesine 

güvenen insanların cebinden çıkacak. Ben, bir 5-10 kooperatif üyesiyle görüĢtüm. Beni arayan 

da oldu, arkadaĢlarım da vardı üye olan. Tabii ki huzursuzlar ve hâlâ buraların 1 milyon 200 bin 

liraya falan biteceğini sanıyorlar. Dün ben bir arkadaĢıma söyledim, “Benim Ģu an en son 

yaptığım” dedim, “hesaplamalarım 3 milyon 300 bin, 3 milyon 400 bin lira.” Bugün gelirken bir 

arkadaĢımız bir kooperatifin Denetim Kurulu üyesiyle görüĢmüĢ. Doğrudur, 1 ay sonra ya da bir 

konut Ģey yapılacak, Genel Kurul yapılacak, 3.5 milyon liraya çıkarılacak. 3.5 milyona çıkacak 

ama diyorlar 6 milyon lira burası edecek. Hayır. 3.5‟a da bitmeyecek buralar, buralar 5 milyonu 

bulacak. O zaman 6 milyona satabilir; ama bence 5 milyon liranın bugünkü değerle olursa 10 

milyon lira gibi olacak. Burada ben daha önce gene söyledim, bir konutu kendilerine yapıyorlar 

müteahhit ve kooperatifteki arkadaĢlar, bir konutu oradaki arsa sahibine yapıyorlar, iĢte bir konut 

da Ģeye karĢılık, kat karĢılığı alınan yer. Yani bizim Sayın BaĢkan‟ın, Tunç SOYER‟in söylediği 

gibi bir konut size yapıyor, bir konut kendine yapmıyor, hayır. Bir konutuna müteahhit ve diğer 

arkadaĢlara yapılıyor. Bunu da… 

MECLĠS BAġKANI: Sayın BOZTEPE, toparlayalım mı? 

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan‟ım, 10 dakika olmamıĢ galiba 8 dakika… 

MECLĠS BAġKANI: 10 dakika süre yok zaten, toparlayalım diyorum. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Tamam, toparlarız Sayın BaĢkan‟ım. 

MECLĠS BAġKANI: Toparlayalım diyorum. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Değerli ArkadaĢlar, Sayın BaĢkan… 

MECLĠS BAġKANI: Buyurun. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Ben hiç germek de istemiyorum zaten.  

MECLĠS BAġKANI: Eyvallah. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Dikkat ederseniz çok da sakin konuĢmaya çalıĢıyorum.  

MECLĠS BAġKANI: Aynen öyle. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Bu üyelere gerçekten de üzülüyorum. Bakın, bu üyeler bir gün gelecek, bu 

Meclisin önünde eylem yapacaklar. Temenni ediyorum ki o zaman bizler bu Meclis‟te olmayız 

da o gün baĢka birileri olacaktır belki de. Belki bizlerin bazıları da olabilir; ama biz Ģahit 

olmayız. Bu olacak bu. Bakın, gelecekler ve burada eylem yapacaklar. Çünkü ciddi bir soygun 

var bu iĢte. Bakın, korkunç rakamlar Sayın BaĢkan. Bayındırlık birim fiyatları +%10. Yine dün 

bir arkadaĢım var, Ġzmir‟in çok köklü, eski müteahhitlerinden. Daha önce teklif etmiĢler, gelin 

burayı beraber yapalım, altyapısı, Ģunu… “Biraz araĢtırınca girmedim.” dedi, “Girmedim.” dedi, 

“Girmedim Hüsnü.” dedi. Çok eski bir arkadaĢımdı. Hem de CHP‟li de o arkadaĢ, AK Partili 
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falan da değil. Yani Sayın BaĢkan, ne konuĢulabilir? Özgür BaĢkan demin bir tutanaktan bahsetti, 

daha önce tutulmayan tutanaklar var. Daha önce tutulmayan tutanaklar var. Daha önce çok 

tartıĢma olmuĢtu o kooperatiflerde, bunların hepsinde olmuĢ.  

MECLĠS BAġKANI: Evet. 

HÜSNÜ BOZTEPE: ĠtiĢme kakıĢmalar olduğu söyleniyor. Bunu bilemiyorum ben Ģahit 

değilim; ama söyleniyor bunlar. Sayın BaĢkan… 

MECLĠS BAġKANI: Toparlayalım.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi olarak bu iĢe derhal “Dur.” demeliyiz.  

MECLĠS BAġKANI: Peki.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Bu iĢi nasıl çözerizi konuĢmalısınız. Bu iĢ iletiĢim hatası Ģu bununla 

olacak Ģeyler değil. Değerli BaĢkan, ben hepinizi sevgiyle selamlıyorum.  

MECLĠS BAġKANI: Peki.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Temennim diğer kooperatiflerin baĢına gelmeden bu iĢe önlem almanız. 

Hepinize saygılar sunuyorum. (9 dakika 48 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Çok teĢekkür ederim. Yusuf Bey, buyurun. O ne? Hayrola… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Sayın BaĢkan, Değerli Belediye Meclis Üyelerimiz, Basınımızın 

Güzide Temsilcileri ve bizleri ekranları baĢında izleyen, dinleyen Değerli Ġzmirli 

hemĢehrilerimiz, ben birkaç konuda kendi adıma söz almıĢ bulunmaktayım. Çok fazla 

uzatmadan en sonunda da küçük bir sürprizle konuĢmamı tamamlayacağım. Kıymetli Meclis 

Üyelerimiz 4 yılı aĢkın süredir beraber görev yapmaktayız; ama geldiğimiz noktada Ġzmirli 

hemĢehrilerimize türlü vaatler veren ve onlara hizmet etme noktasında hedefleri, planları, 

projeleriyle aslında çok güzel bir görüntü çizen, aĢkla, çiçekle, böcekle bir görüntü çizen bir 

Belediye BaĢkanımız vardı. Maalesef geldiğimiz noktada bunların birçoğunun hayal kırıklığı 

olduğunu, yapılan iĢlerin maalesef beceriksiz kadrolarla ne hale geldiğini hep beraber görmüĢ 

olduk. Tunç BaĢkan sayesinde artık ağlanacak halimize gülüyoruz. VatandaĢlarımız maalesef 

“Ġzahı olmayan Ģeyin mizahı olur” diyerek, o sırada Tunç SOYER baĢlığıyla çeĢitli tweetler 

attılar ve “TT” listesine girdiler, sizler de bunu gördünüz. BaĢkanımız maalesef bunların ve 

Ģehrin ilgisizliğinden bahsederek maalesef o da küçük bir tweetle atıfta bulunarak kenara çekildi. 

Bunların sadece bir mizah olduğunu ama o sırada neler yaptığını birkaç tweetle art arda bizlere 

ifade etmeye çalıĢtı. Ancak ben vatandaĢlarımızın çeĢitli paylaĢımları ve bizlerin gözlemlediği 

birkaç konuyu sizlerle paylaĢacağım. Mesela “YaĢayan Körfez Hedefi” demiĢtiniz, Ġzmir 

Körfezi‟nde denizin sığılaĢma sorunu nedeniyle arabalı vapurlar maalesef karaya oturdu. Diğer 

yandan KarĢıyaka‟da “Prestij Projesi” diye açıkladığımız Opera Binasına neredeyse 1 yılı 

aĢkındır çivi dahi çakılmıyor. Çiğli‟deki tramvay inĢaatından bahsetmek istiyorum. Ödeme 

yapılmadığı için müteahhit firmanın yaklaĢık 1,5 aydır herhangi bir iĢlem yapmadığını bizler 

gözlemledik ve basında da takip ediyoruz. Yollarımız, parklarımız maalesef içler acısı. Bu 

örnekler ardı ardına dizilerek devam eder. Ama ben sizlerin çok vaktini almayacağım, en 

önemlisiyle sonuçlandırayım. Biraz önce Grup BaĢkan Vekilimiz Sayın Özgür Bey ve Hüsnü 

BaĢkan da ifade ettiler zaten kooperatif konusu. “Ġzmir en Dirençli Kent oluyor.” dediniz. 

BüyükĢehir Belediyesinin Ģirketi ĠZBETON‟un yüklenici firma olarak yaptığı Örnekköy Kentsel 

DönüĢüm ĠnĢaatı‟nda, Özgür BaĢkan‟ın da ifadesiyle çünkü buna ifade edecek baĢka bir tarafını 

bulamıyoruz. Demir ve beton hırsızlığından dolayı Türkiye‟ye gündem olduk. Biz bu projelerin 

baĢarılı sonuçlarıyla gündem olmak isterdik; ama yine maalesef ortaya bir hüsran çıktı. Ancak 

Tunç BaĢkan yaptığı paylaĢımda, “yüklenici hatası” diye atfettiği ĠZBETON ben hatırlatmak 

isterim ki BüyükĢehir iĢtiraki olan bir firma ve bu firmayı maalesef sizler yönetiyorsunuz. ĠĢte bu 

tam anlamıyla bir skandal. CHP‟nin, BüyükĢehir Belediyesinin, Ġzmir depreminden asrın 

felaketinden ders almadığı ayan beyan ortada. “CumhurbaĢkanlığı seçimleri Ġzmir‟de yapılsaydı 

KILIÇDAROĞLU CumhurbaĢkanı seçilirdi.” gibi akıllara ziyan açıklamalarda bulunan ve 3 ay 

öncesine kadar kooperatifin baĢkanlığını yapan, CHP Ġl BaĢkanı ġenol ASLANOĞLU‟nun bu 

konuyla alakalı açıklamaları var mı? Bizler duymadık bir açıklama bekliyoruz bizler ve 

Ġzmirliler. Ayrıca seçim süreci boyunca, “DeğiĢimden yana oyunuzu kullanın.” diyen Sayın 

SOYER ve ArkadaĢları girdiği her seçimi kaybeden ve bir ismin arkasından oy isteyerek 

toplumu bence kandırmıĢlardır. Peki, kendisi CHP‟deki değiĢim konusunda neler 

düĢünmektedir? Bunu da CHP kadroları oldukça merak etmektedir…(Salondan ses 
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kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Evet evet evet. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Kendi içinizdeki bir problemdir çözersiniz.  

MECLĠS BAġKANI: Evet, Değerli ArkadaĢlar. Buyurun Yusuf Bey… 

SALONDAN: Genel BaĢkan hakkında ne düĢünüyoruz sana ne? (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

MECLĠS BAġKANI: Evet evet evet. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Ben orada su içeyim, siz itiraz edin…(Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Ben merak ediyorum. Ġzmirliler de merak 

ediyor.  

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar, Yusuf Bey…  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Kıymetli Belediye Meclis Üyelerimiz. 

MECLĠS BAġKANI:  Sayın Hatip...  

ĠRFAN ÖNAL: Söz istiyorum BaĢkan‟ım. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Sakin olun siz de söz alırsınız…  

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Bakın bensöz istedim 

MECLĠS BAġKAN VEKĠLĠ: Değerli ArkadaĢlar… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Sakin olun. 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar Değerli ArkadaĢlar… Her Meclis Üyesi arkadaĢıma 

söz vereceğim. Hiç merak etmeyin… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  

ĠRFAN ÖNAL: Sayın BaĢkan‟ım…  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Değerli Belediye Meclis Üyeleri, hepimiz hepimiz… 

MECLĠS BAġKANI: Sayın, Sayın ÖNAL…  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Kıymetli Belediye Meclis Üyemiz… 

MECLĠS BAġKANI: ArkadaĢlar… Lütfen. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Size oy verenler bize de oy verdiler. Siz konuĢurken her Ģey hak.  

MECLĠS BAġKANI: Yusuf Bey… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Bizim oyumuz geçersiz mi? Biz de oyla geldik. 

MECLĠS BAġKANI: Lütfen, lütfen… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Siz de söz alır ifade edersiniz. 

MECLĠS BAġKANI: Yusuf Bey... ArkadaĢlar… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Sıkıntı yok.  

MECLĠS BAġKANI: ArkadaĢlar lütfen. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Ben ne konuĢtuğumu çok iyi biliyorum merak etmeyin. 

MECLĠS BAġKANI: Yusuf Bey tamam, tamam. Buyurun. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: BaĢkan‟ım siz sükûneti sağlarsanız ben devam edeceğim. 

MECLĠS BAġKANI: Tamam.Lütfen ama yani.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: ġimdi gelelim asıl meselemize. 14 Mayıs ve 28 Mayıs‟ta sandığa 

giden Kıymetli VatandaĢlarımız tüm dünyaya örnek olacak bir demokrasi dersi verdiler.  Hepsine 

ayrı ayrı teĢekkür ediyoruz. Ve bu teĢekkürlerin en baĢında yıllardır her seçimde bizi zafere 

ulaĢtıran Sayın CumhurbaĢkanımız, Genel BaĢkanımız Recep Tayyip ERDOĞAN‟a ve ona 

destek olan omuz omuza çalıĢmaktan Ģeref ve gurur duyduğumuz teĢkilatlarımıza ayrı ayrı 

teĢekkür ediyorum. Yine zafere hep beraber ulaĢtık. Ancak Ģuna da değinmek isterim. GeçmiĢ 

Meclis toplantılarımızda bazı Meclis Üyesi ArkadaĢlarımız ve Parti Temsilcilerimiz bizlere atfen 

Ģunları kullanmıĢlardı. “Biletleriniz hazır, eĢyalarınızı toplayın, kaçacaksınız, yargılayacağız, 

yargılanacaksınız.” gibi söylemlerde bulunmuĢlardı. Bütün arĢiv kayıtlarımızda, Meclis 

Tutanaklarında bunlar defaatle var. Onlar sosyal medyada ve sipariĢ anket hazırlayan firmalarla 

kendilerini ve seçmenlerini kandıra dururken, bizler Cumhur Ġttifakı Temsilcileri, TeĢkilatlarıyla 

sahadaydık, çalıĢıyorduk. Çünkü sizin algılarınızla bu seçimin kazanılmayacağını çok iyi 

biliyorduk. Yıllardır da zaten bir baĢarıya ulaĢamadınız. Biz sahadaydık. VatandaĢlarımıza 

hemhal olduk. 81 ildeki teĢkilatlarımız çalıĢtı, sandığa sahip çıktı. Bu arada sandıkla alakalı da 

bir teĢekkür de bütün partilerin Sandık Yönetim Kurulu Üyelerine, MüĢahitlerine. “Oy 
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çalacaklar, Ģöyle olacak, böyle olacak.” Ciddi dezenformasyonlar yapıyordunuz. Her sandıkta 

her partinin birçok temsilcisi vardı. Birçok STK‟dan temsilciler vardı. Oyun çalınmayacağını, 

aslında dünyadaki en güvenilir seçimlerinden birini Türk Halkı olarak bizim yaptığımızı da hep 

beraber Ģahit olmuĢ olduk. Seçim sürecinde kimler neler söylemiĢ? Çok kısa onlardan bahsedip 

konuĢmamı toparlayacağım. 

MECLĠS BAġKANI: Lütfen. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Kemal KILIÇDAROĞLU; “Tiranlar, zorbalar hep giderler. O da 6 

ay içinde gidecek” dedi. Ekrem ĠMAMOĞLU; “Ġlk seçimde yollayacağız, gidecekler zaten. Bu 

saatten sonra bu seçimi iktidar kazanamaz” demiĢti. Meral Hanım, Meral AKġENER; “Recep 

Bey, sana sesleniyorum. 1,5 ay kaldı. Gideceğin yere, gideceğini yeni anladın. Amma velâkin 

bundan kaçıĢ yok” demiĢti. Erkan BAġ; “Tam 35 gün sonra Tayyip ERDOĞAN‟ın fotoğraflarını 

tüm devlet dairelerinden indiriyoruz. Hep birlikte söküp atıyoruz. Daha önemlisi kendisini 

hayatımızdan çıkarıp atıyoruz” demiĢti. Bunu biz Menemen‟de de yaĢadık. Biz Menemen 

Belediyesine gelmeden önce Sayın CumhurbaĢkanımızın bir tane dahi fotoğrafı yoktu. 

Elhamdülillah bu ülkenin en yüksek oyuyla seçilmiĢ CumhurbaĢkanı‟nın fotoğrafını oraya asmak 

da bizlere nasip olmuĢtu. Elhamdülillah diyorum; Ama Sera Hanım‟ın da tabii bir paylaĢımı var. 

Onu da ifade edeyim; “Recep Tayyip ERDOĞAN‟dan kurtulmamız 14 gün kaldı, 14 gün” 

demiĢti. O da çünkü genç bir siyasi. Sosyal medyayla seçimin kazanılacağının hayalini 

kuruyordu. Peki, ne oldu? Ülkemizin kadirĢinas insanları 21 yıldır ülkemize sayısız eserler 

kazandıran CumhurbaĢkanımız Sayın Recep Tayyip ERDOĞAN‟ı yeniden göreve getirdi. Ama 

adayınız ve Genel BaĢkanınız bu insanları kırsalda yaĢayan… 

MECLĠS BAġKANI: Yusuf Bey toplayalım. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: “500 lira verdiğinizde harcayacak yer bulamayan insanlar.” olarak 

nitelendirdi. Bakın bu benim ifadem değil. Sayın Genel BaĢkanınız Kemal Bey‟in ifadesi. O 

kadar seçim kaybeden biri hatayı kendinde değil, yine baĢka yerde hatta tüm seçmenlerimizde 

buldu. Kendisine oy vermeyenler de buldu. “Kaçacaksınız.” diyenlere cevaben diyoruz ki; “Biz 

buradayız. Bin yıldır bu topraklardayız, bin yıl daha ve ilelebet bu topraklarda kalmaya devam 

edeceğiz.” VatandaĢlarımız bize hizmet etme görevi verdi. ĠnĢallah 21 yıldır olduğu gibi Sayın 

CumhurbaĢkanımız Recep Tayyip ERDOĞAN‟ın liderliğinde, bu güzel ülkeyi Muasır 

Medeniyetler seviyesinin üzerine çıkararak sürekli istismar ettiğiniz Atatürk‟ün vasiyetini de 

bizler yerine getireceğiz ve getirmeye devam ediyoruz. ġimdi konuĢmama baĢlarken sahneye bir 

valizle çıktım. Aranızda “Bu valiz ne?” diye düĢünenler olmuĢtur. Açıklayayım, bizler her ne 

kadar sizlerden tebrik beklesek de sizler bizi tebrik etmediniz. Seçimi Genel BaĢkanınız gibi 

Genel BaĢkanlarınız gibi sizler de kabullenmiyorsunuz sonucunu. Millet Ġttifakı Meclis 

Üyelerimize bizler de bir valiz hazırladık hediye olarak. ġimdi ondan bahsetmek istiyorum.  

MECLĠS BAġKANI: Toparlayın yalnız Yusuf Bey yani…  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Toparlıyorum. Birkaç hediyem var onları göstereceğim, 

toparlayacağım. 

MECLĠS BAġKANI: Yok yani bence gerek yok ona. Yusuf Bey ona gerek yok. Yahu Yusuf Bey 

Yusuf Bey, arkadaĢlar…(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve 

sözler.) 
YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: BaĢkan‟ım lütfen.  

MECLĠS BAġKANI: Gerek yok ona arkadaĢlar, bakın. Lütfen… AnlaĢıldı zaten.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Tamam. 

MECLĠS BAġKANI: Bakın. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Bir sıkıntı yok zaten BaĢkan‟ım. Bir saniye lütfen. BaĢkan‟ım çok 

kısa. 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar, Yusuf Bey… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Değerli ArkadaĢlar…(Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
ERHAN UZUNOĞLU:ArkadaĢlar terk edelim…  

MECLĠS BAġKANI: Ya lütfen, arkadaĢlar… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: ġov yapmıyorum, Ģov yapmıyorum bakın. Değerli Belediye Meclis 

Üyelerimiz… 
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MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Menemenin çömleği meĢhur.  

MECLĠS BAġKANI: Tamam, Yusuf Bey. Toparlayın. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: BaĢkan‟ım.  

MECLĠS BAġKANI: Evet. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: BaĢkan‟ım.  

MECLĠS BAġKANI: Buna izin vermiyorum arkadaĢlar.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Bu nedir?(Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Bak Yusuf… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Çömleği mi? 

MECLĠS BAġKANI: Yusuf Bey… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Menemenin çömleği. 

MECLĠS BAġKANI: ArkadaĢlar,bakın bu olmaz. Bu olmaz.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: BaĢkan‟ım  

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Bakın bu çömlek bu çömlek hala ulusalda ve yerelde yayınlanan, 

yerelde yayınlanan haberleri duymayanlar için…(Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Yusuf Bey…  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Bakın bu sesi yükseltiyor… 

MECLĠS BAġKANI: Yusuf Bey, Yusuf Bey tamam… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Haberleri duymayanlar için. Bunu hediye ediyorum.  

MECLĠS BAġKANI: Hayır hayır,herkes duydu. Herkes duydu lütfen… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Yok yok yok… 

MECLĠS BAġKANI: Lütfen… Ben mi indireceğim ağabeyim yahu? Nasıl yapacağım? Zorla 

mı?  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Mustafa Bey ne yapayım? Sayın BaĢkan‟ım… 

MECLĠS BAġKANI: Allah Allah… Bir dakika yahu. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU:Lütfen…(Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Ayıbı ne? Hediye getirdim size ya.  

MECLĠS BAġKANI: Yusuf Bey, Yusuf Bey… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Defalarca… 

MECLĠS BAġKANI: Yusuf Bey… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Bütçe görüĢmelerinde patates, soğan her Ģeyi hediye ettiniz… 

MECLĠS BAġKANI: Yusuf Bey… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Ben gramofon ediyorum. Bu mu olay oldu? 

MECLĠS BAġKANI: Yusuf Bey, Yusuf Bey… Değerli ArkadaĢlar…(Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Değerli ArkadaĢlar tamam… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Getireceğim. 

MECLĠS BAġKANI: Yusuf Bey tamam… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Tamam toparlıyorum. 

MECLĠS BAġKANI: Hayır toparlamıyorsunuz… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Hemen toparlıyorum. 

MECLĠS BAġKANI:Bitiriyorsunuz Yusuf Bey, Tamam tamam… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Toparlıyorum Mustafa BaĢkan‟ım lütfen.  

MECLĠS BAġKANI: Bitirin burada o zaman… Bitirin ama.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Meclisin sükûnetini sağlayın toparlayayım. 

MECLĠS BAġKANI: Bitirin sözünüzü. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Sayın BaĢkan.  

MECLĠS BAġKANI: Bitirin ArkadaĢım… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Evet, valizimin içinde büyüteç var. Büyüteç hala seçim sonuçlarını 
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görmeyenler için, daha net görsün diye… 

MECLĠS BAġKANI: Tamam tamam tamam. 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Ve hâla “Ben görmedim, ben duymadım, ben bu sonuçları 

hazmedemedim.” diyenler için... 

MECLĠS BAġKANI: ArkadaĢlar… 

MECLĠS BAġKANI: ArkadaĢlar, ArkadaĢlar… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Bakın, soda var. Soda hazımsızlığa iyi gelir. Hazmedebilirsiniz.  

MECLĠS BAġKANI: Lütfen lütfen… 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Bu arada bu arada Özgür BaĢkan‟ım.  

MECLĠS BAġKANI: Lütfen iner misiniz? 

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Bu arada Özgür BaĢkan‟ım bir Ģey ifade edeceğim.  

MECLĠS BAġKANI: Yusuf Bey.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: BaĢkan‟ım… 

MECLĠS BAġKANI: Yusuf Bey bakın. Sayın Hatip…  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: BaĢkan‟ım Özgür BaĢkan‟ım.  

MECLĠS BAġKANI: Böyle olmaz arkadaĢlar.  

YUSUF DEMĠRCĠOĞLU: Aramızda kalsın. Öyle bir kazandık ki…(11 dakika 14 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Mikrofonu keselim. Kesin mikrofonu. Kesin mikrofonu. Hayır, Ġzin 

vermiyorum, izin vermiyorum bitti. Süre bitti. Ġzin bitti. Kesin mikrofonu. Söz vermiyorum.  

Böyle demokrasi olmaz. Açın Ģimdi arkadaĢlar mikrofonu, onun mikrofonu değil. Bakın 

arkadaĢlar böyle demokrasi olmaz… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Lütfen. Bu demokrasi… Lütfen. Lütfen 

Yusuf Bey, lütfen. O valizle beraber, o valizle beraber sıranıza. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Lütfen, lütfen o valizle beraber sıranıza. O 

valizle beraber sıranıza… Serkan Bey buyurun. Serkan Bey‟e söz veriyorum. Lütfen inin oradan. 

Serkan Bey söz veriyorum. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler 

ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Böyle bir üslup olamaz. 

MECLĠS BAġKANI: Serkan Bey söz veriyorum. Hiç gelmeyin kürsüye. Kimse kürsüye 

gelmesin. Kürsüye… Serkan Bey, söz verin Serkan Bey buyurun. Serkan Bey buyurun. O valiz 

de oradan görevliler alsın. Alın o valizi oradan… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Atın onu, atın o valizi. Atın o valizi, atın… 

ÖZGÜR HIZAL:Sayın BaĢkan…   

MECLĠS BAġKANI: Zabıta, atın o valizi. 

ÖZGÜR HIZAL:Sayın BaĢkan… 

MECLĠS BAġKANI: Zabıta atın o valizi. Zabıta atın o valizi. Atın o valizi. Atın onu. 

ÖZGÜR HIZAL: Sayın BaĢkan Sayın BaĢkan… 

MECLĠS BAġKANI: Sayın BaĢkan yok arkadaĢlar… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Hayır… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Sayın ArkadaĢlar. ArkadaĢlar…(Salondan 

ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Evet, Değerli ArkadaĢlar, 

buyurun. Sayın Serkan... Buyurun. 

SERKAN KALMAZ: Sayın BaĢkan, Değerli Meclis Üyesi ArkadaĢlarım, öncelikle herkese iyi 

akĢamlar diliyorum. ĠĢ Dünyası Konut Yapı Kooperatifi Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin yıllardır 

beklemekte olan kentsel dönüĢüm projelerinin kooperatif sistemiyle yapılmasını sağlayan ilk 

kooperatif olup hem Ġzmir‟de hem de ülkemizde örnek teĢkil etmektedir. Bu kooperatifimizin 

Özgür Bey‟in ve Yusuf Bey‟in söylemiĢ olduğu gibi Ġl BaĢkanımız Sayın ġenol ASLANOĞLU 

ile bir alakası yoktur, kurucusu ve üyesi değildir. 3 bloktan, 611 bağımsız bölümden oluĢan, 17 

aydır inĢaat çalıĢmaları devam edip BüyükĢehir Belediyesinin denetleyeceği uygulamaları 

nedeniyle inĢaat ağır bir Ģekilde ilerlemiĢtir; ama inĢaatın devamı uygun bir Ģekilde 

ilerlemektedir. Bir bloğun 6. katının tabliye kalıp ve demirler teslimlerinde kontrolörler 

tarafından incelenmiĢ, birkaç noktada belirlenen eksikler giderildikten sonra beton dökme iĢlemi 

yapılmıĢtır. ġantiye alanındaki diğer bloklarda çalıĢmalar devam etmektedir. Bahse konu olan 48 

bin metrekare inĢaat alanında sadece 300 metrekare beton alanıdır. Her inĢaatta olabilecek bir 



41 

 

eksikliği hem kendi mekanizmasıyla ortaya çıkarmıĢ bir belediyeyi takdir etmek gerekirken 

eleĢtirmek haksızlıktır, kötü niyetlidir. Yusuf Bey sodanızı burada unutmuĢsunuz. 2024‟ün Nisan 

ayında içersiniz. Baktım son kullanma tarihi yetiyor.( 1dakika 34 saniye) 

ÖZGÜR HIZAL: Hadi sodayı da alın…  

MECLĠS BAġKANI: Sayın KALMAZ‟a… Alın arkadaĢlar, o sodayı da alın… 

ÖZGÜR HIZAL: Çok büyük hakaret…  

MECLĠS BAġKANI: ArkadaĢlar sodayı alın oradan. Alın oradan… (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Değerli ArkadaĢlar. Sayın 

KALMAZ‟a teĢekkür ediyorum. Sayın ÖNAL buyurun. Sayın Ġrfan ÖNAL‟a vereceğim, sonra 

size. Buyurun.  

ĠRFAN ÖNAL: Buradan konuĢacağım…  

MECLĠS BAġKANI: Buyurun. 

ĠRFAN ÖNAL: KonuĢmam da yoktu BaĢkan‟ım. DönüĢümle ilgili baĢlayan bir tartıĢmada alıp 

da genel siyasetteki o hararetli konuları buraya getirmek en basiti ile bir bana göre provokasyon. 

ġuna geliyorum. “ArkadaĢlar biz zafer kazandık.” Neyin zaferini kazandınız yahu? Hangi 

savaĢtan, ne galibiyetle çıktında zafer kazanmıĢsın? 27 milyon Oy‟a karĢılık 25 milyon insanın 

iradesi var… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

Sen kimden… Ne zaferi elde ettin? Sen 1 yıldır burada yaĢıyorsun, binlerce yıldır biz burada 

yaĢıyoruz. Hangi dille sen kimden, ne zaferinden bahsediyorsun? ÇıkmıĢ Tayyip ERDOĞAN‟ın 

seçim meydanındaki montajlarından mı bahsedelim? Ayıp BaĢkan‟ım. Grup BaĢkan Vekilimiz 

baĢında kalktı, seçim döneminde insanların oy kullanmalarını demokrasi adına bir güzellik 

olduğunu söyledi. Demokrasinin tecelli ettiğini, bu demokrasinin en nihayetinde, “Bu seçim 

sonucunu tanımıyoruz.” diyen birini gördünüz mü CHP'den veya Millet Ġttifakı‟ndan birinden? 

Yok, ama gelip de burada Instagram‟da, Facebook‟ta, sosyal medyada trolleriyle Ģov yapmak 

için… Bir gösteri eğer yapılacaksa BaĢkan‟ım o zaman bizi burada tutmayın. Biz çıktıktan sonra 

gelsin kürsüyü tepe tepe kullansın. Konumuz dıĢındaki Ģu an Ģu konuĢmaların her biri az önce 

bahsettiği… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Az 

önce bahsettiği o trol ordusuyla, o trol ordusuyla… BaĢkan‟ım anlatıyor ya Tunç SOYER‟le 

uğraĢan… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar Sayın Hatibi dinleyelim buyurun. 

ĠRFAN ÖNAL: Paralı devlet eliyle, devletin imkânlarından faydalanan beslenen binlerce 

trolüyle… 

MECLĠS BAġKANI: Bir dakika…  

ĠRFAN ÖNAL: Evet, BaĢkan‟ım bize yüklenmiĢ olabilir. 

MECLĠS BAġKANI: Ġrfan Bey özür dilerim… Ġrfan Beyciğim bir dakika. Değerli ArkadaĢlar, 

bakın 10 dakika burada tahammül sınırını aĢan Yusuf Bey‟in konuĢmasını dinledik. Dolayısıyla 

10 dakikada hiç kimse, hiç kimse ama kayıtlar burada. Hep “kayıt” diyorsunuz ve buyurun kayda 

gidelim, hiç kimse tek bir laf etmedi. Onun için Ģimdi her Hatibi, söz alan her Hatibi aynı aynı 

üslup, izan içinde, aynı sükûnetle dinlemek mecburiyetindeyiz. 

ĠRFAN ÖNAL:  Sayın BaĢkan‟ım… 

MECLĠS BAġKANI: Buyurun Ģimdi siz de söz. Devam edin. 

ĠRFAN ÖNAL:  Yok, dikkat edeceğim ama… 

MECLĠS BAġKANI: Çok özür dilerim. 

ĠRFAN ÖNAL: Millet iradesi, çoğunluğun azınlığa tahakkümü değil. Oy vermiĢ 27 milyonun 

değeri olduğu kadar 25 milyon da aynı değerdedir. Biz vatandaĢımızı öyle veya böyle 

ayırmıyoruz. Demokrasi emniyetinde iradesi tecelli ettirmiĢtir. Halkımızın verdiği yere de 

saygımızı duyduğumuzu zaten defaatle belirttik. ġimdi yerelle ilgisi konusu olmayan bir yerde 

devletin belli kademelerini beslediği trollerin “TT” yaptığı, yüklendiği, karĢı çıktığı birileriyle 

BaĢkanımızı mukayese ediyor. BaĢkanımıza söylenen kelimeleri buradan okuyor. ArkadaĢlar 

seçim döneminde bunlar sadece Tunç SOYER‟e değil tasvip etmediğim, itiraz ettiğim, sadece o 

bir grubun değil, her grubun kiĢiliğe saldırı olarak hakaret ettiği bütün yazıĢmalara, görüĢlere 

karĢıyım. Demokrasi bu değil. Ama gelip de buradan birilerinin yazdığı gibi, birilerinin dediği 

gibi, birilerinin dokunduğu gibi… Yahu ağza alınmayacak her birimizin her birçok hele ki 

siyasilerin kiĢilik ve ailelerine hakaret olacak ifadeler var. Gelip onları mı okuyacağız? Seçim 
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döneminde gerginlikte konuĢulan her bir partinin Genel BaĢkanının yaptığı konuĢmalar tasvip 

ettiğimiz ve etmediğimiz onlarca durumu gelip burada anlattığımızda BaĢkan‟ım, Ġzmir‟e veya 

bu Belediyeye ne faydası var ki burada anlatıyoruz? Bir konuyla ilgili alınıp Genel Seçimde 

geniĢ siyasete onlarca konuyla bağdaĢtırılıp, burada birilerine ve söylediği kelimeler üzerine 

gelip de Ģova dönüĢtürmenin bir manası yok. Bu kadar bu Meclisi germenin de anlamı yok. 

ġimdi Ģuna geleceğim BaĢkan‟ım, Birkaç noktada yani sizin değiĢiniz de artık insicam da 

bırakılmadı. Hani konu konuĢacağım ama Ģu konuĢmalar üzerine hangi konudan bahsedeceğim? 

Yani her birimizin bu kadar önemsediği, bu kadar derin yarılmalardan alıp da kaĢındığında 

Ġzmir‟deki Ģu an ĠZBETON‟u mu konuĢacağız? Üzülerek iki konuya değinecektim ama 

BaĢkan‟ım yani iĢ bağlamında maalesef o kadar koparıldı ki arkadaĢlarımıza kısa da olsa bir-iki 

nokta da en azından düzeltmede bulunmak istiyorum. ĠZBETON bu kentsel dönüĢüm projelerini 

üstlenmeden BaĢkan‟ım, onlarca defa ihaleleri yapıldı. Ege Mahallesi‟nde dönüĢümle ilgili 7 

defa ihalesi yapıldı ve kimse katılmıyordu. Bunun neticesinde AK Partili ArkadaĢların da fazlaca 

ısrarıyla, “Belediye Ģirketleri niye girmiyor? Belediye Ģirketleri niye yapmıyor? Biz müteahhitler 

niye mahkûm bırakıyoruz” diyorlardı. ĠZBETON geldi, evet, ilk projeyi de Örnekköy‟ün bir 

projesini bir etabını “oybirliğiyle” biz ĠZBETON‟a devrettik. ĠZBETON aldıktan sonra doğrudur, 

devletin yapamadığını bir Ģirketin yapmasını bekleyemezdik. Devletin yıllardır depremle 

dönüĢümü birbirinden ayıramayız. Ġzmir bir deprem kenti değil sadece. Türkiye deprem ülkesi 

yani deprem bütün ülkeyi ilgilendirdiği için bu dönüĢümde de riskli olabilecek, depremde ilk 

yıkılabilecek binaların dönüĢümüyle ilgili yıllardır Hükümetimiz deprem vergilerini topluyor. 

DönüĢümde baĢat olması gerekirken biz kendi göbek bağımızı yine Ġzmir‟de kesmeye 

çalıĢıyoruz. Kendi Ģirketimiz eliyle biz bu dönüĢüm yerlerindeki projeleri alırken nasıl 

yapacaktık? Devletin yapamadığını, milyarlarca dolar toplayıp da baĢka yerlere harcayıp 

dönüĢüme aktaramadığı noktada ĠZBETON bir model geliĢtirdi BaĢkan‟ım. Bu model de 

BaĢkan‟ımızın vizyonu ölçüsünde yine az önce dedikleri kooperatif… Kooperatif ne biliyor 

musunuz? KarĢılıklı bölüĢüm, karĢılıklı paylaĢımla yapmak, dayanıĢmayla yapmak. Gidip de 3-5 

müteahhide vermektense binlerce katılımcıyla insanları bir araya getirip, bir arada buluĢturup 

kendi yapılarına yapı sahibi yapabilmek için bir proje geliĢtirdik. Yani defaatle burada kürsüden 

de söyledim. ArkadaĢlar, eksik olabilir, yanlıĢ olabilir. Daha iyi bir önermeniz varsa bu insanların 

cebinden para çıkmadan gelin, önerin, beraber yapalım. ġimdi Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi 

aĢağı, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi yukarı. Biz, 2011 yılından girdiğimiz bu dönüĢüm sürecini 

Bakanlık o gün 540 hektarı kendine aldı. YaklaĢık bir 200 hektarlık alan da yani takriben 

BaĢkan‟ım Ġzmir BüyükĢehirin kontrolünde iĢleyen bir dönüĢüm alanına sahibiz. 540 hektarlık 

alanda Bakanlık ne yaptı? Karabağlar‟ın neredeyse 3/2‟ si orada arkadaĢlar dönüĢtürülmesi 

gereken alan. Ne yaptınız? BoĢ bir alanda 5 tane bina yaptınız. Onu da oradaki hak sahiplerine 

vermediniz. Bizim buradaki zaten temelde ayrıĢtığımız nokta da bu. Orada o gecekondularda 

oturan insanlara hak sahibi, bir ev yapabilme noktasındaki uğraĢımız, çabamız. 10 yıldır 

sürmesinin sebebi de bu. Gidip eğer onların malını mülkünü alıp da müteahhitlere peĢkeĢ 

çekseydik hiçbiri bir göz oda alamayacaktı bugün. En azından her biri en azından bir ev sahibi 

oluyor ve birden fazla ev sahibi olan vatandaĢlarımız da var. ġuna geliyorum, modelimizle ilgili 

dayanıĢmaya dayandığı için arkadaĢlar, kazanan 3-5 müteahhit değil, binlerce vatandaĢımız hem 

oradaki arsa sahipleri hem de buradan o daireyi yapacak, parayı koyacak kiĢiler. ġimdi evet, az 

önce bir arkadaĢımız da Ģunu söyledi, “1 milyondan baĢlanmıĢ yerde bugün kaç milyona 

çıkacak?” 5 milyona 6 milyona çıkacak. Bunun sebebi de yine biz değiliz. Biz bu Kooperatif 

modelini geliĢtirdiğimizde demir 3 liraydı, bugün 18 lira. 6 kat demir fiyatı arttı, 4 kat betonda 

zam geldi, 4 kata çıktı. ġimdi bütün bu inĢaat girdileri, o gün 500 bin liraya bitecek bir daire 

bugün 3 milyona bitemiyorsa sebebi biz değiliz. Yahu insan bunları söylerken de hicap duyar. 

“Benim bir payım var mı? Ben bunu eleĢtirirken acaba ucundan bana da geliyor mu?” diye 

düĢünür. Ama bunların hiçbiri yok, ĠZBETON bir modelle Ģu an bir yerde değil onlarca yerde bu 

dönüĢüme en azından öncülük ediyor. Birçoğu da %30 – %40‟lara, %50‟lere gelmiĢ inĢaatlar. 

Evet, bunun olabileceğini gören arkadaĢlarımız maalesef Ġzmir BüyükĢehirin Türkiye‟ye örnek 

olacak modeliyle Ģu an canhıraĢ uğraĢıyorlar. Bu nasıl olur? ġimdi en son Ģuradaki duruma 

geleceğim. KarĢıyaka‟da denetim 3 ayrı aĢamada, denetlenen bizim bu kooperatiflerimizden 

birinde ilgili bürokratlarımız son tespiti yapamadan beton dökülmüĢ ve bununla ilgili de izahı 
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olmayacak. Çünkü can söz konusu olduğunda karĢımıza kimin olduğuna bakmayız. Gidip orayla 

ilgili denetleme yapılıyor, tutanak tutuluyor BaĢkan‟ım sonrasında durduruluyor. Bununla her 

birimizin iftihar etmesi lazım. Bu devlette, bu belediyede hala namuslu bürokratların olduğundan 

alkıĢlamalıyız. Yani biz kendi belediyemizin yaptığı iĢlerde bile bir iĢte eğer bir aksaklık… Hele 

ki burada yanlıĢ yoksa bile sırf denetimlerin sonucunu görmedikleri için beton dökümünü 

saymayan bir belediye bürokrasimiz var. Bizim bununla iftihar etmemiz gerekiyor. Ve günlerdir 

Ġzmir kamuoyunda bu tartıĢılıyor. “Vay Ġzmir betondan çaldı, oradan çaldı…” Yahu yakıĢmıyor 

arkadaĢlar. Bu belediyenin oradaki vatandaĢların yararına olacak bir çalıĢması, bir iĢi. Eksik 

olabilir, olmuĢ da olabilir. Bununla ilgili de eğer durduruluyorsa ve belediye bunu yaptığı için de 

alkıĢlanması gerekiyor. Hani kalkıp birinden intikam alırcasına biri suçüstü yakalanırmıĢçasına 

hani bu alıp ayrı yerlere götürmeyi de ben iyi niyeti bulmuyorum BaĢkan‟ım. Bu noktada da bu 

duyarlılığa sahip olan bu Ģekliyle bu kadar titiz davranan arkadaĢlarımıza da takdir ediyorum. 

TeĢekkür ediyorum onlara. (9 dakika 16 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki, Sayın ÖNAL‟a teĢekkür ediyoruz.  

ERHAN ÇALIġKAN: BaĢkan‟ım ben de… 

MECLĠS BAġKANI: Görüyorum, görüyorum, görüyorum. BaĢka söz isteyen arkadaĢlarımız da 

var. Önce Sayın Milliyetçi Hareket Partisi Grubundan Hakan Bey‟e söz vereceğim. Sonra Gamze 

Hanım size vereceğim. Sonra diğer arkadaĢlarla devam edecek. Buyurun.  

HAKAN ġĠMġEK: Sayın BaĢkan, Sayın Meclis, Çok Kıymetli Ġzmirliler, biraz evvel yaĢanan 

olaydan hakikaten Ģahsım adına ciddi üzüntü duydum. Ġzmirimize ve Ġzmir Halkına, temsil 

ettiğimiz Ġzmir Halkına yakıĢmayan bir durum söz konusu oldu. Aslında burada çok önemli bir 

konuyu konuĢuyoruz. 30 Ekim 2020‟de, Bayraklı‟da 6.8‟den, 8‟lik bir depremden sonra yıkılan 

binalar. 6 ġubat 2023‟te art arda iki tane büyük sarsıntıdan sonra 11 ilimizde tarifi imkânsız bir 

yıkım. Bütün bunlar olmuĢken, bütün bunlar gözümüzün önündeyken ufacık da olsa bir yaraya 

çare olmak adına, BüyükĢehir Belediyesi, Ġlçe Belediyeleri, bütün sivil toplum örgütleri ya da 

Kurumlar bir Ģeyler yapma çabası içerisindeyken maalesef son hafta içerisinde ve Ģu anda 

Meclisimizde, BüyükĢehrimizin bir kuruluĢunun üstlendiği ve bu Meclisten “ĠZBETON” adlı 

kuruluĢumuza izin verdiğimiz, kentsel dönüĢüm adına konut yapma iznini verdiğimiz 

Ģirketimizin maalesef yaptığı imalatlarda ya da yaptırdığı imalatlarda birtakım eksikliklerin 

olduğu tespit edilmiĢ ve bu tespit neticesinde mühürlenmiĢ, mühürlenme neticesinde her iki 

tarafta da amir, Ġdari Kurum tarafından da kabul edilmiĢ ve yıkımının gerçekleĢeceği söylenilmiĢ 

bir sonuçla karĢı karĢıyayız. Ben bir inĢaat mühendisi olarak kabul edemediğim durum Ģudur; 

Önümüzdeki çok yakın zamanda canlı örnekleriyle karĢı karĢıya olduğumuz böylesine vahim 

birtablo var iken hala eksik imalatların ya da hatalı imalatları konuĢuyor olmamız, Ġzmir gibi bir 

yerde, bu bize bütün teknik camiaya, bütün Ġzmir‟de söz sahibi olan sivil toplum örgütlerine, 

koltuk sahibi olan yönetim erklerine çok ciddi bir sorumluluk yüklemektedir. Biz bir Ģeyleri 

eksik yapıyoruz sevgili Ġzmirliler. Çok Değerli ArkadaĢlar, en doğru, en güzel yasaları dahi 

yapsanız merkezde uygulamada bu tip eksiklikler olduğu sürece biz bu tür sorunları çözmekten 

çok uzak olacağız maalesef. Hele hele bu kadar canlı örnekleri yaĢadığımız, yakın tarihte bu 

kadar yıkımı yaĢadığımız yüz binlerce insanımızı kaybettiğimiz, yüz milyarlarca dolara mal olan 

bir yıkımın yaĢandığı ülkemizde bir Meclis Üyemizin ya da Komisyon BaĢkanımız, “Bu hatalar 

olabilir…” Asla kabul edilebilecek bir durum değildir. Bu hatalar olmayacak. Olamaz, kabul 

edilemez. Çünkü; konut dediğiniz, inĢaat dediğiniz imalat, pahalı bir imalattır. Dolayısıyla bu iĢi 

yapabilecek yetenekte, bilgide, tecrübede firmaların bu iĢi yapması, yüklenmesi gerekiyor. Ve bu 

iĢi yaptıracağı personel ve ustaların da bu beceride, bu bilgide ve bu yetenekte olması gerekiyor. 

Sürekli kontrol edilmesi, sürekli projeye uygun olup olmadığının denetlenmesi gerekiyor. Asla 

Ģunu diyemeyiz; zemin etüdü yapılmadan bir binanın statik projesini yapma Ģansınız yoktur 

günümüzde, yasalarla sabittir. Yapılan zemin etüdündeki zemin taĢıma değerlerine göre statik 

hesabını mühendis oluĢturur. Sonrasında oluĢan projeye göre her bir demir santimetrekaresine, 

santimetresine kadar Yapı Denetim KuruluĢu tarafından kontrol edilir, onay verildikten sonra 

beton atılır. Her beton numune… Her beton mikserinden en az üç tane numune alınır. Bunlar 

laboratuarda kırılır. Betonun dayanımı gerçek seviyede mi, değil mi bunlar kontrol edilir. Bu 

seviyeler geçmeden o inĢaatın, yapılan imalatın bir sonraki aĢamaya geçmesi mümkün değildir 

yasalarımızca. Burada, eğer kontrol edilen bir demir aksamında eksiklik görülüp de üzerine 
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beton dökülüyorsa bunun bir hatadan öteye kabul edilebilir hiçbir kıstası yoktur gözümde. Bunu 

her Meclis Üyesinin, hangi siyasi görüĢte olursa olsun her yapımcı müteahhit firmanın, ne iĢi 

yapıyor ise o yaptığı binanın, konutun ya da otelin, okulun ne ise ne yapıyorsa onun içine insan 

gireceğini, çocukların gireceğini bilerek o sorumluluğu taĢıyarak yapması gerekiyor. O vicdani 

sorumluluğa, o mesleki ahlaka ulaĢması gerekiyor, ustasından müteahhidine kadar. TeĢekkür 

ediyorum. Ġyi akĢamlar. (5 dakika 37 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki, çok teĢekkür ederim. Sayın ÇAMUR buyurun.  

GAMZE GÜL ÇAMUR: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyesi ArkadaĢlarım, az önce 

gerçekten görmekten çok büyük üzüntü duyduğumuz ve Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Meclisine 

yakıĢmayan görüntülere tanık olduk. Bunların tekrar edilmemesini her Ģeyden önce temenni 

ediyorum. Sayın BaĢkan‟ım, evet ülke olarak bir seçim atlattık. Bu seçimin sonucu da zaten 

belli. Ancak ben öncelikle konuĢmama Cumhuriyet Halk Partisi Sayın Genel BaĢkanımız ve 

CumhurbaĢkanı Adayımız Kemal KILIÇDAROĞLU‟nu tebrik ederek baĢlamak istiyorum. Zira 

televizyon kanallarıyla, devletin tüm imkânlarıyla 30-0 yenik baĢladığı bir yarıĢta aldığı oy oranı 

hiç de küçümsenecek bir oy oranı değil. Bu nedenle öncelikle Genel BaĢkanımızı buradan 

takdirlerimizi ve tebriklerimizi Grubumuz adına sunuyoruz. Seçimi kazandığını iddia eden 

arkadaĢlar, evet, bu bir seçimdi, kazanan var, kaybeden var; ama ben Ģahsen bir vatandaĢ olarak, 

her Ģeyden siyasi kimliğimi bir kenara bırakarak, bir vatandaĢ olarak seçimi kazanan tarafın 

büyük bir olgunlukla hepimizi kucaklayabilmesini temenni ederdim. Çünkü bu ülkeyi 21 yıldır 

yönettiklerini ve yöneteceklerini iddia eden tarafın, bu olgunlukta, bu tevazuda olması gerekirdi. 

Biz Cumhuriyet Halk Partisi Grubu olarak Meclisimizin baĢladığında da seçim 

değerlendirmemizde hiçbir tahrik, hiçbir kötü niyet, hiçbir olumsuz konuĢma yapmadan seçimi 

ufakça bir değerlendirdik. Çünkü ilerleyen süreçte zaten bu zaman zaman değerlendirilecektir. 

Ancak, AK Parti Grup BaĢkan Vekili daha Meclis baĢlamadan zaten olanca hıncıyla burada 

olumsuz bir konuĢmayla Meclisi buna Ģartlandırdı ve arkasından ummadığımız ve hiç 

beklemediğimiz Ģekilde bir provokatif eylemle karĢılaĢtık. Öncelikle ben seçimi kazandıklarını 

iddia eden arkadaĢlara rahat olmaları gerektiğini hatırlatmak isterim. Burada seçim kaybetmenin 

verdiği insanlarda bir gerginlik olur değil mi? O bizlerde var mı? Hayır. Seçim oldu, bitti. 

Hepimiz önümüze bakacağız. Herkes kendi değerlendirmesini yapacaktır. Bununla ilgili 

departiler kendi değerlendirmelerini zaten yaparlar. Burada Cumhuriyet Halk Partisinin yapacağı 

değerlendirmeyle ilgili konuĢmak veyahut da buna iliĢkin öneride bulunmak hiç kimsenin ama 

hiç kimsenin haddi değildir. O bizim iç görüĢmelerimizdir, bizim kendi parti içi 

görüĢmelerimizdir. BaĢka partiye mensup bu partiye emek harcamamıĢ bir kiĢinin bu konuda 

bize öneride bulunmasını asla ve asla kabul etmediğimizi belirtmek isterim. (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Ġkinci konu; birazdan Grup 

BaĢkan Vekilimiz teknik konularıyla ayrıntıya girecek. Ancak biz anlamak istiyoruz, girizgâh 

yapılırken daha farklı beklentilere girmiĢtik. NeymiĢ skandal? Nasıl bir skandal varmıĢ yani? 

Skandal neymiĢ? AK Parti Milletvekili Eyüp Kadir ĠNAN‟ın ortaya çıkardığı bir konumuymuĢ? 

Yoksa zaten ortada bir konu varmıĢ, o mu ortaya çıkarılmıĢ? Veyahut da birileri bir Ģeyleri 

gizliyormuĢ, kapatıyormuĢ da büyük baĢarı ve becerileriyle 100 yılın skandalını mı ortaya 

çıkarmıĢlar? Ben gerçekten merak ediyorum. Olayı bu kadar manipüle ederek, Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesini küçük düĢürücü bir Ģekilde, beton hırsızlığıyla, demir hırsızlığıyla itham ederken 

insanın birazcık da çevresine ve dünyaya iyi bakması gerektiğini düĢünüyorum. Birazcık bu 

lafları nereye gidebileceğini, kimlerin rencide olabileceğini de düĢünülmesi lazım. Ben, birazdan 

Grup BaĢkan Vekilim konuyu anlatacağı için ayrıntıya girmiyorum ancak; kendi belediyemiz 

olduğu halde ve bu konuda Muhalif Gruptan çok eleĢtiriler almamıza rağmen böyle bir… Teknik 

kısmına Murat Bey gireceği için böyle bir durumda Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi olarak 

Bürokratlarımızı ve buna sahip çıkan BüyükĢehir Belediye BaĢkanımızı tebrik ediyorum. Biz 

bunu örtmeye çalıĢmadık, bunu kapatmaya çalıĢmadık. Bu zaten gerekli tedbirler alınsın diye 

mühürleme iĢlemi yapılmıĢtı. O iĢlem yapıldıktan sonra siz haberdar oldunuz. Zaten haberdar 

olacaktınız. Yani bunu siz ortaya çıkarmadınız ki. Artı burada zaten bahsi geçen konu; ne beton 

hırsızlığı, ne demir hırsızlığı… Yapılacak, ne yükleniciyi kurtaracak bir Ģey. Bu kadar ufak,  ufak 

tefek... (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Hayır, o 

anlamda demiyorum. 
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ÖZGÜR HIZAL: Yapmayın yahu… 

GAMZE GÜL ÇAMUR: O anlamda demiyorum. Bu kadar ufak hesaplar, bu kadar ufak, bu 

kadar bu kadar ufak hesaplar bu kadar 

ÖZGÜR HIZAL: Ne ufak hesabı… Ġnsanlar ölüyor, insanlar ölüyor yapmayın yahu. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın ÇAMUR buyurun.  

GAMZE GÜL ÇAMUR: Ben…Evet… 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar… Buyurun. 

GAMZE GÜL ÇAMUR:Bu kadar ufak hesaplarla bu kadar… Bu kadar ufak hesaplarla olayı 

manipüle edilerek hırsızlığa varana kadar, ahlaki boyutta bir ithamla karĢılaĢtırılmayı kabul 

etmiyorum, kabul etmediğimizi söylüyorum. Böyle böyle BüyükĢehir Belediyemizin 

Bürokratlarının, doğru, gayret… Düzgün bir Ģekilde, ahlaklı bir Ģekilde iĢini yapmasının 

bedelini, siz kimseyi hırsızlıkla suçlayarak, bu kadar ufak hesaplar peĢinde koĢarak manipüle 

etmenize izin vermeyiz. TeĢekkür ediyorum. (6 dakika 32 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki, çok teĢekkür ederim. Erhan Bey buyurun.  

ERHAN ÇALIġKAN: Değerli ArkadaĢlar, Sayın BaĢkan, birkaç… BeĢ ayrı konuda kısa kısa 

söz almak istedim. Birincisi CHP Sözcüsü Değerli ArkadaĢımın sözünü hatırlatmak istiyorum. 

Devlet gücüyle, seçimle ilgili anlattı. 2019 yılında biz Nihat Bey‟le seçime girdiğimizde Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesi de belediyenin iktidar gücüyle Sayın Tunç BaĢkan seçim yarıĢını 

sürdürdü. Neden? Belediyesi olan taraf bu iĢi bu Ģekilde yürütüyor Türkiye‟de. Bunun dıĢında bir 

alternatifi yok. Gelelim… Yani bakarken masanın iki tarafından da bakmak gerekiyor. Yani bir 

tarafından bakıp söylemek doğru değil. Ġkincisi; biz Ģunu iyi bilmeliyiz, burada hiçbir zaman 

bürokratlarımıza hırsız denildiğini duymadım. Ama iĢin akıĢı konusu eleĢtiriliyor. Bakın iĢin 

akıĢındaki problem nedir? Değerli ArkadaĢım dedi ki; “Demirde eksiklik görüldü, giderildi ve 

beton döküldü. Öyle bir Ģey olamaz.” ĠĢin iĢleyiĢ sırasına bakıyorsanız, mühürlemek demek, 

sizin izniniz olmadan iĢ yapılmıĢtır ve siz bu nedenle iĢi durdurmuĢsunuzdur. ġimdi 

demirde,demir donatısında eksik varsa orayı mühürlemezsiniz. Kontrol Mühendisiniz gelir, 

demir donatısını düzelttirir ondan sonra beton dökülür. Demek ki Kontrol Mühendisiniz kontrol 

etmeden ya da kontrol edip de “Düzeltin.” dediklerini düzeltmeden beton dökülmüĢtür. Bu iki 

alternatifin dıĢında üçüncü alternatif yoktur. ġimdi burada, temelde ben dâhil bizim tarafın 

eleĢtirdiği Değerli ArkadaĢım dedi ki; “Model oluĢturduk.” Ġtirazımız zaten modele. Bakın, 

BüyükĢehir Belediyesi kime devretti? ĠZBETON‟a devretti. ĠZBETON kime devretti? 

Kooperatife devretti. Kooperatif kime yaptırıyor? Yükleniciye yaptırıyor. Yani 4 ayrı, birbirinden 

4 ayrı Bağımsız Kurum var. ġimdi siz böyle bir modelde 3 Ocak 2024‟de de bu inĢaatın bitmesi 

gerekiyor. Bu inĢaatın Ģu anda %80 seviyesini geçmiĢ olması gerekirken inĢaat daha %30 

seviyesinde değil. Bu inĢaatın yetiĢmesi mümkün değil. Dolayısıyla acele ediliyor. ĠnĢaat 

yürüsün diye hızlı hareket etmeye çalıĢıyor. Kim hızlı hareket etmeye çalıĢıyor? Zincirin en 

altındaki 4. halkadaki yüklenici hızlı hareket etmeye çalıĢıyor. Dolayısıyla da ne yapıyorsunuz? 

Hata yapıyorsunuz. ġimdi biz burada, “Modeliniz var mı?” diye sordu Değerli Ġmar Komisyonu 

ArkadaĢım. Biz modeli söyledik. Modeli anlatırken de dedik ki; “Bunu Ġstanbul uyguladı.” Evet, 

KiptaĢ‟a devretti. Burada biz de ĠZBETON‟a devrettik. ĠZBETON‟a sermayesini verelim. 

ĠZBETON‟a bu inĢaatı yapsın, kentsel dönüĢümü. ġimdi siz %55 kâr payı veriyorsunuz. Yani 

%55, kat karĢılığı veriyorsunuz. 45 konutu da dönüĢtürebilmek için 55 konut. Bunun içerisinden 

kâr edilecekse edilen kârı Belediye Ģirketi yapsın, Belediye Ģirketi büyüsün. Ya bizim önerimiz 

vardı zaten. Biz bunun dıĢında bir Ģey demedik ki bu sistem yürürdü. ġimdi gelelim baĢka bir 

konuya. ġimdi Sayın BaĢkan, siz hani “Seçim kazanmak çoğunluğun azınlığa hükmetmesi 

değildir.” dedi ArkadaĢım. Bakın bu dördüncü konu söz aldığım. ġimdi burada tam ters bir 

durum var. Biz burada azınlığız, siz de çoğunluksunuz. Ve sizin istediğiniz yere kadar biz hareket 

edebiliyoruz ve önünü kesiyorsunuz. Aynı durum sizin için de geçerli. Eğer bugünkü 

yaĢananlarla ilgili eleĢtiriyi Ģu Ģekilde yapmıĢ olsaydınız sonuna kadar size destek verirdim. 

Burada, Balçova‟da benimle beraber Meclis Üyesi olan ArkadaĢımız bugün burada yok. O 

yüzden ismini zikretmiyorum CHP‟li ArkadaĢımız; “Abbas yolcu, geliyor gelmekte olan.” 

dediğinde, siz onu susturup, “Bunları söyleyemezsin, burası bunun yeri değil.” deyip 

düzelttirseydiniz, “Bunları tutanaktan çıkartıyorum, yok hükmünde kabul ediyorum.” deseydiniz, 

bugün söylediğiniz her konuda haklıydınız ve bize susmak düĢerdi. Ama ilkeler iyi 
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oturtturulmazsa, ilkeleri düzgün uygulamazsak, ilkeler size ve bize göre değiĢiklik gösterirse 

bugün yaĢadığımız sonucu doğurur. Sayın BaĢkan‟ım, son konu olarak da söylemek istediğim; 

Ģimdi milyarlarca para topladı Hükümet diyorsunuz. Değerli ArkadaĢım söyledi. 2012 yılından 

beri, Hükümet 6306 sayılı yasayı çıkardığında, Bakanlığın açıklaması Ģuydu; “Türkiye‟de 6 

milyon acil dönüĢtürülmesi gereken konut var.” dedi. Bugüne kadar tam 3,5 milyon konut 

dönüĢtürüldü, tam 3,5 milyon. Ġzmir‟de o tarihte 754 bin konutun dönüĢtürülmesi gerektiği 

tahmini, Çevre, ġehircilik Ġl Müdürlüğü kayıtlarında var. “Tahminen bu kadar konut 

dönüĢtürülmesi gerekiyor.” dedi. Zaten Tunç BaĢkan da “700 bin konut dönüĢtürülmesi 

gerekiyor.” diye yaklaĢık bir rakam zikretti. Bu kadar konut içerisinden, Ġzmir‟de 11 yılda 58 bin 

konut dönüĢtü. Bunun 57 binini Bakanlık yaptı. Sadece 930 tanesini BüyükĢehir Belediyesi 

yaptı. ġunu söylerseniz size hak veririm. Derseniz ki; “Senelerce hiçbir model uygulayamadık. 

Evet, bu modeli ortaya koyduk.” diyorsanız, bunu bir baĢarı olarak kabul ediyorsanız, bu sizin 

açınızdan bir açıklamadır. Ama rakamlara baktığınızda Türkiye ortalaması %58 dönüĢmüĢken, 

Ġzmir‟de %8 dönüĢüm yapıldığı ortadayken her Ģey yolundaymıĢ gibi davranırsanız bunu da 

bizim kabul etmemiz mümkün değil. Bakın Ģunu derseniz kabul edebiliriz. Herkes her Ģeyi… 

Bitiriyorum arkadaĢlar.  

MECLĠS BAġKANI: Lütfen.  

ERHAN ÇALIġKAN: Herkes her Ģeyi dört dörtlük yapmıyor. ĠĢ yapan, hata da yapar. Ama 

önemli olan yaptığınız hatayı çıkıp söyleyebilmek ve yaptığınız hatayı düzeltecek Ģeyleri de 

ifade edebilmektir. Ama BüyükĢehir Belediyesi gibi bir Kurumun yaptığı, bu kadar hassas bir 

dönemde kentsel dönüĢümde böyle bir hatanın olması eleĢtiriye açık bir konudur ve eleĢtirilir, bu 

da gayet normaldir. Bu nedenle ortamın gerilmesini doğru bulmuyorum. TeĢekkür ediyorum. 

Burada en büyük görevin yönetici olarak size ve Tunç Bey‟e düĢtüğünü Ģahsım olarak 

düĢünüyorum. TeĢekkürlerimi sunuyorum. (8dakika 38 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Değerli arkadaĢlar, Sayın Erhan ÇALIġKAN‟ın ya anlamak istemediği ya 

da anlamadığı bir Ģey var. Ben kendimle ilgili bölümü konuĢacağım. Çünkü diğerlerinin cevabı 

zaten herkes tarafından verilir. ġimdi gerçekten dikkatli bir Meclis Üyesi olduğunu biliyorum 

ama biraz önceki konuĢmayı herhalde izlememiĢ ya da izlediğini zannediyor. Söz falan 

kesilmedi. Orada kesilen Ģovdur, söz değil. Söz bittiğinde, defalarca uyardığımızda 10 dakikayı 

geçtiği bir süreden sonra ki yönetmeliği en iyi bilenlerden biridir Erhan ÇALIġKAN. Hep öyle 

söyler zaten. Gündem dıĢı konuĢmalarda BaĢkanın sözü ne zaman alıp, ne zaman verebileceğini, 

kime isteyip kime söz vermeyeceğini madde yazar orada. Ama kendisi, kendisi bunları anlamadı 

ya da anlamak istemediği için, Tunç SOYER‟in, Sayın BaĢkanımız Tunç SOYER‟in ve Mustafa 

ÖZUSLU‟nun sosyal demokrat bir ideolojiden neĢet etmiĢ insanlar olduğunu bir türlü kavramak 

istemediği için demokrasinin nasıl tecelli edeceğini ve nasıl tecelli ettiğini de görmek istemiyor. 

Bu Meclis iddia ediyorum bütün kayıtlara bakın. Vicdanlı olun Ģöyle herkes elini üzerine 

koyacak ve öyle konuĢacak. Burada söz hakkı kutsaldır. En baĢtan beri bunu söyledik ve söz 

hakkını kesmedik arkadaĢlar. Söz hakkının konuĢulabilmesi, söylenebilmesi için de her Ģeyi 

yaptık. Eğer eğer gerçekten içime demokrat olmayı sindirememiĢ, “-mıĢ” gibi bir demokrat 

olsaydım, gerçekten demokrasi söylemi söyleyip de demokrat gibi davranmasaydım Sayın 

DEMĠRCĠOĞLU‟nun ben oradaki Genel BaĢkanımızla ilgili sözlerini de keserdim. Hakaret 

olmadığı sürece… Bakın söylüyorum, hakaret olmadığı sürece bu Mecliste BaĢkanımız da ben 

de aynı idrakle, aynı idrakle demokratik bir Meclis olmasını canı gönülden isteyen insanlar 

olarak sözün kutsallığını bilerek, eleĢtirinin kutsallığını bilerek, muhalefetin de değerini bilerek 

Değerli ArkadaĢlar, canla baĢla bunu sürdürmeye çalıĢıyoruz. Ama üzüldüm, üzülüyorum… Yani 

Ġzmir BüyükĢehir Belediye Meclisine yakıĢmayan bir görüntüydü. Oldu. Engel olamadık. Ama 

ilk defa oldu bu. Daha önce benzer türden birbirimize karĢı ses yükseltmeler, Ģunlar… 

Demokratik bir ortamda birtakım gerginlikler tezahür olarak gördük. Olabilir, tolere edilebilir; 

Ama bu tolere edilemez, bu tolere edilemez. Onun için bunu belki daha sıcak Ģu anda sonra 

soğukkanlılıkla değerlendiririz bir noktaya varırız ki bu Meclisin, Demokratik bir Meclis olma 

sorumluluğu sadece BaĢkan olarak benim değil, sadece Cumhuriyet Halk Partisinin değil aynı 

zamanda AK Partinin de Milliyetçi Hareket Partisinin de ve diğer ĠYĠ Partinin de ve DEVA 

Partisinin de sorumluluğundadır Değerli ArkadaĢlar. Bunu bilmemiz gerekir. Onun için o 

eleĢtirilere katılmıyorum, o eleĢtirilere asla katılmıyorum. Sözün sözün söylenmesi açısından da 



47 

 

bütün arkadaĢlarımdan beklentim Ģu ki; her bir eleĢtirinin cevabını hakkaniyetle sonuna kadar 

herkes verebilmelidir. Ya da her bir söylemi muhalefet aynı Ģekilde oturup eleĢtirebilmelidir. Ta 

ki hakaret olmamak kaydıyla, ta ki iftira olmamak kaydıyla, ta ki yalan olmamak kaydıyla. Zaten 

böyle durumlarda da yine Meclis yönetmeliğimizin ilgili maddeleri gündeme girer, söz hakkı 

veririz. Bir sataĢma olmuĢsa sataĢmaya dair bir söz hakkı veririz, suhuletle bu iĢi çözmeye 

çalıĢırız. O açıdan ne olur baĢta Erhan Bey, Değerli KardeĢim sen olmak üzere Allah aĢkına 

vicdanınızı, kendinizi burada değil bu anda evinize gidince düĢünün. Acaba hakikaten bu 

Mecliste demokratik olarak iĢler tecelli ediyor mu, etmiyor mu? Bir kere de kendinizi ondan 

sonra sorun. ġimdi de son sözü...(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan 

sesler ve sözler.) ArkadaĢlar, ArkadaĢlar… Sayın Grup BaĢkan Vekilim de Ģey yaptı yani çünkü 

ona verecektim, feragat etti. Buyurun… Aman Hakan Beyciğim yani…  

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan, demokrat ifadeler kullandınız. Ġsterseniz daha cümleye 

baĢlamadan niyet okuyuculuğu yapmayalım. 

MECLĠS BAġKANI: Buyurun. 

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan, biraz önce Mecliste yaĢadığımız gerginliğin üzülerek 

belirtmek isterim ki ana sebebi ortaya koyduğunuz tavırdan kaynaklı oldu. Bu Mecliste, Hüsnü 

Bey‟e Ģort hediye ettiler, gözlük hediye ettiler, biz gülüp geçtik. Yusuf KardeĢimiz 

orada,Menemen‟in simgesi olan bir gramofonu çıkardı. EleĢtiri hakkını kullanarak konuĢtu. 

Erhan Bey çok net ifade ettiler. Bu Mecliste bize “Abbas yolcu.” dediler, ne siz, ne de Grup 

BaĢkan Vekiliniz, ilgili arkadaĢa tek bir ifade kullanmadınız. Bize burada bir sürü hatta baĢka 

yerlere gideyim. Burada Burçin Hanım, Meclis Üyemize, bir Hanımefendiye maalesef 

Cumhuriyet Halk Partisi sıralarından ağza alınmayacak ifadeler kullanıldı. Orada da bir 

müdahaleniz olmadı. ġimdi, Yusuf Bey‟in eleĢtirisel hakkını beğenmeyebilirsiniz. Bir dakika 

daha o Meclisi zaten sükûnetle götürme iradesi ortaya koysaydınız zaten bu gerginliğin önü 

olmazdı.  

MECLĠS BAġKANI: Sükûnet var mıydı orada? 

HAKAN YILDIZ: Nasıl?  

MECLĠS BAġKANI: Sükûnet var mıydı orada? Gördünüz mü?  

HAKAN YILDIZ: Bakın sürekli Ģekilde Yusuf Bey, Yusuf‟a da “Yerine geç” diye ısrarla 

azarlayan bir tarzınız vardı.  

MECLĠS BAġKANI: Hiç öyle bir tavrım yoktu ArkadaĢlar.  

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan istirham ediyorum… Bakın ben sizi dinledim…  

MECLĠS BAġKANI: Bir dakika…  

HAKAN YILDIZ: Lütfen… 

MECLĠS BAġKANI: Ben BaĢkanım bir dakika. Hiç öyle bir tavrım yoktu. Niye yanlıĢ Ģeyler 

söylüyorsunuz ki? 

HAKAN YILDIZ: Ya Sayın BaĢkan videolarda, kayıtlarda var. 

MECLĠS BAġKANI: Kayıtlar burada. Niye yanlıĢ Ģeyler söylüyorsunuz? Bunu söylemeyin. 

Yapmayın bunu. 

HAKAN YILDIZ: Yahu lütfen.  

MECLĠS BAġKANI: Yapmayın bunu… 

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan… 

MECLĠS BAġKANI: Yapmayın bunu doğru değil. 

HAKAN YILDIZ: Tamamlama izin verir misiniz? 

MECLĠS BAġKANI: Tabii ki vereceğim. 

HAKAN YILDIZ: Lütfen… 

MECLĠS BAġKANI: ArkadaĢ… 

HAKAN YILDIZ: ġimdi… 

MECLĠS BAġKANI: Tabii ki vereceğim ama yapma bunu. 

HAKAN YILDIZ: ġimdi Sayın BaĢkan, Sayın BaĢkan bakınız, orada “Bavulu atın diye” 

baĢladığınız bir söylem var. Hüsnü Bey buradan valizi almaya gidiyor. Tam dört tane 

Cumhuriyet Halk Partili Meclis Üyesi ArkadaĢımız üzerine yürüdüler. Biz de, Grup Sözcüsü ve 

Grup BaĢkan Vekili olarak buradan gittik. Ayırırken, ben ayırma eylemi yaptım ki görüntüler var. 

Zaten burada bir ittirme ya da bir kakıĢmanın tarafı olma iradem olmadığı gibi bunun sebebi de 
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olmam. Ancak Ģunu da ifade etmek isterim. Bu Meclisin içerisinde Erhan Bey‟in ifade ettiği gibi 

biz ne zaman meseleleri eleĢtirisel yaklaĢımlarımızla, belgelerle ortaya koymaya kalksak aynı 

Ģekilde sözümüzün defaten kesildiği bir Cumhuriyet Halk Partisi sırası görüyoruz. ġimdi, burada 

Ģort verilirken gülme iradesini gösteren bize valiz getiren bir Genç Meclis Üyesi ArkadaĢımıza ki 

ironi Ģurada yatıyor. Bugün Meclisin baĢında, Gençlik Meclisinin BaĢkanı konuĢtu. Yusuf 

Bey‟de… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Ona 

da biz gülerek geçtik Erhan Ağabey. O hassasiyeti gösterebiliriz. Yani gülerek geçebiliriz. 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Sayın BaĢkan 

aynı tarz devam ediyor. 

MECLĠS BAġKANI: Serkan… Değerli ArkadaĢlar, Değerli ArkadaĢlar… Bitiriyoruz 

ArkadaĢlar. Değerli ArkadaĢlar, Değerli ArkadaĢlar… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  Söz almak isteyen arkadaĢımız varsa 

vereceğim. Değerli ArkadaĢlar… Buyurun.  

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan… 

MECLĠS BAġKANI: Buyurun, buyurun. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Ağabey Youtube‟dan izlesene yahu… Gözünü seveyim ya.  

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan... Meselenin, meselenin bu tarafını… 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar… Hüsnü Bey... Değerli ArkadaĢlar,bir tamamlasın 

Sayın Hatip, lütfen… Buyurun. 

HÜSNÜ BOZTEPE: BaĢkan 1,5 dakika… 

HAKAN YILDIZ: ġimdi Sayın BaĢkan.  

MECLĠS BAġKANI: Süre yok zaten yani… 

HAKAN YILDIZ: ġunu söylemek istiyorum, burada en temel meseleyi ıskalayarak geçiyoruz. 

Seçim sonuçlu bir değerlendirme yaptı. Yusuf Bey kendi tarzıyla, kendi yaklaĢımıyla 

beğenirsiniz ya da beğenmez, eleĢtirileri getirdi. KeĢke biraz daha bekleseydik, bizi Ģort alırken 

nasıl güldüysek, siz de gülerek… Zaten ilgili arkadaĢlar da Ġrfan Bey‟de diğerlerine kalktı, 

cevabı verdiler. Ben asıl temele baktığımızda, bugün tartıĢtığımız konularda “Burada kamu zararı 

yok.” denilen Örnekköy‟de yaĢadığımız problemle ilgili noktada, “Geliyor gelmekte olan.” 

ifadesinin vücut bulduğu bir hâli ifade etmek istiyorum. Esasında, “Geliyor gelmekte olan.” 

bizim 1,5 yıldır bu Meclis kürsüsünde Sayın ĠZBETON'un yaptığı birtakım yanlıĢ uygulamalar 

sonucunda. Sayın Tunç SOYER'in düĢeceği durumdur. Biz bundan mutlu falan değiliz Gamze 

Hanım, mutlu olmayı da düĢünmüyoruz. 1,5 yıl önce oybirliğiyle, 6306 sayılı Yasanın “Rant 

Yasası” dediğiniz bir önceki dönem Belediye BaĢkanınızın “Bu Yasanın önünden geçmem.” 

dediğiniz Yasanın doğruluğunu kabul eden bir Cumhuriyet Halk Partisine, Adalet ve Kalkınma 

Partisi ve Ġttifak Ortağımız Milliyetçi Hareket Partisiyle beraber oybirliği ile destek verdik. Tek 

amacımız vardı, kentteki dönüĢümün önünü açmaktı. Ancak, ĠZBETON Sayın Genel Müdürü ve 

ekibi hatta çift imzayla vermesi gereken kararı bile tek imza yetkisini kullanarak, maalesef 

isimleri tartıĢmalı hâle getirecek Ģekilde, maalesef sektör bilgisi olmayan arkadaĢlarla, 

kafecilerle, kantincilerle kurdukları kooperatiflerle, maalesef Ġzmir kamuoyunu dönüĢü olmayan, 

geliyor gelmekte olan bir çıkmaza soktular. Bu Örnekköy meselenin özü budur. ġimdi sormak 

isterim Ġrfan Bey, “zarar nerede?” diyorsunuz. Betonu döktünüz, Ģimdi bu beton kaç paraydı? Bu 

betonu kıracaksınız. Bu kırmayı bedava mı yapacaksınız? Döktüğünüz beton, demir ne olacak? 

Bu kooperatif ya. ġimdi bakınız Ģunu demek istiyorum. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Murat Bey bakın. ġimdi siz konuĢurken… 

MECLĠS BAġKANI: Lütfen, lütfen… 

HAKAN YILDIZ: Siz konuĢurken size laf atanlara demokratik dersi verirsiniz; ama ben 

konuĢurken laf atmayı kendinize ilkesel sayarsınız. Bu sizin bileceğiniz, ben size laf atmıyorum 

da. 

MECLĠS BAġKANI: Buyurun Değerli ArkadaĢlar… Tamam. Buyurun, buyurun. 

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan… 

MECLĠS BAġKANI: Buyurun. 

HAKAN YILDIZ: ġimdi soruyorum, bu bir kooperatif değil mi? Ġmece usulü yapıyoruz ya. 

Bırakınız bunu. Yani denetleme vazifesi gören o arkadaĢımızı tebrik ediyoruz. Saat 17:00 – 

17:30‟a kadar o arkadaĢın orada beklediği bilgisi bizde var. Buna rağmen siz o betonu 
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döküyorsunuz. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

Yani bakın iĢte bilgisi var derken tutanaklardan söylüyorum. Tutanaklardan söylüyorum.  

MECLĠS BAġKANI: Evet, buyurun. 

HAKAN YILDIZ: Ancak, sizin Meclis Üyeniz ve Grup Sözcünüz… 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar, Sayın HIZAL… Sayın Hatibi dinleyelim. Sayın 

HIZAL…  ArkadaĢlar… Bakın… 

HAKAN YILDIZ: ġimdi... Murat Bey… 

MECLĠS BAġKANI: ArkadaĢlar, Sayın Hatibin, Sayın Hatibin... (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
HAKAN YILDIZ: O zaman kendi aranızdaki konuĢma tarzınızı da…(Salondan 

seskayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar. Özgür Bey, Sayın Grup BaĢkan Vekili ArkadaĢım, 

Sayın Hatibin dedikleri anlaĢılmıyor. Buyurun.  

HAKAN YILDIZ: ġimdi, Ģimdi Ģunu demek istiyorum. 

MECLĠS BAġKANI: Bana geliyor.  

HAKAN YILDIZ: ġimdi tutanakları biz okuduk da kendi Meclis Üyeleri okumamıĢ. Hani 

beklemiĢler de tam arkadaĢ gelmeden beton dökülmüĢ bir ifade var. O yüzden ben söylüyorum. 

Kendi tutanakları kendi arkadaĢları okusunlar. Yani Ģu demek istiyorum, kontrol orada. Sabahtan 

beri beklenen bir süreç, sürece inatla sürdüren bir anlayıĢ. Bu anlayıĢ gücünü nereden alıyor? 

Sorusunu sormaktan daha doğal bir sorumuz olamaz. Ġki; bakınız ben size baĢka bir Ģey “Geliyor 

gelmekte olanı” söyleyeyim. Halk Konutlar da geliyor gelmekte olacak Ģekilde. Bununla ilgili de 

yarın bir gün sorunlar önümüze gelmeye devam edecek. 11-12 taneye kadar kurduğunuz Halk 

konutlarda bugüne kadar sadece 2 tane ruhsat alması gerçekleĢti ve orada vatandaĢlar daha 

büyük çıkmazın içerisine girmeye devam ediyor. Biz uyarıyoruz, biz Sayın Tunç SOYER'i ve 

ekibini son seneye girerken, maalesef her zaman söylediğim gibi nasıl yönetiliyorsa, hangi 

danıĢmanlardan fikir alıyorsa, hangi bilgiler kendine geliyorsa, eksik gidilen yöntemlerle 

çıkmazı olmayan yollara girdiler. Ve buranın kaybını, buranın kaybını oradaki mesuliyet olarak 

Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi gözüktüğü için, biz sorumluyuz beyler, biz. Ve doğal olarak bunun 

doğabilecek yarın vatandaĢın yaĢayabileceği maddi, manevi her türlü problemden de biz 

sorumluyuz. Ben yetki verdim. Hakan YILDIZ olarak bir oyum var. ĠZBETON‟un Genel 

Müdürüne “Oybirliği” yaparken bu oyun altına imzam var. Sayın Genel Müdürüne soruyorum. 

Bir günden bir güne de çıksın, bir açıklama yapsın. Hangi yetkiyle devrettiniz? Denetleme 

vazifesini yapan Belediye Bürokratlarını niye engellemeye kalktı arkadaĢlarınız? Ve sizin 

ĠZBETON yetkilileriniz o tutanakların altında niye imza koyamadı? Neden koyamadı? 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  Bunun 

cevaplarını sormak zorundayız.  

MECLĠS BAġKANI: Toparlayalım. 

HAKAN YILDIZ: Tekrar söylüyorum Sayın BaĢkan… 

MECLĠS BAġKANI: Buyurun, buyurun.  

HAKAN YILDIZ: Bu Meclisin, bu Meclisin bugün bile tüm kararları “oybirliği ile” geçti. 

ġahsım, yaĢanan biraz önceki hadiseden dolayı son derece üzgünlük yaĢıyorum. Ancak 

görüntüler çok açık ve net Hüsnü Bey'in üzerine yürümeyi, onun üzerine bir eylemi AK Parti 

Grubu olarak kabul etmemizi asla mümkün değildir. Ve bunu ayırmak bizim görevimizdir. Ancak 

Meclisi yöneten sizsiniz. Sizin, “Sosyal demokratım.” Diyorsunuz. Bu anlamda Meclis 

yönetiminizde birçok anlamda takdire karĢılığını belirtirim. Ancak aĢırı derece bulduğunuz 

eleĢtirilerde verdiğiniz tepkileri de gözden geçirmenizi bir Meclis Üyesi KardeĢiniz olarak rica 

ederim. 

MECLĠS BAġKANI: TeĢekkür ederim… 

HAKAN YILDIZ: Yusuf Bey, genç bir kardeĢimiz, kendi üslubu ve tarzı ile eleĢtiriler getiriyor. 

Burada Grubunuzdan bir arkadaĢımız kalkar gerekli cevabı verirdi. Bu anlamda gider. Ancak ne 

zaman Yusuf Bey söz alsa geçen de aynı sorunu yaĢadık. Bu anlamda problemler yaĢıyoruz. Biz 

bu anlamda sorun sizin bakıĢınızda.  

MECLĠS BAġKANI: Peki.  

HAKAN YILDIZ: Sorun sizin demokratik anlayıĢınızda.  
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MECLĠS BAġKANI: Peki.  

HAKAN YILDIZ: O yüzden bence, bence en büyük seçim sonuçlarını değerlendirecek taraf da 

sosyolojik olarak nasıl baktığınızı irdelerseniz o zaman daha gerçekçi sonuçlar elde edersiniz, 

saygılar sunuyorum. (9 dakika 43 saniye) 

MECLĠS BAġKANI: Peki teĢekkür ederim. Sayın AYDIN'a söz vereceğim. Değerli ArkadaĢlar 

seçim sonuçlarını Sayın Hakan KardeĢimiz, Sayın AK Parti Sözcüsü hiç merak etmesin sadece 

sosyolojik değil, ben Freudyen açıdan da psikolojik olarak da okudum, değerlendirdim. O açıdan 

için rahat olsun. AYDIN, Sayın AYDIN buyurun. 

MURAT AYDIN: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyeleri, hepinizi saygıyla selamlıyorum. 

KiĢi Freud'a göre… Siz atıf yaptığınız için, ben de aynı atfı yapayım. KiĢi bazen bilinçaltına 

ittiği davranıĢı ve sözü farkında olmadan diline yansıtır. “Laf süsü” der buna Freud. Tabii buraya 

sahneye çıkarken “Çantamla geldim.” Derse, burayı bir tiyatro sahnesi sanırsa Sayın Meclis 

Üyesi, elbette burada söz değil, Ģov yapar. Çünkü burası bir sahne değil. Burası Ġzmir Halkının 

kürsüsüdür. Açık, önceden düĢünülmüĢ, konuĢulmuĢ bir provokasyonla karĢı karĢıyayız. Ama 

Cumhuriyet Halk Partisi Meclis Grubu olarak yapılan provokasyonun boyutu ne olursa olsun, 

seviyesi ne kadar düĢük olursa olsun tahammül gösteremediğimiz için, Ġzmir Halkından Grubum 

adına özür diliyorum. Bundan sonra provokasyonlara karĢı daha dirençli olmayı öğreneceğiz. 

Çünkü Ġzmir Halkı, bu görüntüyü ve bu tarzı hak etmiyor. Bir sözü söylemenin bin tane yolu 

varken, bu yolu hak etmiyor. Haklısınız Sayın BOZTEPE. Burada Ģort verildi, palet verildi ve 

güldük. Çünkü onu veren bunu neden verdi, hangi üslupla verdi? Buraya çantayla çıkan neden 

geldi, hangi üslupla geldi? Buradaki zekâ ortalaması bunu anlamaya muktedirdir.  O yüzden… 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Ben niyet filan 

okumuyorum. Gördüğümüz Ģeyi söylüyorum. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Dolayısıyla buradaki tarzı, buradaki tarzı ve 

üslubu bu seviyeye düĢürmek takdirleridir; ama dediğim gibi hangi seviyeye düĢürürlerse 

düĢürsünler, çünkü dert tartıĢmayı tartıĢmak, konuyu tartıĢmak değil, burada baĢka Ģeydi. Ve biz 

de bu dersi, bu baĢka Ģeye kısmen de olsa maruz kalıp buna muhatap olup, buna gerekli direnci 

gösteremediğimiz için ve Ġzmir Halkına bu görüntüyü verdiğimiz için gerçekten, samimiyetle 

özür diliyorum. Değerli ArkadaĢlar, skandal skandal diye neyi konuĢuyoruz? Ben özetleyerek ve 

basitleĢtirerek anlatmayı severim. Hani böyle bir lafı 15 dakika 20 dakika konuĢup konuĢup 

konuĢup… Ġçinden kaç cümle çıkarabilirim diye baktığımda vallahi yine 4 cümle çıkarabildim, 

yani bir sayfayı geçmedi. Onları özetleyip biraz da onun üzerinden gideyim. Sayın Hakan 

ġĠMġEK güzel bir Ģey söyledi. Dedi ki; “Sürekli kontrol edilmeli, sürekli denetlenmeli.” Evet, 

Sayın ġĠMġEK öyle yapıyoruz. O yüzden zaten bu eksikliği 300 metrekare de olsa, 500 

metrekare de olsa bir inĢaattaki eksikliği o yüzden buluyoruz ve o yüzden oradaki denetime 

giden Kamu Görevlisi arkadaĢlarım saat kaç olursa olsun, orada inatla o hatalı iĢlemi tespit 

ediyor. Ve Sayın BOZTEPE, rica ederim siz söylediniz; “Bina sağlam olsa bile bu söylentiden 

dolayı insanlar panik olur.” dediniz. O zaman yapmayın bu söylentiyi. Bakın, izin verin 

anlatayım. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi, 8 Ģantiyede 800 bin metrekare inĢaatta 6 bin bağımsız 

bölüm yapıyor. 6 bin bağımsız bölüm, 800 bin metrekare. Her santimini denetleyerek yapıyor. 

Bahsi geçen Örnekköy'de 5 ayrı etapta yapıyoruz bu çalıĢmayı ve Örnekköy 3. etapta 48 bin 

metrekare inĢaat yapıyoruz, 48 bin metrekare. Burada bahsedilen Ģey, bir hesaplama yöntemine 

göre 300 metrekare, bir hesaplama yöntemine göre 500 metrekarelik bir imalattan bahsediyoruz. 

ÖZGÜR HIZAL: Küçük yani… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan 

sesler ve sözler.) 
MURAT AYDIN:Küçük demiyorum. Bir Ģey anlatmaya çalıĢıyorum. Dinlerseniz dinlerseniz. 

Tabii alıĢık değilsiniz buna. Kendi yaptığınız Ģeyi denetleyip, bunu açıkça tespit etmeye alıĢık 

değilsiniz. Örtbas etmeye alıĢıksınız çünkü…  

ÖZGÜR HIZAL: Demirçalmıyoruz Murat Bey, demirçalmıyoruz Murat Bey… 

MURAT AYDIN: Örnek… Örtbas etmeye… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Ġzmir BüyükĢehir Belediye Meclis Üyesi 

olarak, Ġzmir BüyükĢehir Meclis Üyesi olarak oradan provokasyonunuzu sürdürmeniz bir iĢe 

yaramaz Özgür Bey.  

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar… 
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MURAT AYDIN: Yani tarzınızı ve üslubunuzu bu hâle getirmek bir Ģey kazandırmaz size. Ġzmir 

Halkının seçtiği ve muhalefet görevi verdiği bir partinin Grup BaĢkan Vekiline bu tarz yakıĢmaz. 

“Ġzmir BüyükĢehir Belediyesine çaldınız.” demek sizi küçültür, bizi değil… 

ÖZGÜR HIZAL: Çalındı. Çalınmadı mı? Çalındı…   

MURAT AYDIN: Sizi küçültür.  Özgür Beyciğim sizi küçültür. 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar… Sayın HIZAL. Buyurun. 

MURAT AYDIN: Sizi küçültür... (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan 

sesler ve sözler.) Ha siz küçülmeye razıysanız benim hiçbir sözüm yok. Ama bir parça 

dinlerseniz meselenin ne olduğunu anlatırım ben size. Olabilen en basit Ģekilde anlatmaya 

çalıĢıyorum. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi bu yaptığı tespiti o kadar ince ayrıntılı yapıyor ki. Bir 

sütundaki, bir kolondaki, bir kiriĢteki aykırılığı bile tespit edip baĢında duruyor. Ve aykırılık Ģu; 

Kontrolör ArkadaĢım gidiyor, “Burada Ģunlar eksik, tamamlayın, bize haber verin.” 

Tamamladıklarını söylüyorlar, geliyor. Tamamlandığını kontrol etmeden beton döküldüğünü 

tespit ediyor. Burada yazıyor tutanağı. Ve bunun üzerine de bununla ilgili olarak… (Salondan 

ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Bununla ilgili olarak 

gerekli iĢlemi yapıyor. Tabii ancak polemikle, ancak laf atarak, ancak söz atarak, ancak 

provokasyon yaparak muhalefet yapmayı maharet sayıyorsanız Sayın HIZAL… (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Bunu size size söylüyorum. 

Demek ki kendinize kendinize yaraĢanı yapıyorsunuz demektir. 

ÖZGÜR HIZAL: Kendimize yaraĢanı yapıyoruz… 

MURAT AYDIN:  Evet, kendinize yaraĢanı yapıyorsunuz, gerçekten öyle. (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Bakın… Sayın HIZAL, Ġzmir 

BüyükĢehir Belediye Meclisi Üyesi olarak, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesine “Demir 

çalıyorsunuz.” lafını size aynen iade ederim. 

ÖZGÜR HIZAL: Ben çalmadım ki… 

MURAT AYDIN: Bu ülkede kimin hırsızlık yaptığını, bu ülkenin yurttaĢları bilir. Kimin kimin 

yandaĢlar üzerinden iĢ yaptığını, kimin kooperatif yöneticilerinin…(Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Kooperatif yöneticilerinin isimlerinin hangi 

firmalara, hangi siyasilere yakın olduğunu sayan arkadaĢım, burada kamuda iĢ alanların kime 

yakın olduğunu bilir. 

ÖZGÜR HIZAL: Ġsterseniz bir sonraki Mecliste o siyasileri de konuĢalım Murat Bey?  

MURAT AYDIN: Yapmayın. Yapmayın. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Özgür Beyciğim yapmayın. Bu size 

yakıĢmaz.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın Grup BaĢkan Vekili, Değerli ArkadaĢlar…  

MURAT AYDIN: Bakın bu size yakıĢmaz. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Cumhuriyet Halk Partisi Grup BaĢkan Vekili konuĢuyor lütfen. Tamam, 

buyurun. 

ÖZGÜR HIZAL: Söyleyin söyleyeceğinizi Gamze Hanım… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MURAT AYDIN: Özgür Bey, Özgür Bey… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Bu tarz size yakıĢmaz, gerçekten yakıĢmaz. 

SALONDAN: BaĢkan‟ım siz devam edin.  

MURAT AYDIN: Siz bu ülkenin Merkezi Ġktidarını yöneten Ġzmir BüyükĢehir Belediye 

Meclisinde Ana Muhalefet görevi yapan bir partinin Grup BaĢkan Vekilisiniz, bu size yakıĢmaz. 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar lütfen. Değerli ArkadaĢlar lütfen… Dinleyelim, 

dinleyelim Sayın Hatibi. Sayın Grup BaĢkan Vekilimizin… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Sayın HIZAL, Sayın HIZAL. Tamam, iĢte 

ArkadaĢlar. Buyurun… Murat Bey buyurun. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  Değerli arkadaĢlar. Buyurun. 

MURAT AYDIN: Meseleyi daha ne kadar gerebilecek onu merak ediyorum da o yüzden 

bakıyorum. 
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ÖZGÜR HIZAL: Murat Bey bu hafta uzun ÇarĢamba da Cuma günleri de konuĢuruz. Merak 

etmeyin.(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

MURAT AYDIN: Tamam. Peki, konuĢuruz. ġimdi Sayın BOZTEPE birkaç seferdir burada bir 

maliyet hesabı yapıyor. Fakat bu maliyet hesabı öyle ilginç ki böyle 500 binle baĢlıyor, 1 milyon 

oluyor, yok yok 3 milyon olur, hayır 5 milyon olur, yani 10 milyona çıkıyor. Sonra 3 milyona 

geri iniyor. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

Tamam efendim, anladım. Yahu ben gerçekten Ģunu anlamakta çok zorlanıyorum. Değerli 

ArkadaĢlar, Ģunu anlamakta zorlanıyorum, Ġrfan Bey dile getirdi bunu. Ya değerli arkadaĢlar, bu 

ülkede 1 sene, 2 sene önce almayı düĢündüğünüz Ģeyin bugün fiyatı ne kadar? Hani ne kadar? 

Kullandığınız arabaya baksın Sayın Ġzmirliler. Oturduğunuz eve, ödediğiniz kiraya, çocuğunuzun 

özel okula gidiyorsa özel okul parasına, devlet okuluna gidiyorsa aldığı kitaba, kıyafete bir bakın 

fiyatına. Yani ekonomi yönetiminin sorumluluğu da mı ĠZBETON‟a ait? Demir fiyatlarına da mı 

ĠZBETON belirleyecek? Bakın çok basit bir Ģey söylüyor sözleĢme; Bayındırlık fiyatları artı 

%10. Bayındırlık fiyatlarını kim belirliyor? Bayındırlık fiyatlarını ĠZBETON belirlemiyor 

herhalde. ġimdi haydi rica ederim. Yöntemi eleĢtirebilirsiniz. Sayın ÇALIġKAN dedi ki; “Ben 

modele itiraz ediyorum.” BaĢımız üstüne, modele itiraz edebilir. Kendisi diyebilir ki; 

“ArkadaĢlar böyle kooperatif mooperatif eskide kaldı.” Çünkü kendisi 1980 öncesi kuĢaktan 

olduğu için, kooperatif deyince aklına komünizm gelenlerden olduğu için, kooperatife karĢı bir 

alerjisi olabilir. Sözüm yok. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan 

sesler ve sözler.) Ben Erhan Bey için söylüyorum. Böyle düĢünebilir. Onun yerine, onun yerine 

bir arsayı belirle, onu müteahhide ver. Müteahhit kendisine ve kafasına göre yapsın, çatsın 

anlayıĢında olabilirsiniz.  

ÖZGÜR HIZAL: Çalınan demire karĢı… 

MURAT AYDIN: Biz bunun doğru bir yöntem olmadığını size her Mecliste anlatıyoruz, bir 

daha anlatacağız. Anlatmak bizim görevimiz. Anlamak istemeyene hiçbir sözün kafi 

gelmeyeceğini bildiğimiz hâlde görevimiz. Çünkü bunun sorumluluğunun üzerinde taĢıyoruz. 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Sayın Hatibi dinleyelim.  

MURAT AYDIN: Sayın ÇALIġKAN güzel bir Ģey söyledi. 

ERHAN UZUNOĞLU: BaĢkan‟ım bu böyle yürümeyecek. Sabaha kadar böyle devam 

edecek… 

MECLĠS BAġKANI: ArkadaĢlar Sayın Grup BaĢkan Vekilimiz konuĢuyor. Lütfen onlar karĢı… 

Hayır arkadaĢlar yapmayın bakın. Orada Gamze Hanım'la ikisi orada muhabbet ediyorlar. Öyle 

Ģey olur mu? Buyurun.  

ÖZGÜR HIZAL: Ben o kürsüde konuĢurken masalar yumruklandı.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL. 

GAMZE GÜL ÇAMUR: Allah'tan bizim BaĢkanımız oüslupla konuĢmuyor… 

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL. Müsaade buyurun da bitirelim, buyurun. Sayın AYDIN 

buyurun.  

GAMZE GÜL ÇAMUR: Esaslar üstündür Özgür Bey bunu siz çok iyi biliyorsunuz. (Salondan 

ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

ĠLHAN DAL:ArkadaĢlar kusura bakmayın gerçekten çok kötü görünüyor… Hiç hoĢ değil 

vallahi buradan bakınca… 

MURAT AYDIN: Bengerçekten buna, gerçekten… Sayın HIZAL… 

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL, Sayın HIZAL. Ġlhan Bey… ArkadaĢlar, arkadaĢlar. 

ArkadaĢlar… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

ÖZGÜR HIZAL: Güzel mi görünüyoruz? O zaman ben de yürüyeyim Murat Bey‟e… 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Ben 

konuĢurkengülüyordun ama…(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan 

sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: ArkadaĢlar, Değerli ArkadaĢlar, Sayın Meclis Üyeleri, Sayın Grup BaĢkan 

Vekili AYDIN konuĢuyor ve konuĢmasını bitirecek, tamamlayacak, Meclisi kapatacağım. 

Önümüzde 2 Meclis günü daha var, zamanımız çok. O açıdan son söz olarak vermiĢtim 

kendisine. Lütfen tamamlasın sözünü, konuĢsun. Söylemesi gereken sözü Grup BaĢkan Vekili 
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olarak Cumhuriyet Halk Partisinin söz almıĢ bulunuyor. Lütfen, Sayın AYDIN çok özür dilerim. 

Buyurun. 

MURAT AYDIN: Ben özür dilerim Sayın BaĢkan‟ım. Dediğim gibi bugün Değerli ArkadaĢların 

bir yöntem olarak benimsedikleri bu tarza direnç göstermemiz gerekiyor, direnç göstermeye de 

devam edeceğiz. Grup adına özür dilediğim bir konuĢmanın bile bu tarza sokulmasına diyecek 

bir Ģey bulamıyorum. Sayın Grup Sözcüleri kendi baĢına gelen Ģeylerden bahsetti. Bizim 

demokrasi anlayıĢımızı tartıĢtı. Ne kadar büyük mağduriyet? Bitmek bilmeyen bir mağduriyet, 

bitmek bilmeyen bir mağduriyet. Biz sizden neler etmiĢiz arkadaĢlar, neler etmiĢiz Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesinde. Yazık bize. Ne bitmez mağduriyetiniz varmıĢ. Her yerde mi mağdur 

olur bir insan, bir parti, bir anlayıĢ? Her yerde mi bu kadar dert yanar? Yani “ġunu yaptınız, 

böyle olur.” Sayın BaĢkan söyledi, burada 10 dakikanın üzerinde konuĢma yapıldı. Rica edildi, 

söylendi, tekrar tekrar uyarıldı. Ama dert dediğim gibi önceden belirlenmiĢ bir provokasyon 

olunca böyle. 3 dakikanızı alıp özetlemem gerekiyor Sayın BaĢkan‟ım.  

MECLĠS BAġKANI: Lütfen buyurun.  

MURAT AYDIN: Konulardağıldığı için özetlemek istiyorum. Hani Değerli Basın Mensupları da 

bunca laftan nasıl bir haber çıkarırız diye düĢünüyorlardır. O yüzden en azından onlar için bir 

spot özet yapayım. Değerli ArkadaĢlar, 8 Ģantiyede 800 bin metrekare inĢaat yapıyoruz. Bu 

inĢaatların tamamını 3 kademeli olarak denetliyoruz ve Sayın ÇALIġKAN'ın söylediği gibi “ĠĢ 

yapan hata yapar.” Burada sorun Ģu, yapılan hataya karĢı Kurumun refleksi nedir? Yapılan 

yanlıĢlığa karĢı Kurum hangi refleksi göstermiĢ? Örtbas etmeyi mi seçmiĢ, ortaya çıkarıp 

gereğini yapmayı mı seçmiĢ? Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi tutanağını tutup olayın gereğini 

ortaya yapmıĢ. ġimdi diyor ki ArkadaĢlarımız, “Efendim bir milletvekilimizin ortaya 

çıkardığı…” 24 Mayıs arkadaĢlar bu olayın tutanak tarihi, kimsenin bir Ģey ortaya filan çıkardığı 

yok. Bugün pek çok inĢaatta, pek çok mühendisimiz, pek çok aykırılık tespit ediyor. Hani mal 

bulmuĢ mağribi gibi olayın üstüne atladınız ama kusura bakmayın. Bu tartıĢmayı bu zeminde 

yapmanıza izin vermeyiz. Çünkü buradaki tartıĢma basit. Bir taĢeron, bir taĢeron firma 

imalatında hata yapmıĢ. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve 

sözler.) Kontrolörümüz tespitini yapmıĢ ve inĢaatı mühürlemiĢ. ġunu söylediler ilk baĢta önce. 

“Efendim Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin Ģirketinin yaptığı inĢaatı KarĢıyaka Belediyesi 

mühürlemiĢ. Bunların arasında bir mesele mi var acaba?” diye önce 2 gün öyle dolandılar. Sonra 

gördüler ki KarĢıyaka Belediyesi Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin baĢvurusu üzerine 

mühürlemeyi yaptığını görünce, bu sefer döndüler baĢka bir hikâye. Sayın Milletvekiliniz bunu 

açıklamadan önce 27 ya da 28 Mayıs'ta bundan bilginiz vardı zaten, vardı zaten. O gün 

duymadınız ki bu olayı. O gün duymadınız. 

ÖZGÜR HIZAL: ĠĢte senin vermediğin tutanağı bekliyorduk. 

MURAT AYDIN: O gün duymadınız.  

ÖZGÜR HIZAL: Evet vardı, vardı vardı… 

MURAT AYDIN: Tamam. Bak ne güzel söylüyorsun, itiraf ediyorsun varmıĢ haberin. Çünkü bu 

Meclisi bekledin. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve 

sözler.) Meclis öncesi haberi köpürttün. Bu Mecliste provokasyonu yaptın. ġimdi burada bağırıp 

çağırıyorsun. 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar… 

MURAT AYDIN:  Sabaha kadar bağır, çağır. Sabaha kadar bağır, çağır. 

ÖZGÜR HIZAL: Senin haberin yoktu… 

MURAT AYDIN: Ġzmir BüyükĢehir Belediye Meclisinde sabaha kadar bağırıp çağır. Ama bu 

Meclisin bu Ġktidar Grubu senin burada provokasyonuna izin vermez. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL, Değerli ArkadaĢlar… 

MURAT AYDIN: Vermeyecek.  

ÖZGÜR HIZAL: Müdahale bile…  

MURAT AYDIN: Vermeyecek vermeyecek. Bak bağırıp çağırmaya devam ediyorsun. Sana 

yakıĢmaz dememe rağmen, sürdürüyorsun. Demek ki sana yakıĢan bu. (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Sen sana yakıĢanı yapıyorsun 

demek ki, sen sana yakıĢanı. Çünkü yaptığınız iftirayı ve yalanı yüzünüze tek tek vurmaya 

baĢladığımı duyunca… 
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ÖZGÜR HIZAL: Bu mu yalan, bu mu yalan? 

MURAT AYDIN: Lafı bölerek lafı parça parça ederek dinlersen anlatacağım. Dinlersen 

anlatacağım. Dinlemeyi öğrenirsen anlatacağım.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL…Değerli ArkadaĢlar… 

MURAT AYDIN: Sana buna izin vermem. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL, Sayın HIZAL. 

ÖZGÜR HIZAL: Sen Ģantiyenin nerede olduğunu bile bilmiyorsun. 

MURAT AYDIN: Sen mi biliyorsun? Sen mi biliyorsun? 

ÖZGÜR HIZAL: Evet, ben hepsini biliyorum. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL… 

MURAT AYDIN: Benim bilmediğimi nereden biliyorsun?  

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar.  

MURAT AYDIN: Yazık...  

ÖZGÜR HIZAL: Yazık… 

MURAT AYDIN: Yazık… Yani AK Parti Grup BaĢkan Vekilinin tarzı bu. Yazık, çok yazık.  

ÖZGÜR HIZAL: Bu Ģekilde konuyu kapatacağınızı düĢünüyorsunuz? 

MURAT AYDIN: Konuyu kapatmıyorum. Dinlersen anlatıyorum. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  

ÖZGÜR HIZAL: Kapatamayacaksın…  

MURAT AYDIN: Dinlersen anlatıyorum. Bu tartıĢmanın sebebi Ģu değerli arkadaĢlar.  

ÖZGÜR HIZAL: Bunun hesabını verecekler.  

MURAT AYDIN: Bu tartıĢmanın sebebi Ģu Değerli ArkadaĢlar… 

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL… 

MURAT AYDIN: Bu tartıĢmanın sebebi Ģu Değerli ArkadaĢlar, bunu herkes bilsin. Ġzmir halkı 

da bilsin. Bu kadar agresifliğin sebebi Ģu. 

ÖZGÜR HIZAL: Agresifliğin sebebi çaldığınız demir… 

MURAT AYDIN: Yapılan Ģeyin yalan ve iftira olduğunu yüzlerine vurulunca, burada iĢi, 

polemik, kavga… Çünkü biliyor ki biliyor ki burada hayatı boyunca bütün bu Meclis 

tartıĢmasını… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Sayın AYDIN, Değerli ArkadaĢlar, Sayın 

Meclis Üyeleri… ArkadaĢlar buyurun. 

MURAT AYDIN: Sayın BaĢkan, ben sözümü söyleyeceğim.  

MECLĠS BAġKANI: Buyurun lütfen. Tabii ki… 

MURAT AYDIN: Ġzin verirseniz. 

MECLĠS BAġKANI: Sonuna kadar, biz de bekleyeceğiz yani. 

MURAT AYDIN: Her böldüğünde de tekrar baĢa alacağım.  

MECLĠS BAġKANI: Aynen. Buyurun, buyurun. 

MURAT AYDIN: Çünkü bunu anlatacağım. Öyle milyon metrekarelik yerlerde yaptığınız bin 

tane haksızlığı, hukuksuzluğu burada tartıĢtığımız zaman Ankara-Ġzmir sözde Yüksek 

HızlıTrenin nerede olduğunu sorduğumuz zaman tek laf etmediniz, burada gelip bizim ortaya 

çıkardığımız hatalı uygulamayı bize hesap soruyorsunuz. Çıkıp verirsiniz Hakan Bey. Dersiniz 

ki; “Yüksek Hızlı Tren Ģu gün geliyor; ama geldiğinde yüksek hızlı olmayacak artık.” dersiniz, 

anlatırsınız. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

Tabii. Tekrar söylüyorum Değerli ArkadaĢlar, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi 248 hektar alan ve 6 

ayrı bölgede Kentsel DönüĢüm Projesi yürütüyor. 800 bin metrekare inĢaatı 8 ayrı Ģantiyede 

yapıyor. Bu Ģantiyeleri de 6 bin bağımsız birim yapıyor, üretiyor. Hepsini büyük bir hassasiyetle 

Sayın Hakan ġĠMġEK'in söylediği gibi “Denetimden vazgeçmeden ve sürekli denetleyerek.” 

Sayın Erhan ÇALIġKAN'ın söylediği gibi, “ĠĢ yapan, hata yapar.” düĢüncesiyle o hataları 

görmek adına, yakalamak adına santim santim inceleme yapıyor. Ve yapılan imalat hatasını da 

kendisi tespit ediyor, yasal gereğini ilçe belediyesine bildiriyor ve yapıyor. “Efendim bu bizim 

Belediyemizin Ģirketi, KarĢıyaka Belediyesi bizim Partimizin Belediyesi.” filan demiyor. Burada 

dikkat çekilecek Ģey bu. Bu kadar gürültü kopardıkları Ģey bu. Çünkü bir gerçeği eğip-bükerek, 

hani “Post Truth” diyorlar Ģimdi. Düz yalan demiyorlar da gerçek ötesi diyorlar. Bir gerçeği eğip 
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bükerek, bir Ģeyi yalana boğarak anlatıp, böyle bir kargaĢaya da getirerek, gürültü-patırtı 

kopararak iĢin tartıĢılmasını önlemeye çalıĢıyorlar. O yüzden ısrarla ve inatla doğruyu 

anlatacağım. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin konuya gösterdiği hassasiyet ve dikkat hepinizin 

önünde. Tespiti yapan bir baĢkası değil Değerli ArkadaĢlar. Hatalı imalatla ilgili tespiti bir 

baĢkası yapmıyor, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi yapıyor. Mühürleme iĢlemini yapması için, Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesi KarĢıyaka Belediyesine yazı yazıyor. Ve KarĢıyaka Belediyesi 

mühürlemeyi yapıyor. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi bu 300 ya da 500 metrekarelik olan imalatın 

yıkılmasını talep ediyor. “Kamu zararı ne olacak? Betonun parasını sen mi verdin?” Ġmalata 

hatalı yapan öder arkadaĢlar. Bunu kendisi bilmiyor mu? Gayet iyi bilir. Ġmalatı hatalı yapan 

öder. O yüzden bütün bu hır-gürün, Ġzmir Halkına yaĢatmak zorunda kaldığımız bu hır-gürün özü 

bu. Bu tartıĢmayı burada bir arbedeye dönüĢtürecek kadar, bir provokasyona maruz 

bırakmalarının, bir Grup BaĢkan Vekili olmanın ağırlığının da ötesine geçerek, oradan 

dakikalarca laf atmasının sebebi bu, bu. Çünkü gerçekle yüzleĢecek. Gerçekle yüzleĢmek 

yalanlar içinde, iftiralar içinde bir iddia dile getiren için zordur tabii ki. Ama biz Cumhuriyet 

Halk Partisi Grubu olarak inatla gerçeği savunmaya devam edeceğiz. Değerli Meclis Üyeleri, 

Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Ġzmirliler bir kere daha ne yapmıĢ olurlarsa olsunlar, ne demiĢ 

olurlarsa olsunlar, Ġzmir Halkının seçilmiĢ Üyeleri olarak, Ġzmir Halkına az önce burada yaĢanan 

görüntüleri görmelerine sebep olduğumuz için, Grup BaĢkan Vekili olarak Cumhuriyet Halk 

Partisi Grubu adına içten özürlerimi diliyorum. Saygılarımla.  

MECLĠS BAġKANI: Peki, teĢekkür ederim. Değerli Meclis Üyeleri, Değerli Meclis Üyeleri 

kapatırken Meclisi yönetmiĢ bir arkadaĢınız olarak, bu talihsizliği burada benim yönettiğim bir 

oturumda yaĢandığı için, yani kelime bulamıyorum üzüntüme. Gerçekten çok beni yaralayıcı bir 

Ģeydi. Umarım bir daha tecelli etmez. Burada büyük bir olgunlukla, büyük bir demokratik 

idrakla tartıĢmaları, görüĢmeleri sürdürmeliyiz. Ve farklılıklarımızı koruyarak ve farklılıklarımızı 

sözle açıkça, net, hiçbir kısıta mahal kalmadan söyleyerek; ama dediğim gibi mutlaka, mutlaka o 

demokratik olgunlukla Ġzmir Halkının önünde tartıĢmalıyız ki Ġzmir Halkı karar verecek. Çünkü 

biz burada birbirimizi ikna etmek zorunda değiliz. Bizi dinleyen Ġzmir Halkı nihai olarak kararını 

verecektir. 

 

XI. ĠKĠNCĠ BĠRLEġĠMĠN GÜN VE SAATĠNĠN TESPĠTĠ VE KAPANIġ 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar bir sonraki Meclis BirleĢimimiz 14 Haziran 2023 

ÇarĢamba günü saat:18.00‟de bu salonda olacaktır. TeĢekkür ederim. 
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